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Aktualno
Volitve � V Središču 
ob Dravi o županu 
odločil en sam glas

�  Stran 2

Politika
Ptuj � Kakšno naj 
bo glasilo mestne 
občine

� Stran 4

Gospodarstvo
Kidričevo � Golob 
in Orban zagnala 
daljnovod Cirkovce–
Pince 

� Stran 5

Kmetijstvo
Podravje �

Miloščina države 
ne bo preprečila 
opuščanja rej živali

� Stran 9

Turizem
Podravje � „Če 
nismo vsak dan 
boljši, potem niti 
dobri več nismo“

�  Stran 11

Šport
Nik Marinšek �

Vrnitev na staro 
igralnio mesto 
povsem uspela

� Stran 13
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Aktualno  �

Cene hrane 
in pijače 
višje za 20 
odstotkov � Stran 3

V središču �

Zaradi vnetja 
hrbtenjače 
je njeno telo 
v oklepu � Strani 6 in 7
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Vsestranski 
talent 

za več zabave 
v vaši kuhinji.

Podravje � Razlika med brezposelnima in zaposlenima staršema z minimalno plačo vedno manjša

Se sploh še splača delati?
Glede na vse socialne transferje, oprostitve in subvencije se zlasti tisti, ki hodijo vsak dan na delo za minimalno plačo, 
sprašujejo, ali je sploh še vredno. Da je v Sloveniji razmerje med socialnimi transferji in minimalno plačo premajhno, je 
že leta 2016 opozorila evropska Organizacija za gospodarsko ravnanje in razvoj. Več na straneh 6 in 7.

Črna kronika
Podravje � Kdo 
je odgovoren za 
prometne nesreče na 
poledenelem vozišču

� Stran 24

Aktualno
Ptuj � V enem 
letu odkritih sto 
okužb s spolnimi 
boleznimi

� Stran 2

leta 2016 opozorila evropska Orgganizacija z ggoo ppoodarsko ravnleta 2016 opozorila evropska Organizacija za gospodarsko ravn
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Zadnji teden novembra je po-
tekala kampanja Evropski teden 
testiranja na okužbe s HIV, z viru-
soma hepatitisa B ter C in na spol-
no prenosljive okužbe. Izvedena je 
bila pod geslom »Testiraj. Zdravi. 
Prepreči.«, namenjena je osvešča-
nju prebivalstva in zdravstvene-
ga osebja o prednostih testiranja 
in zgodnjega zdravljenja spolnih 
okužb. Pogostejše testiranje je po-
sebej pomembno in priporočljivo 
pri osebah z visokim tveganjem. 
Spolno prenosljive okužbe so v 
porastu povsod po svetu, tudi v 
Sloveniji. Na našem koncu države 
sicer kakšnih pomembnih odsto-
panj v številu opravljenih testov ali 
potrjenih okužb v primerjavi z lan-
skim letom niso zaznali.

ZD Ptuj: največ 
primerov genitalnih 
bradavic

V prvih enajstih mesecih tega 
leta so v Zdravstvenem domu Ptuj 
obravnavali 392 posameznikov 
s sumom na spolno prenosljivo 
bolezen. Odkrili so 46 primerov 
genitalnih bradavic, 26 okužb s kla-
midijo, 11 gonorej, sedem nespeci-
fi čnih uretritisov (največkrat je šlo 
za Mycoplasmo genitalium) in štiri 
genitalne herpese. Skupaj je tako 
bilo ugotovljenih nekaj manj kot 
sto primerov spolno prenosljivih 
okužb, med katerimi so bile naj-
pogostejše genitalne bradavice, 
klamidija in gonoreja. »1. decem-
ber je dan boja proti aidsu. V tem 
času več govorimo o virusu HIV in 
o drugih spolno prenosljivih bo-
leznih (SPB). V ZD Ptuj deluje od 
letošnjega leta vsak dan Derma-
tovenerološka ambulanta, v kateri 

obravnavamo bolnike s kožnimi in 
spolno prenosljivimi okužbami. V 
primeru suma na spolno prenoslji-
vo bolezen oz. v primeru želje po 
izključitvi le-teh se lahko vsak naro-
či v naši ambulanti brez napotnice 
izbranega zdravnika,« so pojasnili 
v ZD Ptuj. Za pregled oz. testiranje 
se je možno naročiti telefonsko 
(02 787 15 48) ali preko e-maila 
(dermatološka.ambulanta@zd-
-ptuj.si). Čakalnih dob za testiranje 
na spolno prenosljive bolezni prak-
tično ni oz. so krajše od sedem dni.

UKC Maribor: 
opravljenih 800 testov, 
tretjina pozitivnih

V ambulantah Oddelka za ko-
žne in spolne bolezni UKC Maribor 

so letos pregledali približno 800 
oseb, ki so se testirale zaradi suma 
na spolno prenosljive okužbe. Pri 
približno 30 % so spolno prenoslji-
vo okužbo, kot so genitalne brada-
vice, klamidijska okužba, gonoreja, 
sifi lis ali okužbe z urogenitalnimi 
mikoplazamami, tudi potrdili: »V 
primerjavi z letom 2021 nismo opa-
zili trenda naraščanja ali upadanja 
testiranj oz. potrjenih okužb.«

Če ni bolezenskih 
znakov, še ne pomeni, 
da ni okužbe

Kar je pravzaprav izjemno nevar-
no, je dejstvo, da lahko spolno pre-
nosljive bolezni pogosto potekajo 
brez značilnih bolezenskih znakov, 
kot so izcedek iz spolovila, pekoče 

in/ali pogosto mokrenje ali razjeda 
na spolovilu. »Okuženi zato ne poi-
ščejo zdravniške pomoči in okužbe 
ne zdravijo pravočasno, kar lahko 
privede do hudih, celo življenje 
ogrožajočih zapletov, do prenosa 
okužbe na spolnega partnerja ali 
partnerko ali do okužbe plodu oz. 
novorojenca. Zgodnje odkrivanje 
in ustrezno zdravljenje omogo-
čata hitro ozdravitev bakterijskih 
spolno prenosljivih okužb oziroma 
učinkovito obvladovanje virusnih 
spolno prenosljivih okužb,« opo-
zarjajo na ministrstvu za zdravje. 
Dostopnost do ustrezne zdravni-
ške pomoči je od lanskega leta še 
enostavnejša in hitrejša, pregled 
je v ambulanti za spolno prenoslji-
ve okužbe možno opraviti brez 
napotnice izbranega osebnega 

Foto: Pexels.com 

V prvih 11 mesecih tega leta so v Zdravstvenem domu Ptuj obravnavali 392 posameznikov s sumom na spolno 
prenosljivo bolezen. Pri stotih so okužbo potrdili.

zdravnika. Izogibanje tveganim 
spolnim odnosom in uporaba kon-
doma sta učinkovita načina zaš-
čite, na voljo je tudi cepivo proti 

najpogostejši in rakotvorni spolno 
prenosljivi okužbi, humanemu vi-
rusu papiloma.

Dženana Kmetec

Veliko možnosti za testiranje
• Testiranje na okužbo s HIV ali z virusoma hepatitisa B in C je 

vedno na voljo pri izbranem zdravniku.
• Anonimno brezplačno testiranje na HIV in virusa hepatitisa 

B in C je dostopno tudi na Kliniki za infekcijske bolezni in 
vročinska stanja UKC Ljubljana. Izvaja se v sodelovanju z 
Inštitutom za mikrobiologijo in imunologijo Medicinske fakultete 
Univerze v Ljubljani. 

• Samoplačniško testiranje na HIV, hepatitisa B in C ter na sifilis je 
dostopno na Zavodu za transfuzijsko medicino.

• Za moške, ki imajo spolne odnose z moškimi, Društvo 
informacijski center Legebitra v sodelovanju z Inštitutom za 
mikrobiologijo in imunologijo Medicinske fakultete Univerze v 
Ljubljani izvaja testiranje na HIV, virusa hepatitisa B in C ter 
testiranje na sifilis in gonorejo. Testiranja potekajo v Ljubljani 
in v desetih drugih krajih po Sloveniji.

• Pregled in testiranje na spolno prenosljive okužbe se izvaja v 
dermatoveneroloških ambulantah po Sloveniji in v ambulanti 
za spolno prenosljive okužbe na Kliniki za infekcijske bolezni in 
vročinska stanja UKC Ljubljana.

• Testiranje na okužbo s HIV lahko izvedete tudi sami, v domačem 
okolju. Testi za samotestiranje so na voljo v lekarnah. V 
primeru pozitivnega izvida pri samotestiranju je nujen 
potrditveni test, ki ga lahko opravite na Kliniki za infekcijske 
bolezni ali v nekaterih drugih institucijah. 

Foto: Pixabay

Slovenija, Podravje � Tretjina testov na spolno prenosljive bolezni pozitivna

Na Ptuju v enem letu odkritih sto okužb s spolnimi boleznimi
Letos je bilo v Mariboru in na Ptuju opravljenih okrog 1.200 testov na spolno prenosljive bolezni, kar tretjina jih je 
bila potrjenih. Najpogostejše so genitalne bradavice, klamidijska okužba, gonoreja, genitalni herpesi ... Slovenija ni 
nobena izjema, okužbe so tako kot povsod po svetu tudi pri nas v porastu.

V spodnjepodravskih občinah 
so imeli drugi krog lokalnih voli-
tev v Dornavi, Gorišnici, Središču 
ob Dravi in na Destrniku. Najbolj 
napete minute med preštevanjem 

glasov so nedvomno občutili v Sre-
dišču, kjer je Toni Jelovica za samo 
en glas premagal dolgoletnega žu-
pana Jurija Borka. Slednji je občino 
vodil štiri mandate, od ustanovitve 

v 2006. Jelovica je zbral 578 glasov, 
Borko enega manj (577). Volilna 
udeležba v Središču je bila visoka, 
71-odstotna. V prvem krogu volitev 
je bila nekoliko nižja (66,7 %).

Borko pritožbe na 
rezultat ni napovedal

Razlika med županskima kandi-
datoma za en sam glas je edinstve-
na v državi. Borko je pojasnil, da je 
pričakoval dokaj izenačen izid, a ne 
tako tesnega. „Volivci so odločili 
in to je treba spoštovati. Tesno je 
bilo že v prvem krogu,“ je volilni 

rezultat komentiral te dni še aktu-
alni središki župan in izrazil zado-
voljstvo, da je uspelo kandidatoma 
na volišče pritegniti veliko volivcev. 
Volilna udeležba je bila namreč viš-
ja kot v prvem krogu. „Z zmagoval-
cem volitev sva se v nedeljo zvečer 
srečala, čestital sem mu in zaželel 
uspešno delo,“ je dodal Borko.

Novoizvoljeni župan Jelovica je 
povedal, da je treba še počakati, da 
bodo rezultati uradni. Primopreda-
jo pričakuje že v tem ali najkasneje 
v naslednjem tednu. 

Predsednica občinske volilne 
komisije Klavdija Kreč je včeraj na-

Spodnje Podravje � Lokalne volitve 2022: sedem novih in 12 starih županov

V Središču ob Dravi o županu odločil en sam glas
Z drugim krogom lokalnih volitev se je v nedeljo, 4. decembra, končala serija letošnjih voli-
tev in referendumov. Volišča po vsej državi so to jesen vrata odprla štirikrat, v občinah, kjer 
so v drugem krogu izbirali župane, pa celo petkrat.

vedla, da so prešteti vsi glasovi, 
tudi tisti po pošti. Čas za pritožbo 
je bil še včeraj, a je Borko dejal, da 
je najverjetneje ne bodo vložili. Ob-
činska volilna komisija bo rezultate 
uradno potrjevala danes, v torek.

Drugod nižja udeležba
V občini Dornavi je s 75 odstot-

ki oziroma 916 glasovi prepričljivo 
slavil Matej Zorko, volilna udelež-
ba je bila 55-odstotna in nižja kot 
v prvem krogu. Blizu 59 odstotkov 
(1.117) glasov je v Gorišnici uspelo 
zbrati zmagovalcu Borutu Kolarju. 
V občini Gorišnica se je v drugem 
krogu na volišča odpravilo 58 od-
stotkov volivcev, kar je prav tako 
manj kot v prvem krogu (66,2 %). 
Na Destrniku je volivce prepričala 
Vlasta Tetičkovič Toplak, prejela je 
52 odstotkov glasov (746), volilna 
udeležba je bila 65-odstotna.

Mojca Zemljarič

Foto: osebni arhiv

Spodnje Podravje je v drugem krogu lokalnih volitev dobilo še štiri nove župane. To so Matej Zorko (Dornava), Borut Kolar (Gorišnica), Vlasta Tetičkovič 
Toplak (Destrnik) in Toni Jelovica (Središče ob Dravi).

V 12 občinah na funkciji 
ostali dosedanji župani
Nuška Gajšek, Ptuj 
Anton Leskovar, Kidričevo
Stanislav Glažar, Hajdina
Milan Gabrovec, Markovci
Danijel Vrbnjak, Ormož
Mirko Cvetko, Sv. Tomaž
Slavko Pravdič, Zavrč
Antonija Žumbar, Cirkulane
Sebastian Toplak, Podlehnik
Anton Butolen, Žetale
Darja Vudler Berlak, Sv. Andraž
Alojz Benko, Trnovska vas

Sedem novih županov
Sašo Kodrič, Majšperk
Brane Kolednik, Videm
Borut Kolar, Gorišnica
Matej Zorko, Dornava
Vlasta Tetičkovič Toplak, Destrnik
Toni Jelovica, Središče ob Dravi
Robert Horvat, Juršinci
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Mižanje na obe očesi
Čebelarstvo predstavlja način 

življenja skoraj 12.000 Slovencem 
in njihovim družinam. »Slednjič je 
našo bogato čebelarsko tradicijo 
prepoznal še ves svet. Po sve-
tovnem dnevu čebel, ki so ga na 
našo pobudo pred nekaj manj kot 
petimi leti razglasili Združeni na-
rodi, gre za novo veliko priznanje 
Sloveniji in našemu čebelarstvu, ki 
je tako še uradno dobilo status po-
membnega dela kulture doma in v 
svetu,« je vpis komentiral Boštjan 
Noč, predsednik Čebelarske zveze 
Slovenije (ČZS). 

Strokovnjaki menijo, da so če-
bele kot opraševalke najpomemb-
nejša živa bitja na planetu, ki pa 
so že v nevarnosti izumrtja. Po 
zadnjih študijah naj bi izginile že 
do 90 odstotkov, in to iz različnih 
razlogov. Slovenija in EU sta v zad-
njih letih naredili velike korake k 
njihovi zaščiti, saj sta prepovedali 
številne pesticide, ki so v preteklo-
sti povzročili pomore čebel. Žal pa 
to ne pomeni za preostali del sve-
ta, kjer zavedanje o pomenu čebel 
še vedno močno šepa. Pa tudi EU 
pri svoji politiki kaže veliko mero 
hipokrizije, saj pri prodaji za čebele 
usodnih pesticidov, ki jih proizva-

jajo evropska podjetja in prodajajo 
zlasti v Afriko in Južno Ameriko, 
miži na obe očesi.

Tretji svet – smetišče 
bogatih

»Gre za več kot očitna dvojna 
merila, a zdaj imamo priložnost, 
da jih poenotimo,« pravijo v We-
Move Europe, neodvisni okolje-
varstveni organizaciji. »Evropska 
komisija namreč končno razmišlja 
o spremembi zakonodaje in zapira 
te smrtonosne izvozne vrzeli. Ker 
želimo pokazati, da si to želijo tudi 
Evropejci, ki obenem tudi pozorno 
spremljajo delo Evropske komisije, 
smo začeli zbirati podpise za pre-
poved izvoza prepovedanih pesti-
cidov. Ponosni smo, da je peticijo 

Letno naraščanje cen v Sloveniji, 
merjeno s harmoniziranim indek-
som cen življenjskih potrebščin, ki 
se uporablja za primerjave v EU, je 
bilo novembra 10,8-odstotno, kar 
je 0,5 odstotne točke več kot ok-
tobra. Mesečno naraščanje cen je 
bilo 1,1-odstotno, potem ko je bilo 
v predhodnem mesecu 0,8-od-
stotno. Za ponovno rast infl acije 
se lahko zahvalimo predvsem po-
višanju cen hrane, pijače in ener-
gentov. Hrana in brezalkoholne 
pijače so se podražile za skoraj 20 
odstotkov. 

Stanovanja, voda, električna 
energija, plin in druga goriva pa za 
18,4 odstotka na letni ravni. Skrb 
vzbujajoče je, ker so najvišje pod-
ražitve v kategorijah, ki so nujne za 
preživetje in se jim nihče ne more 
odpovedati, zaradi česar so na 
udaru predvsem socialno najšib-
kejši sloji družbe.

Po podatkih urada za statistiko 
so višje cene hrane in brezalkohol-
nih pijač k letni infl aciji prispevale 
3,1 odstotne točke. Podražitev 
goriv in energije je dosegla 19,1 
odstotka stanovanjska in gospo-
dinjska oprema se je podražila za 
12 odstotkov, cene v restavraci-
jah in hotelih pa za 9,8 odstotka). 
Mesečno infl acijo so najbolj zvišali 
dražji naftni derivati. Cene tekočih 
goriv so zrasle za 7,6 odstotka, 
cene goriv in maziv za osebna vozi-
la pa ob vnovični rasti cen na ben-
cinskih servisih za 5,7 odstotka.

Smo dosegli vrh?
Vprašanje, ki se zastavlja ob na-

vedenih podatkih, je seveda, ali se 
je naraščanje cen končalo. Se bodo 
umirile ali pa se bomo morali na to, 
da bo naša kupna moč vsak mesec 
padala, navaditi? Ekonomist Marko 

Foto: Sta

Daleč najbolj sta se (poleg energentov) podražili hrana in pijača. 

Slovenija, Podravje � Vrtoglavi ples cen ob koncu leta dosega vrhunec

Cene hrane in pijače višje za 20 odstotkov
Povišanja cen, kot smo mu priča letos, nismo doživeli že desetletja. V Sloveniji je infl acija od junija vztrajala nad desetimi odstotki na letni ravni, julija in avgusta je bila z 11 
odstotki najvišja od pomladi 1996. 

zrasle za več kot 20 odstotkov, s 
15,1-odstotnim povišanjem cen se 
srečujejo na Slovaškem, med 9 in 
11 odstotki pa so ob naši državi še 
Belgija, Nemčija, Irska, Grčija, Itali-
ja, Nizozemska, Avstrija, Finska in 
Portugalska. Najmanj so se cene 

zvišale v Španiji (6,6 odstotka) in v 
Franciji (7,1 odstotka).

Novo leto, višji prihodki 
za nekatere

Ker je do največjih podražitev 
prišlo prav pri osnovnih dobrinah, 
ki jih za preživetje potrebuje vsako 
gospodinjstvo, se z napetostjo pri-
čakuje podatke, ki bodo pokazali, 
v kolikšni meri se bodo zvišale po-
kojnine, minimalna plača in socialni 
transferji, ki se v vsakem novem 
letu uskladijo z rastjo življenjskih 
stroškov. Upokojenci in prejemni-
ki invalidskih nadomestil so sicer 
pretekli teden na svoje račune že 
prejeli za 4,5 odstotka višje pokoj-
nine oziroma nadomestila, ki pa jih 
bodo z novim letom izgubili, do re-
dnega zvišanja pa bo nato prišlo fe-
bruarja. Konec leta bo znano tudi, 
za koliko se bo zvišala minimalna 
plača (po napovedih ministra Mes-
ca naj bi se zvišala v skladu z zakon-
sko določenim minimumom). V za-
četku leta se bodo zvišale tudi meje 
dohodkov za letne pravice iz javnih 
sredstev (otroški dodatek, državna 
štipendija, znižano plačilo vrtca, 
subvencija malice in subvencija 
kosila), zneski otroškega dodatka, 
državne štipendije in denarne soci-
alne pomoči ter prag za upraviče-
nost do denarne socialne pomoči.

Žiga Kariž

Živilska košaricaŽivilska košarica
Vprašanje je, kako visoko bi cene skočile brez ukrepov vlade, 

s katerimi je omejila cene pogonskih goriv, plina in električne 
energije ter znižala DDV za nekatere energente. A če je omejevanje 
cen energentov obrodilo sadove, težko trdimo, da je svoj namen 
dosegel primerjalnik cen na spletni strani ministrstva za 
kmetijstvo. Poleg tega, da je povzročil veliko hude krvi med 
trgovci in je bil deležen že številnih popravkov, primerjave cen s 
trgovinami v sosednjih državah, predvsem v Italiji, kažejo, da so 
določena živila pri nas še vedno znatno dražja.

Foto: arhiv M24

Foto: arhiv M24

Slovenija, Evropska unija � Za prepoved izvoza doma prepovedanega

Dvojna merila pri uporabi čebelam usodnih pesticidov
Prvi decembrski dan je bil prazničen za slovenske čebelarje in rejce lipicancev – Unescov medvladni odbor za varovanje 
nesnovne kulturne dediščine je namreč njihovo delo na zasedanju v maroškem Rabatu vpisal na svoj seznam. 

doslej podpisalo že 210.000 drža-
vljanov EU.« 

Po njihovih podatkih farmacevt-
ski giganti Bayer-Monsanto, Syn-
genta in BASF vsako leto izvozijo 
več kot 81.000 ton izjemno strupe-
nih pesticidov v države, v katerih 
so predpisi o varstvu okolja in de-
lavcev šibki ali sploh ne obstajajo. 
Z njimi ubijajo čebele in uničujejo 
skupnosti, obenem pa daleč proč 
od domačih vrat kujejo milijonske 
dobičke. »Bogate države že de-
setletja pošiljajo svoje nevarne 
kemikalije, pesticide in odpadke v 
tujino ter pri tem zastrupljajo ljudi 
in naravo. Ti pesticidi namreč niso 
strupeni le za čebele, nevarni so 
tudi za ljudi; ker so jim izpostav-
ljeni, vsako leto umre na tisoče 
kmetov. Francija je že prepovedala 
izvoz in prevoz prepovedanih pe-
sticidov, želimo si, da bo Evropska 
komisija sledila zgledu in prepove-
dala njihov izvoz vsem evropskim 
podjetjem.«

Senka Dreu

Foto: SURS

Pahor je pred kratkim opozoril na 
ugotovitve Banke za mednarodne 
poravnave, da obstaja možnost, 
da bomo preprosto prešli z reži-
ma izrazito nizke infl acije zadnjih 
desetletij na režim višje infl acije, ki 
smo ji bili nazadnje priča v 70. letih 
prejšnjega stoletja: »To seveda ne 
pomeni hiperinfl acijske spirale, a 
stopnje nekje med petimi in dese-
timi odstotki na leto nikakor niso 
izključene.«

Podatki o cenah surovin in tran-
sporta kažejo, da se bo naraščanje 
cen umirilo, a naj bi ostalo na znat-
no višjih ravneh, kot smo bili vaje-
ni, in bo znatno preseglo tudi ciljna 
dva odstotka, ki si ju je zastavila 
Evropska komisija.

Za leto 2023 je evropska komi-
sija Sloveniji napovedala 6,1-od-
stotno infl acijo, za leto 2024 pa 
2,6-odstotno, popolnoma enaka 
je napoved tudi za evrsko obmo-
čje. OECD je Sloveniji za naslednje 
leto napovedal 6,8-odstotno infl a-

cijo ter za leto 2024 3,4 odstotke in 
tudi OECD je napoved za Slovenijo 
popolnoma uskladil z napovedjo 
za celotno evroobmočje. Z naj-
višjo infl acijo se borijo predvsem 
baltske države Litva, Latvija in 
Estonija, kjer so cene na letni rasti 
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„Dejstvo je, da se je ta projekt v zadnjem letu precej spremenil. 
Med deli smo se marsikje z občani in vodstvom Mestne občine Ptuj 
dogovorili, da cest ne bomo le vzpostavili v prvotno stanje, pač pa 
jih tam, kjer je to možno, tudi asfaltirali. Na številnih odsekih smo za 
to potrebovali soglasja lastnikov zemljišč. Tudi naši podizvajalci so 
imeli letos polne roke dela, zato je nekoliko dlje trajalo, da se uredijo 
vsi odseki v tem delu mesta,« razloge za zamude pojasnjuje Janko 
Širec, direktor Komunalnega podjetja Ptuj, ki je z občino podpisalo 
devetmilijonsko pogodbo za gradnjo kanalizacije. Ob tem dodaja, da 
je sicer smiselno sočasno urejati še drugo komunalno infrastrukturo, 

Ptuj � Asfaltiranje šestih ulic

Na asfalt čakajo od poletja
Čeprav bi po prvotni pogodbi po gradnji kanalizacije izvaja-
lec moral ceste vzpostaviti v prvotno stanje, so si v Žabjaku 
in Kicarju marsikje uspeli izboriti asfaltiranje, ponekod še kaj 
več. So pa se posledično zavlekli vsi postavljeni terminski pla-
ni. Ceste, ki naj bi bile dokončane že avgusta, kot je na primer 
v Zechnerjevi ulici, še vedno niso popolnoma urejene. 

Foto: ČG 

Podlaga je pripravljena, še ta teden naj bi ulico tudi asfaltirali.

Mestna občina Ptuj je objavila povabilo k oddaji ponudbe za najem 
345 m² površine. Gre za zemljišče, ki leži na območju centralnih 
dejavnosti ob Žnidaričevem nabrežju in v naravi predstavlja 
gramozirano površino. Navedeno zemljišče se oddaja za določen čas 
do konca leta 2024 po načelu »videno-najeto«, za parkiranje vozil. 
Izhodiščna letna najemnina znaša 862 evrov. Ponudniki morajo oddati 
ponudbe do vključno 19. 12. 2022. Seveda je najbolj verjetno in logično, 
da bodo ponudbo oddali lastniki dvorane, ki to območje uporabljajo 
že zdaj. 

Ptuj � Parkirišče ob Campusu v najem

Občina pričakuje 862 evrov
Dvorana Campus Sava je pred letom in pol dobila novega 
lastnika. Od takrat naprej se na tej lokaciji veliko dogaja. Del 
zemljišča, ki ga uporabljajo kot parkirišče, je sicer še vedno v 
lasti občine, ki pa ga zdaj oddaja v najem.

Foto: ČG 

Izhodiščna letna najemnina znaša 862 evrov.

Občina je sicer lani poleti prodala dve parceli, tisto, na kateri je 
postavljena sama dvorana (površine 2.210 m²) in drugo velikosti 250 
m², gre za zelene površine ob igrišču. Sosednja parcela, tik ob dvorani, 
je ostala v lasti občine. Prav to zdaj želijo oddati v najem. 

Potenciala na tem območju je kar nekaj, tudi sosednja, zanemarjena 
parcela, na kateri stoji podirajoči se objekt, je namreč občinska.  DK

je pa to večji zalogaj, ki terja tudi več usklajevanja, časa in sredstev. 
Nezadovoljstvo krajanov zaradi zamud Širec sicer razume, a pojasnjuje, 
da ponekod zaradi enega samega posameznika, ki ni želel podpisati 
soglasja za izvedbo del, izvedba ni bila možna. Spet drugje so razlog 
za zamude spreminjajoči se plani, ki so jih prilagajali stanovalcem. 
V naslednjih dneh oziroma takoj, ko bodo vremenske razmere to 
dopuščale, je v planu asfaltiranje šestih cest na območju Žabjaka in 
Kicarja. Ponekod, tak primer je na primer Zechnerjeva ulica, je podlaga 
za asfaltiranje pripravljena. Grobo asfaltno prevleko bodo naredili 
še za trgovino El-dar ter pri kapelici. Načrt, da bi večino teh odsekov 
uredili poleti, je spodletel. Stanovalci tega dela mesta so nejevoljni, 
pravijo, da obljubam ne verjamejo več: »Preveč se vse skupaj vleče. 
Eno ulico so kopali trikrat. Šele ko se bodo stroji pognali in bo 
položen asfalt, bomo zadovoljni.« Od avgusta do danes vsakodnevno 
pričakujejo zaključek del. Širec zagotavlja, da bodo dela v Zechnerjevi 
ulici, če bo vreme dopuščalo, končali še ta teden.  DK

V uredništvu sicer zatrjujejo, 
da je bil namen povsem druga-
čen: »Vsi izvedeni projekti so plod 
skupnega dela županje, občinske 
uprave in mestnega sveta, občin-
ske svetnike smo tudi poimensko 
navedli, zato da občane spomni-
mo, kdo je v tem mandatu sou-
stvarjal razvoj.« Tudi Gajškova je 
očitke o tem, da je glasilo uporabi-
la za lastno reklamo, zavrnila.

Razprave o tem, kakšno naj bo 
občinsko glasilo, so v mestnem 
svetu, pa tudi širše v javnosti, pre-
cej pogoste. Videnja in mnenja so 
zelo različna. V tem mandatu so 
bile potrjene nekatere spremem-
be; ena pomembnejših se nanaša 
na način objave svetniških pobud 
in vprašanj, kar naj bi bilo nujno 
zaradi njihove številčnosti. Za pri-
merjavo – v prejšnjem mandatu jih 
je bilo na eni seji podanih največ 
36, največje število pobud posa-
meznega svetnika na sejo je bilo 11, 
v zadnjem mandatu pa kar 125. Se-
veda je aktivnost svetnikov smela 
in zaželena, so pa se kar nekajkrat 
pojavile debate tudi okrog tega, 
ali je smiselno, da se velika večina 
glasila nameni zgolj objavi njihovih 
predlogov in vprašanj, ki so pove-
čini namenjena reševanju določe-
ne problematike. V prvi vrsti torej 
namenjena občinskim strokovnim 
službam. Prav zato je uredniški 
odbor maja letos sprejel sklep, da 
se odgovori na svetniške pobude/
vprašanja v Ptujčanu objavijo stati-
stično: kdo in koliko pobud je po-
dal, koliko jih je podala posamezna 
stranka/lista in na katero področje 
se nanašajo. »Odgovori v celoti 
pa bodo, kot doslej, objavljeni na 
spletni strani MO Ptuj. A smo se 
kljub vsemu določili, da do izteka 
mandata objavljamo pobude kot 
doslej, zato da ne bo nejevolje pri 
svetnikih, ki dajo največje število 
pobud in vprašanj,« pojasnjuje-
jo na ptujski občini. Čeprav torej 
omenjene spremembe še niti niso 
stopile v veljavo, je svetnik z daleč 
največ podanimi pobudami v tem 
mandatu, Milan Klemenc, nezado-
voljen tako z veljavnim načinom 
objave kot predvidenim.

Klemenc: »To so le 
izgovori«

Oktobrska številka Ptujčana je 
Klemenca dodobra razjezila. Pravi, 
da gre za tretji poizkus, da bi posa-
mezne svetnike utišali: »Saj smo s 
pobudami stopili v njihov 'varni 
mehurček', s tem pa postali moteč 
element, ki ga je treba onemogo-
čiti. Iščejo izgovore pod pretvezo, 
da je v Ptujčanu zaradi preveč po-
bud premalo prostora za druge 
vsebine. Le katere?! Če pogledamo 
vsebino, dokaj hitro ugotovimo, 
da se predstavljajo eni in isti, ki so 
– začuda – člani uredništva Ptujča-
na. O reklamah raje niti ne govo-
rim (konstantno 2–3 strani). Gla-
silo plačujemo iz proračuna, nato 
damo v zakup oglaševalski pros-
tor, potem pa cvilimo, da nimamo 

prostora za vsebino. Namesto da 
bi raje predstavljali in pisali, kaj se 
dogaja po četrtnih skupnostih, ki 
so konec koncev motor tega mes-
ta. Med drugim bi lahko predstavili 
delovanje in udejstvovanje svetni-
kov. V vodstvu MO Ptuj pa se raje 
ukvarjajo s samohvalo in samopo-
dobo. 'Svoja hvala, cena mala' je 
pregovor, ki še kako drži. Vse za 
neomadeževano podobo vladarja, 
ki si je na prefi njen način podjar-
mil občinski medij preko katerega 
gradi, nadgrajuje in vzdržuje svojo 
javno podobo. Da o PR-ekipi, ki se 
iz dneva v dan veča, niti ne govo-
rim. Ponovno pod pretvezo, koliko 
dela je ipd. Ko govorimo o PeTV, 
ugotavljamo, da intervjuje s svetni-
ki opravljajo samo po ukazu in še 
to le med vnaprej določenimi sve-
tniki, da ne bi »neugodni« povedali 
česa, kar ne bi bilo lepo za zunanjo 
podobo vodstva MO Ptuj.«

Pregled izvedenih 
naložb ali 
samopromocija 
županje?

Predvolilna, oktobrska številka 
Ptujčana je sicer res bila nekoliko 
drugačna kot prejšnje. V pretež-
nem delu je bila namenjena pre-
gledu izvedenih investicij v tem 
mandatu. Na občini so očitke, da 
je šlo za reklamo županje, zavrni-
li z argumentom, da o obsegu in 
vsebini odloča uredniški odbor, ki 
ga sestavljajo predstavniki vseh 
svetniških skupin v mestnem sve-
tu. V zadnjem mandatu so odbor 
sestavljali Štefan Čelan (Lista dr. 
Štefana Čelana), Matevž Toplak 
(Ptuj je naš), Črtomir Potočnik 
(Levica), Peter Pribožič (NSi), So-
nja Purgaj (SD), Andreja Rojko 
(SDS), Jožica Težak (DeSUS), Na-
taša Vuk (ZA Ptuj) in Anja Zelenik 
(Lista Andreja Čuša). »Vsebino 
oktobrske številke je potrdil ure-
dniški odbor Ptujčana. Vsi na seji 

Ptuj �  O vsebini in smislu glasila Ptujčan

Kakšno naj bo ptujsko občinsko glasilo
Praktično v vseh dosedanjih mandatih so se pojavljale dileme o vsebini, namenu in smislu občinskega 
glasila Ptujčan. Tudi tokrat je bilo tik pred volitvami izpostavljenih več pomislekov. Oktobrska, pred-
volilna izdaja je bila pretežno namenjena pregledu investicij, izvedenih v tem mandatu, medtem ko 
vprašanj in pobud svetnikov niso uvrstili. To je posameznike zmotilo, županji Nuški Gajšek pa so očitali 
samopromocijo. 

Foto: ČG 

Klemenc: »Odgovori na pobude se popravljajo tako dolgo, dokler niso v skladu z željami vodstva, torej ne izražajo 
dejanskega stanja in mnenja stroke. Strokovni sodelavci pripravijo strokoven in korekten ter z dejstvi podprt od-
govor, vodstvo MO Ptuj pa ga nato zaradi zaščite svojega dobrega imena »sfrizira« do te mere, da jim je všečen.“

prisotni člani so se strinjali s pre-
dlogom, da predstavimo projekte 
mandata sveta MO Ptuj v obdobju 
2018–2022. Pred vsakokratnim ob-
činskim praznikom smo prostor v 
Ptujčanu namenili projektom mi-
nulega leta, tokrat, ker se mandat 
mestnega sveta zaključuje, smo 
prostor namenili projektom minu-
lih štirih let. V oktobrski številki nis-
mo predstavljali dela županje, tem-
več smo predstavili projekte, ki jih 
je v preteklih štirih letih izglasoval 

mestni svet, torej vsi svetniki, kar 
iz teksta jasno izhaja,« so pojasni-
li v uredništvu Ptujčana. Županja 
Nuška Gajšek je dejala, da so se v 
iztekajočem mandatu skupaj z ob-
činsko upravo in mestnim svetom 
trudili za napredek in razvoj mesta: 
»Trdno sem prepričana, da so vsi 
izvedeni projekti plod skupnega 
dela, zato očitke na račun tovrstne 
samopromocije odločno zavra-
čam.«

Dženana Kmetec

Zakaj v zadnji številki ni bilo pobud 
in vprašanj

Kot so pojasnili v uredniškem odboru, na oktobrski seji ni bilo 
objavljenih odgovorov na pobude in vprašanja, saj so v skladu 
s poslovnikom vezani na aktualno redno sejo mestnega sveta: 
»Tokrat nismo ravnali nič drugače kot običajno. Tudi med 
poletnimi meseci, ko je zadnja seja junija, odgovorov ne objavimo 
v juliju, temveč šele takrat, ko je naslednja redna seja, torej v 
septembru, ko je na seji objavljena točka odgovori na pobude 
in vprašanja. Tokratna zadnja (redna) seja je bila v septembru, 
hkrati gre za zadnjo sejo v tem mandatu, zato bodo odgovori, ko 
bodo pripravljeni, objavljeni na spletni strani. V tem trenutku 
še niso dokončani, saj je bilo na zadnji redni seji podanih kar 195 
pobud in vprašanj.«

Foto: ČG
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Kot je poudaril premier Golob, 
gre v marsičem za zgodovinski 
projekt za Slovenijo, o katerem je 
poslušal že pred več kot tremi de-
setletji, ko je zaključeval študij. »Ne 
le zato, ker je največji v zgodovini 
Elesa in bo izboljšal zanesljivost 
oskrbe Slovenije, pač pa tudi zato, 
ker ima izjemen regionalni in širši 
pomen. S projektom povezujemo 
tri sisteme,« je dejal. 

Ob tem je spomnil, da stabilnost 
delovanja elektro sistema jemlje-
mo kot nekaj samodejnega, a to 
je mogoče le zato, ker imamo do-
volj daljnovodnih povezav. Nova 
povezava je zadnja, ki je manjkala 
Sloveniji in Madžarski z vsemi so-
sednjimi državami, je še dodal Go-
lob in poudaril pomen sedanjega 
trenutka in časa energetske krize 
zaradi krize v Ukrajini.

Madžarski premier pa je med 
drugim povedal, da je treba naredi-
ti vse, da med državama vzposta-
vimo tudi ostale pomembne pove-
zave, in pri tem ciljal na plinovodno 
navezavo s Slovenijo in posredno z 
Italijo, s čimer bi si lahko Madžari 
zagotovili dostop do alternativnih 
virov plina. Slovesnega odprtja 
projekta, ki so ga gradili od 1. av-
gusta 2020, se je udeležil tudi hr-
vaški gospodarski minister Davor 
Filipović. Novozgrajena mednaro-
dna povezava bo zagotovila sta-

bilnejše in bolj zanesljivo delovanje 
elektroenergetskega sistema in 
prispevala k še močnejši povezavi 
slovenskega, madžarskega in hrva-
škega trga na skupni evropski not-
ranji trg z električno energijo.

V načrtu še plinska 
povezava

Sicer pa je predsednik vlade 
Robert Golob v sklopu odprtja še 

izrazil prepričanje, da bodo v nas-
lednjih letih zastavili in dokončali 
tudi plinsko povezavo med obema 
prijateljskima državama. »Takšna 
povezava bi Madžarski omogočila, 
da se na srednji rok osvobodi od-
visnosti od ruskega plina in najde 
neodvisen vir, ki bi prihajal preko 
Italije. Če bomo šli po tej poti, to 
vidim kot dokaz solidarnosti med 
državama,« je dejal, ob tem pa 

priznal, da se za zdaj nekoliko razli-
kujejo pristopi obeh držav do tega 
projekta. Kljub temu verjame, da 
časovnica ne bo tako dolga, kot je 
bila za daljnovod, tudi traso je po 
njegovem nekoliko lažje poiskati, 
zato je optimistično dejal, da bi 
lahko še do konca mandata prišli 
zelo blizu, če ne do uresničitve pro-
jekta. Pred tem pa je po njegovem 
treba nasloviti ne le vprašanje di-

Foto: ČG

Predsednik vlade Robert Golob in madžarski premier Viktor Orban na slovesnem zaključku gradnje 160 milijonov 
vrednega daljnovoda Cirkovce-Pince.

Kidričevo � Golob in Orban zagnala daljnovod Cirkovce–Pince 

Večji del obiska namenjen vprašanjem energetike

E-oskrba na domu je socialno-
varstveni servis, ki starejšim, inva-
lidom in kroničnim bolnikom zago-
tavlja 24-urno povezavo z asistenč-
nim centrom oz. zdravstvenim 
osebjem in organizacijo pomoči, 
če jo uporabnik potrebuje. Na Te-
lekomu e-oskrbo na domu ponuja-
jo že pet let kot plačljivo storitev, 
5.000 ljudem, ki so starejši od 65 
let in večinoma živijo sami, pa je 
s pomočjo evropskih sredstev od 
zdaj na voljo brezplačno.

V praksi ne bo zastonj leto in pol
Na razpisu, ki je bil objavljen 

januarja in je vreden tri milijone 
evrov, je bil Telekom edini prija-
vitelj, pri realizaciji projekta pa so 
naleteli na nemalo zapletov. Ker so 
zamujali z izvedbo, storitev za šte-
vilne uporabnike ne bo brezplač-
na leto in pol, ampak manj, saj jo 
Evropski socialni sklad fi nancira le 
od vklopa do konca prihodnjega 
septembra.

»V septembru smo na e-oskrbo 
v okviru projekta priključili skoraj 
5.000 upravičencev, torej smo za-
polnili vsa razpoložljiva mesta. Naj-
več zanimanja je bilo v Podravju, od 
koder je tudi največ uporabnikov 
med vsemi regijami, in sicer smo 
jih na storitev priključili kar 800, 
sledile pa so osrednjeslovenska, sa-
vinjska in gorenjska regija ter regija 

jugovzhodna Slovenija,« razlaga 
Nataša Osolnik iz Telekoma. 

Katere občine 
sofi nancirajo e-oskrbo?

»Trenutno imamo sicer na rav-
ni Slovenije evidentiranih že več 
kot 1.000 dodatnih vlog, čeprav je 
projekt zaključen. To kaže na veli-
ke potrebe po e-oskrbi. Zato smo 
skupaj z ZDUS zdravstveno mini-

strstvo že junija zaprosili za doda-
tne vire oz. za morebitno poveča-
nje razpoložljive kvote, vendar za 
zdaj v zvezi s tem še nimamo ura-
dnih povratnih informacij. V sofi -
nanciranje uporabe e-oskrbe bodo 
novi prosilci vključeni ob sprostitvi 
mest ali pa ob morebitni zagoto-
vitvi dodatnih evropskih fi nančnih 
virov.« 

V razvitih državah zahodnega 
sveta je e-oskrba zagotovljena za 

Slovenija, Podravje � Za brezplačno e-oskrbo na domu ni več prostih mest 

Največ zanimanja med podravskimi starostniki

Predsednik vlade Robert Golob in madžarski premier Viktor Orban sta se konec minulega tedna v Cirkovcah ude-
ležila slovesnosti ob zaključku gradnje daljnovoda Cirkovce–Pince. Projekt 2 x 400-kilovoltnega daljnovoda je bil 
zaključen junija, stal je okoli 160 milijonov evrov, od tega je bilo na voljo 48 milijonov evropskega denarja.

Foto: Telekom

Na brezplačno e-oskrbo na domu, ki jo prvim 5.000 prijavljenim slovenskim starostnikom leto in pol fi nancira EU, 
je Telekom priključil največ, 800, uporabnikov iz Podravja.

menzije, pač pa tudi umeščenosti 
v evropski prostor, saj bi šlo ne na-
zadnje za projekt, ki bi ga sofi nan-
cirali tudi z evropskim denarjem.

Orban je potrdil, da je v njiho-
vem interesu tudi povezava obeh 

Tri desetletja do konca gradnje plinovoda
Pogajanja za izgradnjo madžarsko-hrvaško-slovenske 

400-kilovoltne omrežne povezave so začeli že sredi 90. let 
prejšnjega stoletja, zadnja faza pa je bila izgradnja daljnovoda 
Cirkovce–Pince. Slovenija je bila sicer zadnja sosednja država, s 
katero Madžarska ni imela daljnovodne povezave.

Gradnja je na slovenski strani potekala do junija, ko so bili 
izpolnjeni vsi pogoji za oskrbo daljnovoda. V sklopu del je bilo 
po besedah direktorja Elesa Aleksandra Mervarja zgrajenih in 
asfaltiranih 120 kilometrov dovoznih cest, vgrajenih 7850 ton 
jeklene konstrukcije, ki je postavljena na več kot 1000 plitvih in 
globokih temeljev. Ob tem je bilo postavljenih 264 stebrov, od tega 
tri na hrvaških tleh.

Foto: ČG

Daljnovod Cirkovce-Pince

Projekt ministrstva za zdravje E-oskrba na domu, ki ga v celoti fi nancira Evropski socialni 
sklad, je zaključen, saj so, kot pravijo na Telekomu, ki je skupaj z Zvezo društev upokojencev 
Slovenije (ZDUS) izvajalec, zapolnili vsa razpoložljiva mesta.

približno desetino prebivalstva, 
starejšega od 65 let, kar pomeni, 
da bi za dosego tega standarda 
storitev v Sloveniji potrebovalo 
približno 40.000 uporabnikov. Kot 
rečeno, je ta kot plačljiva na voljo 
tudi v redni Telekomovi ponudbi, 
še vedno pa izvajajo tudi projekt 
Varni in povezani na domu. »Tudi 
ta projekt je vezan na e-oskrbo na 
domu, svojim občanom pa ga del-
no ali v celoti subvencionira vedno 
več občin. 

V Podravju so to Mestna občina 
Maribor ter občine Pesnica, Ruše, 
Lenart in Šentilj.« 

Senka Dreu

držav s plinovodom. Madžarska 
ima sicer po njegovem tri mož-
nosti za to, da zmanjša svojo od-
visnost od ruskih energentov. Ena 
je povezava z Romunijo, druga s 
Hrvaško, tretja pa s Slovenijo. Vse 
tri možnosti so za njih zanimive, saj 
si želijo prekiniti odvisnost ter za-
gotoviti možnost izbire. »Če bomo 
uresničili enega od projektov, to 
ne pomeni, da nas druge možnosti 
ne zanimajo,« je dodal.

Sta

S prvim dnem novega leta bodo 14 dni na Hrvaškem mogoča 
plačila v obeh valutah, kasneje le še z evri. Kune lahko do konca leta 
zamenjate v bankah, hranilnicah in menjalnicah, kasneje pa le, če bo 
taka njihova poslovna odločitev. Menjava – če bo sploh mogoča – ne 
bo nujno brezplačna.

Od 1. januarja do 28. februarja 2023 boste hrvaške kune lahko brez 
provizije zamenjali v Banki Slovenije, a to velja le za bankovce, ne pa 
tudi za kovance in bankovce starejših serij. Vsota bo omejena na 8.000 
kun na dan. Od marca dalje brezplačna menjava na Banki Slovenije ne 
bo več mogoča.

Glavno vlogo pri menjavah bosta na Hrvaškem prevzeli banki Fina in 
Hrvatska pošta, kjer celotno leto 2023 še možna brezplačna menjava 
po fi ksnem tečaju. Posamezna menjava bo omejena na največ 100 
bankovcev in 100 kovancev. Menjalno razmerje med hrvaško kuno in 
evrom je že določeno in znaša 7,5345 kune za 1 evro.

Kasneje bo kune mogoče zamenjati le še v Hrvaški narodni banki. 
Menjava bo brezplačna in časovno neomejena za bankovce, kovance 
pa bodo sprejemali v menjavo še 3 leta od uvedbe evra.

Od 1. decembra je na hrvaških bankah, fi nančni agenciji (Fina) in 
poslovalnicah hrvaške pošte že mogoče kupiti začetni paket evrskih 
kovancev. Na kovancu za dva evra je motiv zemljevida Hrvaške, na 
kovancu za en evro motiv kune, na kovancih za 50, 20 in 10 centov 
motiv Nikole Tesle. Na vseh kovancih je tudi element šahovnice.   Ur

Slovenija � Tudi pri južnih sosedih kmalu evro

Menjava hrvaških kun
S 1. januarjem 2023 se evro družini pridružuje sosednja Hr-
vaška. Pravočasno zamenjajte neporabljene kune, od marca 
dalje bo brezplačna menjava po vsej verjetnosti mogoča le 
še na Hrvaškem. 

Foto: arhiv Svet24
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15 odstotkov prebivalcev je invalidov
Organizacije invalidov in tisti, ki skrbijo za spoštovanje njihovih 

pravic, so ob mednarodnem dnevu invalidov opozorili, da so invalidi 
pogosto žrtve diskriminacije in tvegajo socialno izključevanje. 
Enakopravno sodelovanje na številnih področjih življenja pa 
jim otežujejo tudi različne ovire, so opomnili v Nacionalnem 
svetu invalidskih organizacij Slovenije (NSIOS). Pri tem so nujne 
spremembe, ki bodo invalidom omogočale bivanje v prilagojenem 
stanovanjskem okolju po lastni izbiri, hkrati s tem pa je treba razvijati 
še primerne socialne storitve in osebno asistenco, ki bodo invalidom 
nudile podporo pri neodvisnosti in aktivnem vključevanju v zasebnem 
in družbenem življenju. Spremembe so nujno potrebne tudi v smeri še 
večje integracije invalidov na trg dela v običajnem delovnem okolju, 
nove opredelitve posebnih oblik zaposlovanja invalidov.

Invalidi sicer predstavljajo 15 odstotkov svetovnega prebivalstva ali 
približno 1,2 milijarde ljudi. Kot največja družbena manjšina nočejo 
biti spregledan del družbe.

Foto: Sta/M24

»Na ta dan sem sedela pred do-
mačo hišo, imeli smo obiske, ko 
sem naenkrat začutila, da me je v 
desni nogi nekaj oplazilo. Koža je 
postala trda, kot bi bila slonova, in 
popolnoma neobčutljiva. Lahko bi 
se pičila vanjo, pa ne bi čutila prav 
ničesar. Sprva sem menila, da bo 
vse skupaj minilo, zato teh čudnih 
simptomov sploh nisem nikomur 
omenjala. Naslednji dan sem se 
šepajoče na eno nogo odpravila na 
jutranjo telovadbo. Tam pa so me 
ostale telovadke nagovorile, da bi 
vendarle bilo dobro, če bi poklica-
la svojo zdravnico,« tako se Marija 
spominja prvih trenutkov svoje bo-
lezni, za katero ni slišala še nikoli 
prej. 

Ker je bil čas kovida, je bilo sko-
raj nemogoče priklicati osebnega 
zdravnika in se naročiti na osebni 
pregled. Po treh dneh, ko je bilo 
njeno zdravstveno stanje vse 
slabše, so jo sprejeli v UKC Mari-
bor, kjer so jo pregledali in poslali 
domov z napotnico za magnetno 
resonanco. Na slikanje so jo naro-
čili razmeroma hitro, vendar ni več 
zdržala – bolečine so se stopnjeva-
le, komaj se je še premikala.

Ponovno je poklicala svojo 
osebno zdravnico, ji še enkrat po-
jasnila težave in prosila za pregled. 
»Zdravnica je ocenila, da je nekaj 
res zelo narobe, zato me je nemu-
doma napotila na Kliniko za nevro-

Hajdina � Marija Kozoderc je čez noč pristala na invalidskem vozičku

Zaradi vnetja hrbtenjače je njeno telo v oklepu 
Marija Kozoderc iz Skorbe je bila vse do svoje bolezni izjemno aktivna upokojenka – skrbela je za gospo-
dinjstvo in vzorno urejen domači vrt, vsako jutro je vodila telovadbo za starejše pri domu krajanov, rada 
se je sprehajala in udeleževala raznih dogodkov. Njena velika strast je bilo vrsto let kegljanje, je namreč 
članica Kegljaškega kluba Drava Ptuj. Redno se je udeleževala treningov in tekmovanj, kjer je dosegala 
odlične rezultate. Njeno življenje pa se je popolnoma postavilo na glavo 16. maja 2021. 

Foto: Sta

Po treh dneh neznosnih bolečin so Marijo sprejeli v UKC Maribor. Danes je najbolj vesela, da je po zdravljenju v 
Soči vstala z invalidskega vozička in da lahko s pomočjo opore ter rolatorja hodi.

Da je v Sloveniji razmerje med 
socialnimi transferji in minimalno 
plačo premajhno, je že leta 2016 
pritrdila Organizacija za gospodar-
sko ravnanje in razvoj. S centrom 
za socialno delo Sp. Podravje smo 
preverili, do katerih pomoči vse so 
upravičeni tisti, ki so brezposelni 
(brez dohodkov in premoženja) 
ter pripravili še hipotetičen izra-
čun, koliko prejme štiričlanska 
družina z dvema šoloobveznima 
otrokoma, kjer sta oba starša za-
poslena in imata minimalno plačo, 
ter koliko družina, kjer sta oba 

brezposelna in prejemnika denar-
ne socialne pomoči (DSP). Kot so 
nam sicer dejali, center preuči vsak 
primer posebej, zato ni mogoče 
posplošeno navesti, do kakšnega 
zneska v okviru nekega socialnega 
transferja je kdo upravičen. Vsi na-
mreč ne živijo v enakih okoliščinah.

Denarna socialna 
pomoč za družine: od 
746 do 1.409 evrov

Če sta oba starša brezposelna ali 
je zaposlen le eden in dohodek na 

osebo ne dosega meje dohodka, 
ki je zakonsko predpisana, hkrati 
pa nimata dovolj sredstev za pre-
živetje, premoženja in prihrankov, 
sta upravičena do denarne social-
ne pomoči. »Minimalna višina DSP 
za samsko osebo znaša 421,89 
evra in za samsko delovno aktivno 
osebo (polni delovni čas) 637,05 
evra, za vsako naslednjo odraslo 
osebo najmanj 240,48 evra ter za 
otroka osebe, ki uveljavlja denarno 
pomoč, dokler ga je dolžna preživ-
ljati, 248,92 evra. Višina cenzusa za 
varstveni dodatek znaša za sam-
sko osebo 620,18 evra. Ta je odvi-
sna od števila družinskih članov, vi-
šine prihodkov, premoženja, ali so 
delovno aktivni ali ne itd. Denarna 
socialna pomoč in varstveni doda-
tek sta v višini razlike med ugoto-
vljenimi dohodki posameznika ali 
družine in cenzusom,« so pojasnili.

Za najmanj 60 ur prostovoljstva 
lahko tako samska brezposelna 
oseba skupaj z dodatkom za de-
lovno aktivnost mesečno prejme 
531,58 evra pomoči, kar je precej 
blizu minimalni pokojnini za 40 let 
delovne dobe. Par brez otrok je 

upravičen do 662 evrov denarne 
socialne pomoči. Enostarševski 
družini z mladoletnim otrokom 
pripada največ 746 evrov, z dve-
ma mladoletnikoma 919 evrov ter 
s tremi otroki 1.296 evrov. Mini-
malni prihodek tričlanske družine 
z obema brezposelnima staršema 
pa je 911 evrov, štiričlanske 1.160 in 
petčlanske 1.409 evrov.

Številne olajšave 
in oprostitve: 
RTV-prispevek, 
dopolnilno zdravstveno 
zavarovanje, 
najemnine ...

Poglejmo še primerjavo dohod-
kov štiričlanske družine, kjer starša 
delata za minimalno plačo, otroka 
pa hodita v vrtec ali šolo, z družino, 
kjer sta oba starša brezposelna. 
Gre sicer za hipotetičen primer, ki 
nam da oceno. V izračun se namreč 
ne upoštevajo vsi dejavniki, kot so 
regres, ki navadno družinam po-
viša prihodke, ter na drugi strani 
dohodkovni razred, kar posledič-

Sp. Podravje � Razlika med brezposelnima in zaposlenima staršema z minimalno plačo minimalna

Se sploh še splača delati?!
Država je novembra prejemnikom rednih denarnih socialnih pomoči in varstvenega dodatka na-
kazala energetski dodatek in prvo izmed treh izplačil draginjskega dodatka za otroke. Samo na ta 
račun bo na primer štiričlanska družina skupaj prejela kar dobrih 1.100 evrov. Glede na vse socialne 
transferje, oprostitve in subvencije se zlasti tisti, ki hodijo vsak dan na delo za minimalno plačo, 
sprašujejo, ali je sploh še vredno. Preverili smo, kaj se zares bolj izplača … 

Da je v Sloveniji razmerje med socialnimi transferji in minimalno plačo premajhno, je že
ravnanje in razvoj.

logijo v Mariboru. Tam so mi sprva 
vsi rekli, da bo vse v redu in da bom 
hitro šla domov. Že čez nekaj dni 
pa sem obležala, najhuje pa je bilo, 
da nisem več čutila desne roke. 
Zdravniku sem rekla, da nimam 
več roke, da je več ne najdem. No, 
takrat pa so mi naredili vse prei-
skave in magnetna resonanca je 
pokazala vnetje hrbtenjače. Nihče 
mi ni znal pojasniti, zakaj se mi je to 
zgodilo. Vnetje bi sicer lahko bilo 
posledica herpesov, mogoče tudi 
pika klopa.«

Najbolj neznosni 
so bili krči

Marija je na nevrološkem oddel-
ku v Mariboru ostala skoraj dva 
meseca. Najbolj boleči in neznosni 
so bili krči, ki so jo spremljali 
večkrat na dan. Najprej se je bo-
lečina začela v levi nogi in se pos-
topoma dvigala vse do glave, nato 
pa še z nekoliko večjo intenziteto 
po desni strani telesa, ki je bila 
bolj poškodovana. Zdravniki so ji 
predpisali zdravljenje s kortikoste-

Na Ptujsko-Ormoškem lani okoli 3.500 
prejemnikov denarne socialne pomoči

Na Centru za socialno delo Sp. Podravje so v celotnem lan-
skem letu izplačali nekaj več kot 42.100 denarnih socialnih po-
moči, kar pomeni, da je pomoč v povprečju mesečno prejemalo 
3.510 prejemnikov. Izplačanih je bilo skupno več kot 13 mili-
jonov evrov, povprečna izplačana DSP je znašala 310 evrov. 
Letos pa je bilo v ta namen do novembra porabljenih blizu 9,3 
milijona evrov, nakazanih je bilo okoli 29.000 pomoči. Povpreč-
no izplačilo je znašalo 321 evrov.

Glede na vse socialne transferje, oprostitve in sub
za minimalno plačo, sprašujejo, ali je sploh še vre

no vpliva na še višjo ceno vrtca in 
nižje otroške dodatke, prav tako 
nismo upoštevali izredne denarne 
pomoči in drugo. Za lažjo primerja-
vo je bila predpostavka, da gre za 
družini brez premoženja.

Minimalna plača znaša okoli 778 
evrov neto, družina je upravičena 
še do 169 evrov otroškega dodat-
ka, kar pomeni, da je njihov me-
sečni dohodek skupno okoli 1.725 
evrov.
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Za čim bolj neodvisno življenje invalidnih oseb
„Za invalida je vsakodnevno življenje polno malih in velikih preprek, ki mu otežujejo polno življenje. 

Z našim akcijskim načrtom želimo pokazati vse aktivnosti, ki se izvajajo, da bi bilo življenje v naši ob-
čini prilagojeno tistim, ki prilagoditve potrebujejo,“ je ob mednarodnem dnevu invalidov izpostavila 
Darja Dovečar, predsednica sveta invalidov MO Ptuj. 

3. decembra obeležujemo mednarodni dan invalidov. Kot vsako leto so na Ptuju tudi tokrat pripravili 
prireditev, na kateri so povezali ustvarjalnost invalidnih oseb, obenem pa dogodek izkoristili kot pri-
ložnost, da spregovorijo o priložnostih in potencialnih nevarnostih, ki jih prinašata hiter napredek in 
digitalizacija.

Prireditev je Svet za invalide Mestne občine Ptuj organiziral v sodelovanju z vsemi invalidskimi orga-
nizacijami in društvi, ki delujejo na Ptuju, ter Osnovno šolo dr. Ljudevita Pivka, kjer je dogodek tudi po-
tekal. Pod sloganom Srce v očeh za vse ljudi so peli, plesali, recitirali, igrali in dokazali, da kljub oviram 
zmorejo zelo veliko. „Pomembno je, da mednarodni dan invalidov obeležimo skupaj vsi, ki se na tak ali 
drugačen način srečujemo z osebami s posebnimi potrebami. Radi rečemo v slogi je moč. Če sodelujemo, 
se povezujemo in skupaj soustvarjamo, lahko pokažemo družbi, da smo tukaj, da smo prepoznavni in da 
nam je mar za sočloveka,“ je dejala ravnateljica OŠ dr. Ljudevita Pivka Lidija Hameršak Marin. 

Predsednica sveta invalidov MO Ptuj Darja Dovečar je spregovorila o tem, kako napredek na po-
dročju digitalizacije in tehnološkega razvoja prinaša priložnosti za invalide, obenem pa opozorila: 
„Zavedati pa se moramo, da hiter tempo tehničnih in družbenih sprememb lahko povzroči dodatno 
izključevanje najranljivejših skupin, zato je nujno zagotoviti usposabljanje in opolnomočenje invalidov, 
da bodo lahko v polni meri koristili prednosti inovacij.“

Opozorila je še, kako pomembno je podporno okolje za invalidne osebe. Prepričana je, da je bilo na 
območju Ptuja realiziranih veliko ukrepov za kakovostno življenje ter večjo vključenost invalidnih oseb, 
precej še jih bo treba. Izboljšanju pogojev, od vključenosti v družbo, zaposlovanja do odpravljanja arhi-
tektonskih ovir so na ptujski občini v zadnjih letih posvetili veliko pozornost. „Pomembno je, da obliku-
jemo takšno lokalno politiko, ki bo zajela različne vidike. Naš akcijski načrt je poln aktivnosti in ciljev, 
ki jim sledimo. Invalidne osebe obravnavamo kot polnopravne osebe in jih vključujemo v pomembna 
dogajanja v občini, odpravljamo bariere in komunikacijske ovire ter razvijamo podporno okolje, službe 
in programe, ki omogočajo čim bolj neodvisno življenje invalidov in poudarjajo njihove sposobnosti.“

DK

Foto: ČG 

Šolarji OŠ dr. Ljudevita Pivka so zaigrali na Orffove inštrumente.

Foto: Pexels.com

e leta 2016 pritrdila Organizacija za gospodarsko 

Foto: EK

Marija Kozoderc iz Skorbe kljub bolezni ostaja optimistična. 

Visoki zneski na račun energetskega
in draginjskega dodatka

Država je za omilitev draginje sprejela tudi dva ukrepa – energetski 
in draginjski dodatek za otroke (trikratno izplačilo, v novembru, 
decembru in januarju). Oba so v polni višini prejeli prejemniki denarnih 
socialnih pomoči. Za par brez otrok je energetski dodatek znašal 314 
evrov, štiričlanski družini z dvema šoloobveznima otrokoma pripada 
432 evrov energetskega dodatka ter trikrat po 245,58 evra, kar znese 
skupaj skoraj 1.170 evrov, družine s štirimi otroki bodo za oba transferja 
skupaj prejele 2.023 evrov ter družine s šestimi otroki kar 2.878 evrov.

Do draginjskega dodatka so sicer upravičene tudi ostale družine, 
ki prejemajo otroški dodatek, toda v nižji višini (glede na dohodkovni 
razred).Desetčlanski družini 

vsak mesec 2.400 evrov, 
novembra pa skoraj 
5.000 evrov!

Sicer pa so socialni transferji 
za veččlanske družine še višji. Na 
ptujskem centru za socialno delo 
so navedli primer desetčlanske 
družine, ki vsak mesec na račun 
prejme okoli 2.400 evrov (1.268 
evrov socialne pomoči ter 1.171 
evrov otroških dodatkov). Novem-
bra jim je pripadlo še 1.285 evrov 

ne končajo. V primeru najetega 
neprofitnega stanovanja država 
brezposelnim krije do največ 85 % 
najemnine, prejemniki denarne po-
moči so oproščeni plačila RTV-pri-
spevka (ta znaša slabih 13 evrov), 
plačila prispevka za obvezno in do-
polnilno zdravstveno zavarovanje 
(slednje je v višini okoli 35 evrov) 
ter nadomestila za uporabo stav-
bnega zemljišča (NUSZ), na drugi 
strani pa so upravičeni do najvišjih 
državnih štipendij. Na voljo so jim 
tudi prehrambni paketi humani-
tarnih organizacij. Razlika se (brez 
upoštevanja subvencije najemni-
ne, vrednosti prehrambnih pake-
tov in NUSZ) tako zniža že na okoli 
280 evrov. Iz izračuna je izvzeta še 
enkratna izredna denarna socialna 
pomoč (za njo lahko zaprosijo sicer 
tudi osebe z nizkimi dohodki), kjer 
je maksimalna višina 421,80 evra za 
samsko delovno neaktivno osebo 
ali največ 1.160,21 evra za štiričlan-
sko družino z dvema šoloobvezni-
ma otrokoma in brez zaposlitve. 
Izplača se lahko dvakrat na leto, v 
izrednih primerih celo trikrat. Nav-
sezadnje pa je razlika še v plačilu 
dohodnine – tisti z nižjimi dohodki 
plačajo manj kot tisti z višjimi.

roidi, ki so pripomogli k temu, da 
so v nekaj mesecih krči izzveneli. 
Še vedno pa se vsakodnevno spo-
pada z občutki mravljinčenja, obe 
roki in nogi sta izjemno težki, kot 
bi bili iz svinca, pod kožo so oblo-
ge (stisnjeni živci), okoli trebuha 
pa jo utesnjuje »obroč«. »Moja 
desna stran telesa je vroča, leva 
pa hladna, kar je najbolj opazno 
med tuširanjem. Na prstih obeh 
rok občutim »zimsko ivje«, čeprav 
so moje roke v resnici tople,« opi-
suje Marija, ki je najbolj vesela, 
da je po zdravljenju v Soči vstala 
z invalidskega vozička, da lahko s 
pomočjo opore in rolatorja hodi. 
Počasi se izboljšujejo tudi občutki 
v desni roki, vendar mora biti pri 
prijemanju stvari zelo previdna, da 
jih ne zlomi. »Zdravnik mi je dejal, 

da bodo nekatere posledice bo-
lezni ostale. S tem sem se nekako 
sprijaznila, pa tudi z vsemi temi 
neprijetnimi občutenji v telesu. 
Kaj drugega mi niti ne preostane.« 

 Velika pomoč družine
Marija, ki bo drugo leto prazno-

vala 70. rojstni dan, je kljub bolezni 
ostala optimistična in polna upa-
nja ter volje do življenja. Prizna, da 
je včasih zelo težko, vendar posku-
ša ostati trdna in močna. Skoraj 
vsak dan se trudi telovaditi, vozi 
sobno kolo, ob lepem vremenu 
pa se sprehodi po domačem dvo-
rišču. Čas si krajša s prebiranjem 
časopisa in gledanjem televizije, 
v veliko podporo ji je njena druži-
na. Mož je prevzel vsa gospodinj-

ska opravila, sin Gorazd in hčerka 
Klavdija sta največkrat zadolžena 
za prevoze, čez vikend jo velikok-
rat obiščejo vnuki. »Upam, da bom 
v prihodnje okrevala do te mere, 
da bom lahko znova vozila avto. 
Ker mož nima vozniškega izpita, 
sva odvisna od drugih. Zelo pogre-
šam tudi našo skupno telovadbo 
v Skorbi in moje kegljanje, ki mi je 
res bilo vsa ta leta v veliko veselje. 
Moje športne kolegice niso poza-
bile name, še pridejo pome in zelo 
rada si ogledam katero izmed te-
kem. Z veseljem se odzovem tudi 
vabilom na dogodke naših doma-
čih društev.« 

Marija se je že včlanila v Društvo 
paraplegikov Podravja, na pridobi-
tev statusa invalida pa še čaka.

Estera Korošec

Primerjava: zaposlena starša z minimalno plačo in brezposelna starša
Prihodki (v evrih) Starša z minimalno plačo Starša brezposelna
Plača 1.556,8 € /
Denarna socialna pomoč 951,47 €
Otroški dodatek 169,44 € 257,85 €
Skupaj prihodki 1.726,24 € 1.209,32 €
Odhodki (v evrih)
Dop. zdr. zavarovanje 70 € 0
Plačilo vrtca 20–30 % (od cca 85 do 127 evrov) 0–10 % (od 0 do cca 42 evrov)
Plačilo šolske malice 0 0
Plačilo šolskega kosila 100 % (cca 60 evrov mesečno) 0
RTV prispevek 12,75 € 0
Odhodki Od 228 do 270 € 0 oz. 42 €

Vir: CSD Sp. Podravje

Foto: Pexels.com

bvencije se zlasti tisti, ki hodijo vsak dan na delo 
edno.

Medtem ko družina z brezposel-
nima staršema prejme 951 evrov 
denarne pomoči in skoraj 100 evrov 
več otroškega dodatka (258 evrov 
otroškega dodatka). Njihov skupni 
mesečni prihodek je 1.209 evrov. 
Ta je sicer resda nekoliko nižji, a 
so prejemniki socialnih pomoči 
upravičeni še do cele vrste drugih 
oprostitev in subvencij, med dru-
gim tudi od 10 do 20 odstotkov 
višje subvencije vrtca v primerjavi z 
družino z minimalno plačo. Slednja 
glede na povprečno ceno oskrbnin 
v vrtcu plača najmanj 85 evrov za 
otroka, medtem ko je brezposelna 
družina tega plačila lahko povsem 
upravičena (večina jih sicer plača 
10 %, okoli 40 evrov). Obe družini 
imata brezplačno šolsko malico, 
otroci brezposelnih tudi kosilo, kar 
pa ne velja za večino družin z mini-
malno plačo. Višina cene kosila se 
od šole do šole razlikuje. Po javno 
objavljenih podatkih je povprečna 
cena 2,75 evra na dan, kar za ene-
ga otroka znese okoli 60 evrov 
na mesec (za 22 dni). Če torej po-
tegnemo črto, družini na minimal-
nem dohodku ostane okoli 370 
evrov več. A to nikakor ni končni 
znesek, saj se dodatne koristi še 

energetskega dodatka ter prvo od 
treh izplačil draginjskega dodatka 
v višini 982 evrov. Torej skupaj kar 
4.706 evrov!

Ne preseneča, da torej marsik-
do dvakrat premisli, ali se sploh 
izplača delati. Na ptujskem centru 
v prvi vrsti pravijo, da je tistim, ki 
potrebujejo pomoč, absolutno tre-
ba pomagati, zlasti, če gre za otro-
ke. Na ugotovitev, da seštevek de-
narnih socialnih pomoči, otroških 

dodatkov in ostalih pomoči ni dosti 
manjši od dveh minimalnih plač, pa 
na kratko odgovarjajo, da minimal-
ne in nizke plače ne omogočajo 
dostojnega preživetja družin, ki 
so pogosto v stiski in zaprošajo za 
pomoč v obliki izredne denarne 
socialne pomoč. Poudarjajo še, da 
jih žalosti tudi vse slabša situacija 
upokojencev z nizkimi pokojnina-
mi.

Monika Horvat

Foto: MH
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Včeraj popoldan, v ponedeljek, 
so trgovski center Holermuos po-
živili lokalni ponudniki, ki bodo na 
tej lokaciji odslej na voljo vsako 
sredo (od 15. do 18. ure). Ponudba 
je bila pestra, od aronijinega soka 
in bučnega olja, suhega sadja in 
sezonske zelenjave, rokodelskih 
izdelkov ... »Nov upravitelj trgo-
vskega centra je izrazil željo, da 
bi bila na voljo lokalna ponudba. 
Kljub temu da sicer doslej popol-
danski termin nikoli ni prav zaživel, 
pa željo po njem vseskozi izražajo 
tudi občani, ki ob petkovih dopol-
dnevih ne utegnejo na osrednjo 
ormoško tržnico,« je dejala Anita 
Bolčevič iz javnega zavoda za tu-
rizem in nadaljevala: »Prostor je 
prijazen tako za ponudnike kakor 
kupce – so na toplem. Poleg tega 
pa gre za trgovski center, kjer se 
giblje več ljudi, tako da upamo, da 
se bo popoldanski termin na tej lo-
kaciji vendarle prijel.«

Treba bo vztrajati
Podobno je povedala tudi ena 

izmed ponudnic, Marta Obran, ki 
ponuja domače bučno olje, sezon-
sko zelenjavo, mlečne izdelke, po 
naročilu tudi sveže meso z dostavo 
na dom. »Z veseljem sem izkoristi-
la to priložnost, kajti upravljavec 

objekta nam je omogočil brezplač-
ni prostor za lokalno tržnico. Ker 
gre za trgovski center, se tukaj gi-
blje tudi večje število ljudi. Upam, 
da bo ponudba čim bolj pestra in 
tako zanimiva za čim širši krog. 
Res pa je, da bomo tudi ponudniki 
morali kar nekaj časa vztrajati, da 
se bodo kupci navadili. Spominjam 

se svojih začetkov, ko sem začela 
zahajati na ormoško tržnico. Prvič 
te nihče niti ne opazi, drugič mor-
da vpraša za ceno katerega izmed 
izdelkov … Vztrajali bomo kak me-
sec ali dva. Bomo videli, kako bo, 
upamo na najboljše,« je še zaklju-
čila.

Monika Horvat

Foto: tržnica Ormož

Poleg petkovega dopoldneva na osrednji tržnici je v Ormožu nov tržni dan 
sreda, in sicer v popoldanskem času v trgovskem centru Holermuos.

Ormož � Tudi v trgovskem centru Holermuos zaživela tržnica

Popoldanski termin na novi lokaciji
V Ormožu lokalni ponudniki po nekajkratnih neuspešnih poskusih znova uvajajo do-
daten tržnični dan, tokrat na novi lokaciji, v trgovskem centru Holermuos. Ob sredinih 
popoldnevih bodo poleg sezonske zelenjave na voljo tudi rokodelski izdelki, aronijin 
sok, bučno olje in druge domače dobrote.

SENIOR ODDIH v Termah Dobrna
5 x polpenzion + BREZPLAČEN PREVOZ

že od 290 € na osebo*.

BREZPLAČNA ŠTEVILKA:

080 22 10
info@terme-dobrna.si
www.terme-dobrna.si

MOŽNOST OBROČNEGA ODPLAČEVANJA Z MERCATOR PIKA KARTICO.

*Ponudba velja od 11. 12. – 30. 12. 2022 in od 02. 01. – 28. 02. 2023.
Ob rezervaciji navedite kodo ŠTAJERSKI TEDNIK.

ZAGOTOVLJENA NAJUGODNEJŠA CENA
OD DECEMBRA DO FEBRUARJA*

Paket vključuje: polpenzion, bivanje v hotelih 4*, neomejeno kopanje v termalnih bazenih, 
1 x bioptron svetlobno terapijo ali termo/crio oblogo, 1 x parafinsko oblogo za roke...

✓ BREZPLAČEN PREVOZ
OD VAŠEGA DOMA DO
TERM DOBRNA IN
NAZAJ, po vsej Sloveniji, 
brez omejitve kilometrov.

✓ BREZ DOPLAČILA ZA   
ENOPOSTELJNO SOBO.

V Sloveniji geotermijo nekaj ma-
lega uporabljamo le na področju 
termalnega turizma in delno pri 
ogrevanju, čeprav je njena priho-
dnost predvsem v pridelavi hrane 
in pridobivanju električne energije, 
žal pa zakonodaja na tem področju 
še sploh ni urejena, saj področje 
geotermalne energije pri nas ure-
jajo kar štirje zakoni. Med drugim 
doslej niti ni bila uvrščena v nobe-
nega od programov pridobivanja 
čiste energije. Skrajni čas je, so se 
strinjali sogovorniki na konferen-
ci v Beltincih, da že pripravljeni 
projekti ne bodo več obležali v 
predalih, kot se to dogaja zdaj. Po 
podatkih Geološkega zavoda Slo-
venije (GeoZS), ki je vodilni partner 
projekta za Slovenijo, geotermalna 
energija zagotavlja samo 0,6 od-
stotka celotne primarne energije, 
čeprav imamo 31 mest, kjer se vro-
ča voda uporablja.

Neizkoriščena zlasti 
industrijska raba

»A to so bolj ali manj individu-
alne rabe za ogrevanje prostorov, 
predvsem v zdraviliščih in toplicah, 
zelo pa nam primanjkuje industrij-
ska raba, kot so rastlinjaki in siste-
mi daljinskega ogrevanja, kajti le 
eden od 93 sistemov daljinskega 
ogrevanja v Sloveniji je na geo-
termalno energijo,« razlaga Nina 

Rman z GeoZS. »V okviru projekta 
bodo javno objavljeni vsi podatki o 
možnostih uporabe geotermalne 
energije ter pripravljene smernice 
in navodila, kako to energijo upo-
rabljati večnamensko. Ta ogromni 
potencial je največji v Pomurju in 
geološko znamo zelo dobro opre-
deliti, na kateri globini lahko dobi-
mo kakšno vročo vodo in s kakšno 
temperaturo, kar bo s projektom 
postalo javno znano. Zagotovljene 
bodo tehnične smernice vseh vidi-

kov, tako da bodo lahko vlagatelji 
prišli do celotnega projekta. Izbrali 
bomo dve pilotni občini in jima 
pripravili vsa prostorska gradiva, 
da bi lahko začeli konkretne pro-
jekte, ob tem pa ne bomo pozabili 
niti na geotermalno elektriko.«

Preoblikovanje 
daljinskih sistemov

Vloga Skupnosti občin Sloveni-
je v projektu, je poudarila njena 

generalna sekretarka Jasmina 
Vidmar, je v promociji uporabe ge-
otermije in pri povezovanju občin, 
ki imajo možnosti za njeno izko-
riščanje. »Geotermalna energija 
sodi med samooskrbne, zato je še 
toliko bolj pomembno, da bodo 
odpravljene administrativne ovire 
na tem področju.« Po praktična 
znanja glede priprave predpisov 
in odločanja v upravnih postopkih 
so se v okviru projekta odpravili 
na Islandijo, v delegaciji sta bila 

tudi predstavnika občin Podleh-
nik in Benedikt, ugotavljajo pa, 
da bo eden ključnih izzivov, kako 
transformirati obstoječe daljinske 
ogrevalne sisteme na obnovlji-
ve vire, za samo izvedbo pa nato 
nameniti določena sredstva. Geo-
termalna energija naj bi bila zlasti 
primerna za manjše sisteme, pri 
čemer bodo tu ključno vlogo od-
igrale lokalne skupnosti, da bodo 
njeno izkoriščanje vključile v svoje 
koncepte.

Foto: Wikimedia

Slovenska delegacija, v kateri sta bila tudi predstavnika občin Podlehnik in Benedikt, se je odpravila na študijski obisk na Islandijo in si med drugim 
ogledala tudi geotermalno elektrarno.

Slovenija, Slovenske gorice � Napovedane olajšave pri uporabi geotermalne energije

Še vedno smo samo pri besedah
O premalo izkoriščenem potencialu geotermije so govorili na nedavni predstavitvi projekta Info-Geothermal, ki bi spodbujal rabo geoter-
malne energije.

Težko je najti 
investitorja

Kot je znano, sta za ureditev 
tega področja zelo zainteresirani 
tudi dve slovenjegoriški občini: Be-
nedikt in Destrnik. V Benediktu so 
geotermalno vrtino izvrtali že leta 
2004 in izdelali tudi načrte za izgra-
dnjo, a ti ostajajo v predalu zaradi 
omenjene zakonodajne zmede in 
pomanjkanja investitorjev. Tudi 
Terme Gaja v Janežovcih, projekt 
destrniškega župana Franca Puk-
šiča še iz časov njegovega prvega 
županovanja, so že imele gradbe-
no dovoljenje, a se je prav tako za-
taknilo pri denarju.

»Že dolgo napovedujejo olaj-
šave pri postopkih in poenotenje 
zakonodaje, mi pa upamo in čaka-
mo, saj se doslej ni še nič zgodilo. 
Tudi tokrat se bojim, da smo še 
vedno samo pri besedah, ne pa že 
tudi pri dejanjih,« pravi benediški 
župan Milan Repič. »Vsaj kar se 
Benedikta tiče, nismo zaznali no-
benega konkretnega premika. Ko 
bo področje papirno urejeno, bo 
morda tudi več interesa za vlaga-
nje. Saj veste, investitor se za zanj 
ne bo odločil, če v projektu ne bo 
videl poslovne priložnosti, potem 
pa bo gotovo poleg birokratske 
potreboval še fi nančno spodbudo 
države. Vsekakor pa na občini ves 
čas investitorja intenzivno iščemo. 
Želimo si, da bi bila geotermija vsaj 
približno tako urejena, kot je foto-
voltaika, kjer pa so zdaj že druge 
težave, kot so prešibko omrežje in 
čakalne vrste.«

Senka Dreu
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»Vsak dan prejmem klic katerega 
izmed rejcev, ali poznam koga, ki bi 
bil pripravljen kupiti celotno čredo 
ovac in ki bi bil pripravljen nato še 
skrbeti za opuščene pašnike oz. 
travnike,« je dejal Hemetek. Klici 
obupanih rejcev so posledica letoš-
nje suše, ki je rejce drobnice oropa-
la krme, ob tem zahtevala, da so 
živali že med pašno sezono dohra-
njevali, za nameček pa je tudi stalež 
jagnjet skromnejši. »Ovca namreč 
prilagodi brejost glede na razmere. 
To pomeni, da je bilo jagnjet manj in 
ravno sedaj, ko je glavna sezona za 
njihovo prodajo,« je pojasnil Heme-
tek. Napovedana pomoč države, 
ki je pomoč le na papirju, kot pra-
vi predsednik haloškega društva, 
zato ne bo odpravila posledic suše, 
niti jih ne bo omilila. »Znesek, ki naj 
bi nam pripadel na hektar travnika, 
ne zadostuje niti za nakup ene suhe 
bale.« Cene so namreč poskočile 
za 20 evrov in več, tako suha bala 
stane vsaj 50, silažna tudi 70 evrov, 
s tem da je krmo izjemno težko 
dobiti. Nad odlokom je razočaran 
tudi Jožef Šmigoc iz Podlehnika, ki 
se ukvarja s prirejo mleka. »Gre za 
banalno pomoč rejcem, ki pa smo 
v velikih težavah, saj nam zaradi 
slabše kakovosti krme pada tudi 
proizvodnja mleka.« Seveda kme-
tje pozdravljajo vsakršno pomoč, 
vendar pa mora biti pomoč vsaj 
malo učinkovita, pravi predsednik 

KGZS Roman Žveglič. »Ta pomoč 
mora biti vsaj taka, da ji lahko re-
čemo pomoč. In da si bo kmet vsaj 
en del stroškov, ki jih je imel za na-
bavo krme, tudi poravnal. Ne vem, 
kako bi lahko poimenovali ta odlok, 
vsekakor pa to ni pomoč živinorej-
skemu sektorju. Glede na vsoto, ki 
je namenjena, to še simbolika ni. 
Kmetje nas kličejo, da je to sramo-
ta.«

Tudi »miloščina« je 
obdavčena

Do fi nančne pomoči naj bi bili 
upravičeni živinorejci, ki so bili za-
radi letošnje suše ob dobršen del 
krme in redijo vsaj dve glavi velike 
živine. Finančna pomoč za travni-
ke, če je suša prizadela nad 60 % 
pridelka travinja, znaša 38 evrov; 
če je poškodovanost od 30- do 

60-odstotna, pa znaša 19 evrov. Fi-
nančna pomoč za kmetijske povr-
šine, kjer so rastle koruza in druge 
krmne rastline ter je bila poškodo-
vanost nad 60 odstotkov, dosega 
96 evrov; če je poškodovanost od 
30- do 60-odstotna, pa znaša 47,5 
evra. Predsednik zbornice Roman 
Žveglič je na primeru kmetije pojas-
nil, kaj ta pomoč pomeni. »Kmet, ki 
ima 30 hektarjev travnikov, redi 30 

Foto: Rajko Sagadin

Cene krme so letos poletele v nebo.

Podravje � Mnogi kmetje iščejo krmo, a te ni ali pa je izjemno draga

Miloščina države ne bo preprečila opuščanja rej živali

Slovenski državni gozdovi (SiDG) 
dobavljajo les za kurjavo posame-
znikom. To niso hlodi, ki jih podjetja 
predelujejo v žagan les, niti drva ali 
polena. Okrogli les za kurjavo pra-
viloma meri od štiri do šest metrov 
in ima kakovostne značilnosti, ki 
omogočajo izdelavo drv (in kasne-
je polen). Posameznik, ki bi želel 
kupiti okrogel les pri državnem 

podjetju, ga mora naročiti pri eni 
izmed osmih območnih enot druž-
be; na območju Štajerske so te v 
Celju, Mariboru in Murski Soboti. 
Najmanjša količina, ki jo je mogoče 
naročiti, je 10 m3 in največja 17 m3. 
Dobava lesa praviloma ni daljša od 
dveh mesecev od dne prejetega 
plačila, v povprečju dostavo opra-
vijo v dveh do treh tednih. Povpra-

ševanja in naročila pa so za letošnje 
leto že zaključena, naročila bodo 
v SiDG ponovno začeli sprejemati 
februarja. 

Zanimanje za les iz državnih 
gozdov je izjemno porastlo, še 
posebej letos jeseni. V obdobju od 
januarja do septembra letošnje-
ga leta je SiDG prodal za 64 % več 
lesa za kurjavo (20.000 m3) kot 

Podravje � Prodali za 60 odstotkov več lesa za kurjavo kot lani

V 16 letih les za kurjavo dosegel dvakratnik cene

Vlada je objavila odlok, ki razkriva višino pomoči kmetom zaradi izpada krme. Odziv kmetijske zbornice je 
oster. Predstavniki kmetov ocenjujejo, da predvidena sredstva ne pomenijo pomoči za živinorejce, temveč le 
miloščino. Ivan Hemetek, predsednik Društva rejcev drobnice Haloze, pa se boji, da se bo brez ustrezne pomoči, 
ponovila zgodba izpred 20 let, ko so kmetje zaradi sušnih let ter posledično pomanjkanja krme množično opuš-
čali rejo drobnice in govedi.

Foto: SiDG

Družba Slovenski državni gozdovi je lani ustvarila 69,2 milijona evrov prihodkov od prodaje in ustvarila 13,9 
milijona evrov čistega dobička.

krav molznic in 30 glav mlade go-
vedi in je stopnja poškodovanosti 
njegovega travinja zaradi suše po 
uradnih ocenah 30–50 %. Kmet je 
moral za krmo za preživetje živi-
ne odšteti dodatnih 17.000 evrov, 
po sprejetem odloku pa bo dobil 
570 evrov pomoči, kar je samo 3,3 
% njegovih stroškov. Še teh 570 
evrov mu bo šlo v dohodninsko 

osnovo in bo od tega moral plačati 
davek,« je še dodal Žveglič.

Zbornica zato od vlade zahteva, 
da odlok razveljavi ter da država 
za pomoč živinorejskemu sektorju 
nameni več denarja. Prav tako želi-
jo, da se v pomoč vključi vse rejce, 
ki redijo živali, tudi perutninarje, ki 
pridelujejo lastno krmo.

Mojca Vtič

Število živali po letih
V desetih letih se je število rejenih živali povečalo za več kot 

polovico, predvsem na račun perutnine, medtem ko prašičerejci 
beležijo konstanten padec staleža živali. Zaradi suše mnogi kmetje 
napovedujejo, da se bo zmanjševanje rej preselilo tudi na ostala 
področja živinoreje in da bo marsikateri hlev izpraznjen, vrnitve 
običajno potem več ni.

Foto: Društvo rejcev drobnice

Z vladno pomočjo si ni mogoče kupiti niti ene bale sena, številni že razmi-
šljajo o opuščanju staleža živine.

Družba Slovenski državni gozdovi, ki upravlja petino gozdov v državi in gozdari na 234.000 
ha gozdov, omogoča nakup okroglega lesa za kurjavo tudi državljanom in državljankam. V 
primerjavi z lani se je prodaja povišala za 60 %, cena okroglega lesa pa je narastla za 16 %.

Vir: SURS

Povprečne odkupne cene lesa za kurjavo
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Cena (EUR/m3) Cena (EUR/m3) Cena (EUR/m3) Cena (EUR/m3) Cena (EUR/m3) Cena (EUR/m3)

2006 2011 2019 2020 2021 2022

Odkupnce cene lesa za kurjavo

Les za kurjavo, skupaj Les za kurjavo, iglavcev Les za kurjavo, listavcev

2011 2019 2020 2021
Govedo 462.300 483.068 485.608 482.619

Prašiči 347.310 240.138 229.483 215.713

Perutnina 4.006.718 6.645.289 6.339.964 6.524.981

Ovce 119.976 110.259 113.734 119.267

Koze 26.645 24.358 25.680 25.684

Skupaj 4.962.949 7.503.112 7.194.469 7.368.264
Vir: Surs

državnem podjetju. V primerjavi 
z lani se je zvišala tudi cena okro-
glega lesa. »Glede na november v 
lanskem letu so pri najbolj proda-
janem sortimentu ‚Okrogli les za 
kurjavo, bukev‘ višje za 13 %, kar pa 
je veliko manj, kot so se povečale 
cene npr. pri lesu za celulozo in 
plošče bukve, kjer so cene zrasle 
za 73 %,« so zaupali v SiDG. Razlog 
za povišanje cen pa tiči v poveča-
nem povpraševanju po lesu slabše 
kakovosti, za katerega se zanimajo 
tudi energetski sektor, celulozna 
industrija ter industrija ivernih in 
vlaknenih plošč. 

Mojca Vtič

v istem obdobju preteklega leta 
(12.000 m3). V povprečju pri SiDG 
posamezni kupec letno kupi 14,3 
m3 lesa za kurjavo, kar je približno 

20 prostorninskih metrov zloženih 
drv, v prvih devetih mesecih pa so 
v SiDG dobavili les za kurjavo 1.400 
kupcem, so s podatki postregli v 

Cena okroglega lesa za kurjavo s prevozom
Okrogli les za 
kurjavo, cena na m3

november 
2021, 
SiDG

november 
2022, 
SiDG

Spletna 
trgovina 
InfoDrva

Jo-Jo, 
d. o. o., 
Podčetrtek

Bukev 66,06 
EUR z 
DDV/m3

74,83 
EUR z 
DDV/m3

111,5 EUR 
z DDV/m3

67,1 EUR 
z DDV/m3

Trdi listavci (bukev, 
hrast, robinija, jesen, ja-
vor, gaber, brest, breza)

60,06 
EUR z 
DDV/m3

68,71 
EUR z 
DDV/m3

/ /

Mehki listavci (jelša, 
lipa, topol, trepetlika, 
vrbe)

49,63 
EUR z 
DDV/m3

58,09 
EUR z 
DDV/m3

/ /

Vir: SiDG in splet
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Tudi na jubilejnem koncertu 
ostajajo zveste tradiciji, tudi tok-
rat si bodo oder delile z gosti. K 
sodelovanju so povabile plesalko 
Hermino Žuran Knez, učiteljico in 
plesalko plesne šole Mambo, ki bo 
s plesom obogatila njihove zbo-
rovske točke. 

Nekaj gostov pa je stalnih. Ko so 
začele s projektom ljudske glasbe, 
Etnica, so uvedle tudi veliko instru-
mentov. Od takrat dalje z njimi 
sodelujeta pianistka Mateja Ple-
teršek iz Slovenske Bistrice in tudi 
tolkalist Vlado Matela. Morda pa 
se jim bo pridružila še tolkalistka. 
Tudi vodenje koncerta so zaupale 
ženski, Urški Vučak Markež, ki je z 
veseljem sprejela njihovo povabi-
lo. Močna in pozitivna energija jih 
je povezala v skupno zgodbo mo-
zaika, s katero želijo osvojiti tudi 
obiskovalce, da bodo z njihovega 
koncerta odšli nasmejani in dobre 
volje. Za praznični koncert pridno 
vadijo, zvestemu občinstvu, ki jih 
vsa leta podpira, se želijo zahva-
liti, kot najbolje znajo, s še enim 
vrhunskim koncertom, ki je plod 
dobrega strokovnega dela in 
ogromne požrtvovalnosti sleher-
ne pevke. Zborovsko petje tudi po 
njihovi zaslugi polni dvorane.

Ptuj � Koncert ob 5. obletnici zbora Lilith

Vrhunski pevski dosežki in izjemni koncerti

„Želela sem, da staro odpade, 
da želim delati nekaj novega, z 
rokami, ne pa samo pisati dopise v 
pisarni, kar me ni več izpolnjevalo. 
Po poklicu sem namreč poslovna 
sekretarka, v pisarni sem delala 
16 let. Izbrala sem kreativnost, kar 
je za nas ženske zelo pomembno: 
kreativna energija v drugi čakri, ki 
jo je treba prebuditi. Na ta način 
ženske ohranjamo tudi vitalnost v 
naši maternici. Kreiram na platna z 
akrilnimi barvami, inspiracija mi je 
mama Gaja, mama Zemlja v pove-
zavi z univerzumom, in različnimi 
masami za oblikovanje 3D-struk-
tur. Skozi to pa sem našla tudi 
svojo vrsto meditacije. Rada imam 
jasne, žive barve, močne barve, da 
človek začuti barve na drugačen 
način. Mešanje barv in njihovo 
opazovanje mi vzame veliko časa. 
Zadnji dve leti me privlačijo tudi 
okrogla platna zaradi neskončne-
ga pretoka energije, ki se izliva 
izven robov platen. Že tisočletja je 
znano, da barve zdravijo. Poanta 
je v energiji. Svojo prvo razstavo 

doživljam zelo emocionalno, zelo 
ponosna in vesela sem, da končno 
lahko ponudim na ogled, kar so 
me že leta vabili in spodbujali. Po-

treben je preskok v zavesti, da si 
upaš. Vsak, ki je želel, je lahko kre-
acije tudi kupil. Vse so bile tudi iz-
merjene z radiostezijskim nihalom, 

vse vibrirajo v mavričnem polju lju-
bezni, radosti in sprejemanja. Tudi 
jaz kreiram samo takrat, ko sem v 
harmoniji sama s seboj. To se tudi 
izraža v mojih kreacijah,“ je svojo 
pot v umetnost predstavila Natali-
ja Pešl, ki si je postavila neskončno 
izzivov. To svojo umetniško svo-
bodo želi pokazati tudi skozi svoja 
dela, z različnimi stili in materiali. 
Čas bo pokazal, kam jo bodo pripe-
ljale njene vibracije.

„Natalijine kreacije so kot dober 
kruh. Z njim je najprej nahranila 
svojo dušo in telo. Z razstavo pa je 
dala priložnost tudi obiskovalcem, 
da to doživijo,“ pa je k ogledu raz-
stave povabila prijateljica Barbara.

Na odprtju prve razstave Natali-
je Pešl je zapela Nina Prigl.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Natalija Pešl s starši na svoji prvi razstavi, ki je pritegnila številne obiskovalce.

Ptuj � Prva razstava Natalije Pešl

Barve so žive, barve zdravijo 
V hotelu Primus je svojo prvo likovno razstavo postavila kreatorka, ustvarjalka, ljubite-
ljica tai chi vadbe, ki pogajanja energijo in življenjsko silo, Natalija Pešl. Zadnjih deset 
let tudi raziskovalka sebe o tem, kaj vse zmore, kaj lahko še ustvari. To je pot, po kateri 
se je podala. Pred šestimi leti je obiskala Havaje, to je bilo njeno intuitivno potovanje, 
kjer je ob delfi nih stala še na vulkanih, ki je bila zanjo v mnogočem transformacijska 
zgodba, ko se je odločila, da bo kreirala, vse pred tem pa je zaključena zgodba. Vedela je, 
zakaj gre na vulkansko najbolj oddaljen otok od celine. Presenečena je ugotovila, koliko 
mentalnih in čustvenih zavor je bivalo v njeni podzavesti.

Foto: arhiv Lilith

»Zelo veseli smo, da je festival Drugajanje prišel tudi na Ptuj, vanj 
smo vključili dijake in dijakinje umetniških smeri. Čez dan so se udeležili 
delavnic z gledališkega, plesnega in likovnega področja, zvečer pa je bila 
na sporedu še plesna predstava. S to izkušnjo bomo zagotovo obogatili 
pouk umetniških oddelkov,« je povedal Boštjan Šeruga, ravnatelj 
Gimnazije Ptuj. Tovrstno sodelovanje si želijo tudi v naslednjih letih. 

Na Ptuju so letos izvedli štiri delavnice s priznanimi umetniki. Z 
dramaturginjo in režiserko Leo Kukovičič so raziskovali ikono zahodnega 
gledališča Hamleta. Svet so reševali skupaj z vizualno umetnico in 
zagovornico ponovne uporabe Tanjo Radež; veliko so govorili o 
odpadkih in njihovi ponovni uporabi. Na delavnici s Toni Soprano 
Meneglejte so pametne telefone uporabljali za vizualno (in tudi drugo) 
ustvarjanje. Nataša Živković, plesalka in koreografi nja sodobnega plesa, 
pa je pripravila delavnico o osnovah sodobnega plesa. Celodnevno 
dogajanje se je zaključilo z ogledom plesne predstave Izgubljene pesmi, 
ki ji je sledil Zbor za publiko – pogovor občinstva o predstavi.  EK

Ptuj � 21. festival Drugajanje v treh slovenskih mestih

Gimnazijci spoznavali svet 
sodobne umetnosti 
Gimnazija Ptuj je bila letos prvič del mednarodnega festiva-
la Drugajanje, ki sta ga leta 2002 zasnovala mariborska II. 
gimnazija in ljubljanski zavod Bunker. Glavni cilj festivala 
je mladim približati sodobno uprizoritveno umetnost s po-
močjo sodobnih plesnih in gledaliških predstav ter delavnic.

Foto: ČG

Latvijska plesna predstava Izgubljene pesmi je navdušila ptujske gimnazijce.

Ženski pevski zbor Lilith praznuje petletnico delovanja. Ob tej priložnosti vabijo na kon-
cert, ki bo 9. decembra v dominikanskem samostanu ob 18. uri. Poimenovale so ga Moza-
iki, praznični repertoar pa zajema pesmi, ki so bile pevkam in tudi njihovemu občinstvu 
v teh letih najbolj všeč. Njihovi koncerti so vedno nekaj posebnega, tako z izborom skladb 
kot scenarijem in tudi oblačili, za kar je tudi zaslužna njihova vrhunska zborovodkinja 
prof. Jasna Drobne.

društvo, s tem pa omogočile, da 
so se zboru lahko pridružile tudi 
druge nadarjene pevke, ne samo 
iz Vrtca Ptuj. Nastal je ženski pev-
ski zbor Lilith, ki danes šteje med 
25 in 30 članic v starosti od 16 do 
70 let. Njihova zgodba pa je že od 
samega začetka zgodba o uspehu 
in vrhunskih pevskih dosežkih na 
domačih in tujih zborovskih tek-
movanjih. Že v prvem letu svoje-
ga delovanja so na svojem prvem 
mednarodnem tekmovanju segle 
po zlati medalji. Tudi na drugem 
mednarodnem festivalu so bile 
zlate v kategoriji klasične zbo-
rovske glasbe in popularne glas-
be, dirigentki pa je prinesel poseb-
no priznanje za izjemen umetniški 
vtis. Tudi v letu 2019 je njihovo 
petje prepričalo na mednarodnih 
tekmovanjih. Za te uspehe jih je 
nagradila tudi ZKD Ptuj. Leta 2020 
so kratek koncert pripravile tudi 
ob premieri njihovega videospota 
za pesem Moja dežela. Koronsko 
obdobje njihove pesmi ni ustavilo, 
svojo pevsko kondicijo in vrhunski 
glas so ohranjale tudi na daljavo. 
V lanskem letu so na dvorišču 
ptujskega gradu pripravile dva 
odmevna koncerta, na katerih so 
navdušile s prepletom pesmi, ki so 
jih ljudje prepevali že davno v pre-
teklosti, in pesmimi, ki jih prepe-
vajo še danes. Dovoljene so sanje 
je bila njihova pevska in glasbena 
pripoved, s katero so ponovno 
navdušile. 

V njihovih vadbenih prostorih v 
Aškerčevi ulici 6 na Ptuju na uspe-
he petih letih spominjajo številni 
pisni in fotografski zapisi, na vsa-
kega so posebej ponosne. Tako 
tudi na projekt Zadihaj, zapoj, uži-
vaj in ostani zdrav, za katerega so 
prejele tudi nagrado OI JSKD Ptuj.

MG

pozitivna in ustvarjalna energija. 
Petje in glasba nas povezujeta, z 
veseljem prihajamo na vaje in kon-
certe. Rade se skupaj poveselimo, 
se družimo,“ je povedala Gordana 
Jović, predsednica ženskega zbo-
ra Lilith, ki zaupano nalogo opra-
vlja z velikim veseljem, šteje si jo 
v čast. Veliko ji pomeni, tako kot 
vsem članicam, zborovodkinji, da 
so uspešne, aplavz pa je tako in 
tako tista največja nagrada, ki jih 

vselej osreči in je potrdilo dobrega 
skupnega dela ter jih vodi v nove 
izzive.

Lilithke so svojo samostojno 
pot začele na temeljih nekdanjega 
ženskega pevskega zbora Vrtca 
Ptuj, ki ga je leta 2015 prevzela Ja-
sna Drobne. V zasnovi stanovski 
zbor je v letu 2017 izgubil več pevk 
vzgojiteljic, kar bi lahko ogrozilo 
njegovo delovanje. Zato so se od-
ločile, da bodo ustanovile novo 

„Kljub temu da smo amaterke, 
poskušamo svoje nastope čim bolj 
profesionalno izpeljati. Dirigentka 

Jasna Drobne stremi za tem, da 
smo čim boljše, pri tem pa ima 
zelo pomembno vlogo tudi naša 
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Po besedah županje Antonije Žumbar bo center kraja osvetljen v 
enakem obsegu kot v lanskem letu, zamenjali so samo nekaj dotrajanih 
luči, dodatnih pa niso dokupovali. Letošnjo novoletno smreko je 
darovala občanka Marinka Arbeiter, krasila pa bo prostor pred Kulturno 
dvorano. Praznične luči so zasvetile minuli petek. 

Cirkulane � Praznično v veseli december

Postavili novoletno smreko
V občini Cirkulane so tudi letos že tradicionalno poskrbeli za 
praznično vzdušje. Člani PGD, Turističnega društva in vaških 
odborov so pomagali pri postavitvi novoletnega drevesa in na-
mestitvi prazničnih luči.

Foto: občina Cirkulane

Člani številnih društev so sodelovali pri postavitvi novoletne smreke. 

Županja Darja Vudler Berlak, ki bo občino Sveti Andraž vodila 
tudi prihodnja štiri leta, je zaslužnim občanom podelila priznanja. 
Najvišjega, plaketo, je prejela Rozina Lovrenčič za dolgoletno delo 
v KUD Vitomarci in za mednarodno promocijo občine. Lovrenčičeva 
že več kot pol stoletja živi v Nemčiji, kjer vodi društvo Slovenski zvon 
Krefeld, ki že dve desetletji sodeluje s KUD Vitomarci in je zaslužna za 
dosežke na področju ljubiteljske kulture, ohranjanje maternega jezika 
ter povezave z domačo občino in državo, zato je tudi častna članica 
KUD Vitomarci. 

Dobitnika priznanja županje sta letos dva: Vaški odbor Vitomarci za 
organizacijo prireditev in prostovoljni prispevek pri razvoju in lepšanju 
svojega kraja in »lučkarji« za izjemno angažiranost pri novoletni 
okrasitvi občine. Zgodba o andraških lučkah sega v leto 2018, ko se je v 
Vitomarcih rodila prva ideja o bolj bogati okrasitvi občine in se isto leto 
tudi realizirala. Akcija okraševanja se z leti širi tudi v druge vasi, njena 
izvedba zahteva veliko prostovoljnega dela, je pa v tekmovalnem 
duhu, kdo bo imel lepšo okrasitev, še bolj povezala občane. 

Sv. Andraž � Podelitev priznanj ob občinskem prazniku 

Plaketa za Rozino Lovrenčič
Prireditve ob občinskem prazniku so po tradiciji potekale 
dober mesec, zaključile pa so se z osrednjo slovesnostjo v te-
lovadnici podružnične osnovne šole.

Foto: KUD Vitomarci

Plaketo Občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah so v imenu nagrajenke 
Rozine Lovrenčič prevzeli člani KUD Vitomarci. 

Pohvalo za nadpovprečen uspeh v osnovni šoli so dobili Sara Krepša, 
Taja Pučko in Domen Kokol, za študijski uspeh pa Tjaša Kocmut, 
Špela Pučko, Klemen Vršič, Sara Lovrec, Vanessa Kozar, Domen Toš in 
Danijela Herga. Županja se je za konstruktivno sodelovanje in doprinos 
k napredku občine zahvalila tudi vsem sedmim svetnikom iz minulega 
mandata: Tomažu Tošu, Janiju Druzoviču, Vilmi Firbas, Andreju Vršiču, 
Stanku Frasu, Vidi Štuhec Kuri in Mateji Šamperl.   

SD

Prva prireditev ob letošnjih praznikih je Miklavževanje, ki bo v 
ponedeljek popoldne v cerkvi sv. Barbare. Starši so morali svoje otroke 
na dogodek predhodno prijaviti, njihov prispevek pa je znašal pet 
evrov. Pri nakupu daril je fi nančno pomagala tudi občina Cirkulane. 
Do konca meseca se bodo zvrstile številne prireditve in presenečenja 
tako za otroke kot odrasle (dobrodelni koncert, turnir v malem 
nogometu, napihljiva igrala in animacija za otroke, dobrodelni tek, 
obisk Božička …).  

EK

„Izredno smo ponosni, da so bili 
naši zaposleni tudi letos med naj-
boljšimi na 69. GTZ. Tekmovanje 
je zahtevno, potrebna so dodatna 
znanja. Vsakemu posamezniku 
smo hvaležni za to, da se je odlo-
čil za tekmovanje v tem času, ko 
je resnično veliko dela in manj ka-
dra, da so se še dodatno potrudili 
ter sprejeli izziv. Dosegli so tako 
lepe rezultate, kar nas uvršča med 
najboljše turistične ponudnike v 
Sloveniji. Res smo ponosni na naše 
kadre. Če nismo vsak dan boljši, 
potem niti dobri več nismo,“ je ob 
čestitkah zaposlenim za nove us-
pešne rezultate v stroki povedala 
Milena Mojzeš, izvršna direktorica 
Term Ptuj. 

Zlata Monika Trančar 
Kokot v kategoriji 
velneški receptor

Delo na recepciji je izbrala, ker 
ima rada delo z ljudmi. Rada ima 
dinamično delo, nove izzive, da je 
vsak dan nekaj drugače. Nima rada 
monotonosti. „To je bil tudi moj 
izziv, da sem se odločila za tekmo-
vanje, da vidim, koliko sem se na-
učila v preteklih skoraj petih letih, 
pa koliko bi se še morala naučiti. 
To je bilo moje prvo tekmovanje. 
Dve leti sem se pripravljala, zbirala 
pogum. Ko so mi prvič omenili tek-
movanje, se še nisem mogla odlo-
čiti, dejala sem, da še potrebujem 
čas in izobraževanje. Letos pa sem 
se odločila, da bom poskusila; če 
drugo ne, bo to dobra izkušnja, pa 
se je kar dobro izteklo. Velneški re-
ceptor je tisti, ki predvsem svetuje, 
posluša, vedno je prijazen, nasme-
jan, trudi se ugajati, predvsem pa 
se trudi, da bi tudi gost odšel z nas-
mehom in da bi se vrnil. Priznanje 
je zame izziv za naprej. Ambicije 
so zdaj malo višje, letos je bilo 95 
točk od stotih, želim si doseči 100 
točk. Tudi za naprej je ta dosežek 
dobra spodbuda, da vem, da de-
lam dobro, da pa lahko delam še 
boljše. Predvsem pa je spodbuda 
in ambicije za naprej,“ je povedala 
zlata Monika Trančar Kokot.

Urška Reberšek 
srebrna v tekmovanju o 
poznavanju in točenju 
piva 

Delo v strežbi ji je bilo že od vse-
ga začetka zelo všeč, rada dela z 
ljudmi. Letošnje srebrno priznanje 
je že njeno tretje. Tudi tekmovanja 
predstavljajo nove izzive. Letošnje 
je bilo malo drugačno od prejšnjih, 
ko so se morali predstaviti tudi 
z lastnimi kreacijami, koktajlom. 
Malo drugače so morali tudi točiti 
pivo, na belgijski in nemški način, 
na katerega točijo tudi v Termah. 
To je tekmovanje naredilo še bolj 
zanimivo. V prihodnje si želi tek-
movati tudi v pripravi in postrežbi 

kave. „Dobro je, če obvladaš več 
stvari, se preizkusiš na več področ-
jih, iščeš vedno nove izzive in zna-
nja, da ne stagniraš, ker potem ne 
napreduješ. Pomembno je, da smo 
vsak dan boljši. V gostinstvu bom 
po vsej verjetnosti tudi ostala,“ je 
o svojem letošnjem dosežku pove-
dala Urška Reberšek.

Maja Primužič bronasta 
v kategoriji hotelski 
receptor 

„V tem poklicu sem že 16 let. Že 
kot študentka sem začela nabirati 
izkušnje v turizmu in hotelirstvu. 
Priznanje Gostinsko-turističnega 
zbora je svojevrsten izziv. Strokov-
no tekmovanje je neke vrste doda-
ten izziv, da to, kar doživiš na tek-
movanju, vneseš v vsakdanje delo. 
Letošnje tekmovanje je moje dru-
go tekmovanje. Kar nekaj zakonov 
moraš poznati, da lahko odgovoriš 
na vprašanja v pisnem delu tekmo-
vanja. Ustni del je zajemal prijavo 
gosta in obračun storitve in malo 
manj prijazen del, ki se dogaja v 
realnosti, reševanje reklamacije, 
težave gosta, ki jo vedno skušamo 
rešiti na najboljši možni način, da je 
gost na koncu zadovoljen,“ je po-
vedala Maja Primužič. V gostinstvu 
bo ostala, saj ima svoje delo rada, 
v njem uživa. Z njo so bili letos tudi 
mlajši sodelavci, za katere upa, da 
so odnesli pozitivno izkušnjo in da 
je koga navdušila, da se bo v letu 
2023 pridružil na strokovnih tek-
movanjih 70. GTZ.

Nik Strelec s srebrom 
v pripravi in postrežbi 
kave

V prejšnjih letih je tekmoval v 
kategoriji poznavanja in točenja 
piva. Lani je osvojil zlato priznanje, 
najvišje priznanje, ki ga je mogoče 

Laško, Ptuj �  69. Gostinsko-turistični zbor 

Milena Mojzeš : „Če nismo vsak dan boljši, 
potem niti dobri več nismo“
Zaposleni v Termah Ptuj so se odlično odrezali na strokovnih tekmovanjih 69. Gostinsko-turističnega 
zbora, ki je potekal v okviru Dnevov slovenskega turizma v Laškem. Med najboljše v posameznih kate-
gorijah so se uvrstili: Monika Trančar Kokot, Nik Strelec, Urška Reberšek, Sandi Petek in Maja Primužič. 
Priznanji za posebne dosežke pa sta prejela Robert Žibrat, vodja kuhinj v Termah Ptuj, in Alojz Fuks, 
natakar 1, ki delo natakarja opravlja že polnih 40 let, od vsega začetka, petnajst let pa v hotelu Primus.

Foto: MG

Prejemniki priznanj z vodji: Mileno Mojzeš, izvršno direktorico Term Ptuj, Zoranom Škarjotom, direktorjem 
gostinstva, Darjo Sitar, vodjo velnesa, in Branko Serban, vodjo recepcij.

doseči. Letos si je izbral novo kate-
gorijo, kjer tudi želi biti najboljši. Za 
letošnje srebrno priznanje pravi, 
da bi lahko bilo še boljše. Prihod-
nje leto želi osvojiti zlato. Delo v 
gostinstvu je lepo, v njem uživa. V 
strežbi je ekipa stalna, ne srečujejo 
se s fl uktuacijo kot v nekaterih dru-
gih okoljih, kar še dodatno prispe-
va k pozitivnemu vzdušju in želji za 
dodatna znanja.

Sandi Petek srebrn v 
kategoriji o poznavanju 
in točenju piva

V Termah Ptuj se je zaposlil pred 
kratkim, dela v aperitiv baru in re-

stavraciji. Poklicno je izbiral med 
policijo in gostinstvom oz. turiz-
mom, kjer je najprej delal kot ku-
har. Delo v kuhinji mu je bilo všeč, 
a je uvidel, da mu je delo v strežbi 
še večji užitek. 

Srebrno priznanje letošnjega 
Gostinsko-turističnega zbora v 
Laškem je še ena stopnja osebne 
nadgradnje znanja, ki mu pomeni 
zelo veliko. „Še bom tekmoval, 
zame so tekmovanja izziv, tudi v 
drugih tekmovalnih kategorijah 
se želim preizkusiti, kot mešanju 
pijač, da dobim še več izkušenj, ki 
mi bodo koristile pri mojem delu,“ 
je povedal Sandi.

MG

Robert Žibrat in Alojz Fuks 
s priznanji GTZ za posebne dosežke

„Zelo sem vesel, da sem prejel priznanje, da se vidi, kaj 
ustvarjamo, da napredujemo. Nikoli nisem želel delati nič 
drugega. Doma smo imeli restavracijo, s tem sem živel in ra-
sel. Sploh si ne morem misliti, da bi kaj drugega delal,“ je 
povedal po prejemu priznanja. „Zelo nerad govori o svojem 
delu, najboljši je v kuhanju, svoje delo opravlja najboljše. To 
opazimo tako mi zaposleni, kot naši gostje,“ je povedala Mi-
lena Mojzeš, izvršna direktorica Term Ptuj. Njegove jedi so 
kreacije prav posebnega sloga, ki prepričajo še tako zahtevne 
poznavalce visoke kulinarike. Je član Euro Toques Internati-
onal, združenja 2000 evropskih šefov kuhinj, ki se zavzemajo 
za zdravo pripravo hrane in delujejo po vsem svetu.

Alojz Fuks je priznanje za posebne dosežke v turizmu GTZ 
Slovenije prejel za 40 let dela v gostinstvu, v hotelu Primus pa 
dela od vsega začetka, 15 let.

„40 let v gostinstvu je hitro minilo. Bilo je prijetno, bili pa 
so tudi slabi trenutki. Delam še do konca leta. Bratranec me 
je navdušil. Priznanje je neko zadoščenje po toliko letih, dober 
občutek, da te je nekdo opazil, da si dobro delal. Delo moraš 
imeti rad, če tega ni, ne moreš biti uspešen. Na prvem mestu 
pa je zadovoljstvo gosta. To je poklic, ki zahteva tudi veliko 
odrekanja, zaradi narave dela si veliko odsoten, saj je to delo 
ob nedeljah, praznikih, zaradi tega tudi trpi družina, ki me je 
pri mojem delu vedno podpirala,“ pa je o svojem delu nata-
karja povedal Alojz Fuks.
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V projekt, ki ga je vodila Tjaša 
Glažar, so se vključili občina Haj-
dina, vaški odbor Hajdoše in vsa 
društva, ki delujejo v vasi (gasil-
sko, športno, kulturno in društvo 
žensk). Vrednost projekta je bila 
50.000 evrov, od tega so iz evrop-
skih virov uspešno pridobili 30 
tisočakov. „Večkrat poudarim, da 
poskušamo naš občinski proračun 
obogatiti z vsemi dostopnimi fi -
nančnimi viri. Projekt Siebendorf je 
dokaz za to in želim pohvaliti vse, 
ki so sodelovali,“ je ob zaključku 
uspešno izvedenega projekta dejal 
hajdinski župan Stanislav Glažar.

Vas sr(e)čnih ljudi
Projekt so začeli pred dvema 

letoma, ko so v Hajdošah zazna-
movali 700 let prve omembe vasi. 
„Odločili smo se, da obudimo 
zgodovino vasi in jo povežemo s 
sedanjostjo. V sklopu projekta so 
se zvrstile mnoge aktivnosti na 
področju družbenega življenja, od 
prireditve ob dnevu žensk do va-
ške prireditve ob 1. maju s hajdoš-
ko tržnico, tekmovanje za pokal 
GZS, športna prireditev z vaškimi 
igrami, dan odprtih vrat PGD, izlet 
za mladino PGD, delovno-čistilna 
akcija pri Dravi, kulinarične delav-
nice za ženske in zaključna priredi-
tev. Težko bi rekli, da se v Hajdošah 
nič ne dogaja. Zraven vseh priredi-
tev smo v okviru projekta kupili 
kar nekaj opreme in pripomočkov 
za delo društev, bogatejši smo za 
vaški sadovnjak z informativno 
tablo, mizo in klopmi. Prav tako 

smo postavili informativno tablo 
v poklon našim zlatim hajdoškim 
olimpijcem gasilcem. Razmišljali 
smo tudi o možnosti turistične po-
nudbe v vasi, za katero potencial 
nedvomno obstaja. Izdelali smo 
celotno grafi čno podobo z logo-
tipom vasi, na katerem sta korpa 
in ajda, zastavo, naprsno pripon-
ko in zloženko, ki v sliki in besedi 
predstavlja zanimivosti kraja. Nas-
tal je hajdoški meni z jedmi, ki so 
jih velikokrat jedli naši predniki in 
bodo v prihodnje del ponudbe v 
restavraciji hotela Roškar. Zaveda-
mo se, da živimo v vasi z bogato in 
dolgo zgodovino, imamo marsikaj 
pokazati, smo edinstveni s svojimi 

dosežki, smo vas srčnih in srečnih 
ljudi. Bodimo na to ponosni,“ je 
navedla vodja projekta Glažarjeva.

Obudili zgodovino in 
obogatili dogajanje

Z izvedbo projekta Siebendorf 
je bila zadovoljna tudi predsednica 
vaškega odbora Metka Žumer. Po-
vedala je, da je projekt pripomogel, 
da so s skupnimi močmi vseh štirih 
društev in v sklopu različnih dogod-
kov obudili zgodovino vasi. „Veseli 
nas, da smo ob pomoči občine obo-
gatili delovanje društev in s tem 
poskrbeli, da bo njihovo delovanje 
še lažje in boljše,“ je dodala. 

Zaključno prireditev, na kateri 
so predstavili marsikatero zanimi-
vost iz življenja na vasi, sta na zelo 
simpatičen način in v duhovitem 
stilu povezovala Tilen Abraham in 
Ivan Brodnjak. Občinstvo ju je med 
nastopom zato večkrat nagradilo 
z iskrenim aplavzom. V programu 
so nastopila društva, ki delujejo na 
vasi. Zaigrali so Štajerski frajtonar-
ji, zapeli člani gasilskega pevske-
ga zbora, pesnica Olga Vidovič je 
prebrala dve avtorski pesmi (Vrbo-
va šiba in Domača skrinja), ženske 
so spekle odlično pecivo, Anton 
Žumer je predstavil pletarstvo, 

Foto: MZ

Voditelja Tilen Abraham in Ivan Brodnjak sta bila zelo duhovita.

Hajdoše � Uspešno končali dvoletni projekt Siebendorf

Vse o zgodovini in dogajanju na vasi

Tokratna prireditev ob dnevu 
šole, ki so jo poimenovali Čuješ 
ti, na Ptuju si!, je bila glasbeno, 

raziskovalno, kuharsko, gasilsko 
in zgodovinsko obarvana. Peto-
šolci so najprej ubrano zaplesali 

na rokovske ritme, v nadaljevanju 
so zapeli vsi zbori in šolski ansam-
bel. Bučen aplavz so požele tudi 

viteške igre, gašenje požara, pa 
kuharije in mladi nemški turisti, ki 
so se z avtobusom pripeljali v naj-
starejše mesto ob Dravi. Prvošolci 
pa so prikazali, kako se pleše val-
ček v ptujskih termah. Učenci in 
učenke tako niso pokazali samo iz-
jemnih igralskih, pevskih in plesnih 
sposobnosti, ampak tudi znanje 
tujih jezikov. V eni izmed ptujskih 
restavracij so recimo postregli 
tako gostom iz Avstrije in Hrvaške. 
Seveda pa niso pozabili na pusto-
vanje – večer se je namreč končal 
s prihodom veselih maškar. Starši, 
dedki, babice in drugi sorodniki so 
ponosno spremljali nastope svojih 

otrok ter so bili zelo zadovoljni s 
prikazanim, tudi čas je hitro mine-
val, mlajši sorojenci so navdušeno 
spremljali nastope starejših bratov 
in sester ter brez težav ostali v 
dvorani do konca prireditve.

Kreativne šole ni brez 
sodelovanja

»Vsa ta leta se naša šola s svojim 
življenjem in delom ter zunanjo 
podobo vključuje v lokalno okolje 
in daje poseben pridih staremu 
mestnemu jedru, kar smo pona-
zorili tudi z današnjo prireditvijo. 
Ustvarjalne šole ni brez sodelova-

nja med strokovnimi in tehničnimi 
delavci, učenci, starši in lokalno 
skupnostjo,« je povedala ravnate-
ljica Helena Ocvirk in dodala, da 
se trudijo ustvarjati učno okolje, 
ki vsem učencem zagotavlja kako-
vostno izobraževanje, razvijanje 
potencialov ter vrednot pravič-
nosti, strpnosti in sodelovanja. Ob 
tej priložnosti so v šolski jedilnici 
pripravili praznični bazar, zbrane 
prostovoljne prispevke pa name-
nili za delovanje šolskega sklada. 
Vsem zaposlenim in učencem šole 
je vse lepo ob jubileju zaželela tudi 
županja Nuška Gajšek.

Estera Korošec 

Ptuj � OŠ Olge Meglič praznovala 42. rojstni dan

Čuješ ti, na Ptuju si!
Učenci in učenke OŠ Olge Meglič so ob 42. rojstnem dnevu nekoliko drugače raziskovali svoje 
domače mesto. V dobri uri in pol so z izvirnimi in hudomušnimi nastopi zbranim prikazali 
glavne znamenitosti Ptuja, jih popeljali med ulice, ljudi, v restavracijo in na nekatere najpre-
poznavnejše dogodke. Pokazali so zares izjemen talent in veselje do nastopanja, pri razvija-
nju idej in realizaciji pa so jim seveda pomagali njihove učiteljice in učitelji.

Krajani Hajdoš so se v lepem številu odzvali povabilu na zaključno prireditev projekta Siebendorf (Sedma vas), 
ki so jo pripravili v dvorani gasilskega doma. Projekt so sofi nancirali s sredstvi LAS Evropskega sklada za razvoj 
podeželja, v okviru katerega so kupili nekaj opreme za gasilski dom in športni park, spoznavali zgodovino kraja in 
se ukvarjali z nesnovno kulturno dediščino. Siebendorf je staro ime za Hajdoše, pomeni pa sedma vas od Maribora.

Foto: ČG

Izvirni in hudomušni nastopi ob 42-letnici delovanja šole

gasilcem v čast so postavili tablo, 
na kateri so nanizani vsi njihovi naj-
večji dosežki.

Pletarstvo, špeharstvo 
in ajda

Hajdošani so bili v preteklosti 
poznani po pletarstvu in špehar-
stvu. Ivan Brodnjak je dejal, da sko-
rajda ni bilo družine, ki ne bi pletla 
(iz šibja, rogoze, ličja). Na vasi oh-
ranjajo tradicijo kolin, imajo tudi 
vaške, na prireditvi je bilo določe-
no, da bodo letos prašiča kupili v 
vasi izvoljeni občinski svetniki.

Na Dravskem polju so nekoč 
množično gojili ajdo, možno je 

Devet olimpijskih zmag in več kot 
1.600 pokalov

Hajdošani imajo devet gasilskih olimpijskih zmag, prvič so se 
olimpijade udeležili leta 1981. Skupno so iz gasilskih tekmovanj 
prinesli 1.631 pokalov, vsi so v gasilskem domu, polovica v dvorani, 
polovica v drugih prostorih. Najstarejši med pokali je iz leta 1954.

celo, da bi vasi Hajdina in Hajdoše 
po njej dobili ime. Glede ajde še ta 
zanimivost: Ivan Brodnjak je vzgo-
jil novo lastno sorto semena, ki ga 
že tudi uspešno trži. „Moja ajda bo 
šla po celi Evropi, tako kot gasilci,“ 
je pripomnil v smehu. Drugi možni 
izvor imena Hajdoše bi lahko bili 
staroselski pogani Ajdi, ki naj bi v 
preteklosti živeli na tem območju. 

Vas Hajdoše je razdeljena na tri 
dele: Polter, Gmajno in Ves. Brod-
njak in Abraham sta se pohvalila, 
da imajo v vasi vse, kar imajo ve-
liki: pumpo (bencinski servis), kro-
žnega (krožišče), hotel in športni 
stadion.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG

Praznični bazar ptujskih olgičarjev

Foto: MZ

Sodelujoči pri projektu so bili ob zaključku prireditve vidno zadovoljni.
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Pred letošnjo sezono je na 
mesto predsednika Drave 
prišel Andrej Maglica, ki je 
„nogometne stvari“ zaupal 
v roke Edu Flegu. Nekdanji 
hrvaški nogometaš (igral je 
tudi za Primorje v njegovih 
prvoligaških časih) ima 
trenersko UEFA Pro licenco 
in je nazadnje več kot pet let 
deloval kot vodja nogometne 
šole Rijeke, ob tem je še 
vedno trener v hrvaški 
izbrani vrsti U-19 (selektor je 
Joe Šimunić, trener pa tudi 
Niko Krajnčar). 

Kako ocenjujete stanje v NK Dra-
va po pol leta dela?

E. Flego: „Stanje ob prevzemu 
funkcije je bilo precej slabše od tega, 
ki sem ga pričakoval. To sem vzel kot 
izziv, saj je Drava klub z velikim po-
tencialom. Moja ocena je, da se stva-
ri počasi premikajo na bolje, čeprav 
bi si včasih želel hitrejšega napredka. 
Zadeve rešujemo po korakih, del za 
delom. 

Ko pa govorimo o rezultatih član-
ske ekipe, smo pričakovali nekaj točk 

več na računu. Nekaj težav je bilo 
objektivnih, npr. mladost igralcev in 
neizkušenost, zato to sprejemamo 
kot del procesa. Evidentno pa je bilo 
na večini tekem, da je potencial te 
ekipe večji, kot so kazali rezultati: 
opravili smo več treningov od kon-
kurentov, trije ali štirje igralci so nad 
povprečjem lige … Verjamem, da 
bomo spomladi še boljši, ne bomo 
odstopali od atraktivne in agresivne 
igre naših mladih igralcev. Če se bo 
ponudila priložnost, bomo iskali tudi 
napredovanje v višji rang.“

Pred zaključkom jesenskega dela 
sezone ste opravili zamenjavo tre-
nerja, namesto Aleša Čeha je zača-
sno mesto prevzel trener selekcije 
U-12 v nogometni šoli Mitja Erniša. 
Ste že našli trajno rešitev?

E. Flego: „Alešu se je klub zahvalil 
za opravljeno delo, prav tako Mitju, 
ki je mlad trener z lepim potencia-
lom, na katerega klub računa tudi v 
bodoče. V izboru za trenerja članske 
vrste je bilo več imen, v tem trenutku 
pa smo se odločili za Simona Dvor-
šaka. Gre za mladega domačega 
strokovnjaka s širokim znanjem in z 
izkazano željo in strastjo do dela. Ob 
tem ni bilo nepomembno dejstvo, 
da je kot trener z Bistrico že preho-
dil pot od tretje do druge lige in da 
ima v tem oziru pomembne izkušnje. 

Zaradi vsega naštetega smo Simona 
izbrali kot optimalno rešitev.“

Kako pa je z igralskim kadrom, 
napovedanih je nekaj odhodov?

E. Flego: „Z večino igralcev smo 

že opravili pogovore, velika večina 
ključnih bo najverjetneje ostala. Ne-
kateri, ki so igrali manj in so bili s tem 
nezadovoljni, bodo odšli, kar pa je 
povsem razumljivo. Skladno s tem 

bomo reagirali in pripeljali nove ok-
repitve, vsaj dva ali trije igralci bodo 
zagotovo prišli. Merilo pri tem bo 
mladost in potencial, da rastejo sku-
paj s klubom in da bodo pripravljeni 

za igranje v ligi višje. Vse bo jasno 
do 16. januarja, ko se bodo začele 
priprave na drugi del sezone.“

Bo cilj naskok na vrh in napredo-
vanje v 2. ligo?

E. Flego: „To je naš cilj, a ne za 
vsako ceno, saj se zavedamo, da gre 
za šport, da tudi drugi trenirajo in 
si želijo napredovanja. Ko bomo mi 
pripravljeni na ta korak, se bo zgo-
dil sam po sebi. Za zdaj je glavni cilj 
razvoj igralcev, da si upajo igrati, da 
kontrolirajo potek tekem, da sami 
odločajo o rezultatu. Skozi to bodo 
prišli rezultati, ali bo to drugo leto ali 
malo kasneje, pa je samo vprašanje o 
naši pripravljenosti na to.“

Kakšno je stanje v mlajših selek-
cijah?

E. Flego: „Od poletja do sedaj 
smo pridobili precejšnje število 
mladih, več kot 60. Kot pomemben 
korak bi omenil vzpostavitev sode-
lovanja z vrtci in šolami, kar kaže na 
dolgoročne cilje. Trenutno se po-
javljajo težave z odhodi v mladinski 
selekciji, a že imamo tudi najavljene 
prihode. Mladinsko vrsto želimo čim 
bolj dopolniti, saj jih veliko istočasno 
igra že pri članih in jih želimo nekoli-
ko razbremeniti.“

Kako dojemate sodelovanje s 
predsednikom Andrejem Maglico?

E. Flego: „Med nama vlada oboje-
stransko zaupanje, zaupam v njega 
in klub. Pomembno je, da vsi igramo 
z odprtimi kartami, da smo odprti 
tudi za nova znanja.“

Jože Mohorič

kel, da moram stopiti korak nazaj, da 
se moram bolj truditi v igro vključiti 
soigralce.“

Kako na igralca vplivajo prihodi 
oglednikov, da si na meti drugih 
klubov?

N. Marinšek: „Moje načelo je, da 
poskušam prav vsako tekmo odi-
grati najboljše, kar znam, ni razlike 
med tekmami in tekmeci. Nikakor se 
ne osredotočam na to, kaj gledajo 
managerji, saj bi to pomenilo samo 
dodatno nervozo, ki pa ne pripomo-
re kaj dobrega v igri. Moje delo je, 
da se osredotočam na igro, vse os-

talo bo prišlo samo po sebi. Morda 
je bilo to pri 18 letih drugače, sedaj 
sem že nekoliko bolj odporen na vse 
skupaj.“

Kaj je prinesel oz. odnesel zadnji 
poraz na derbiju z Rogaško?

N. Marinšek: „Malo je grenkega 
priokusa, a tudi z našo zmago prven-
stvo ne bi bilo odločeno, tudi z zma-
go Rogaške ni. Seveda je razlika med 
prvim in drugim mestom, a po kakšni 
prespani noči bo pogled drugačen. 
Za nas je pomembno, da bomo šli v 
priprave na spomladanski del z novo 
energijo in z jasnim ciljem.“

Na vrhu je skupina petih moštev, 
Rogaška, Aluminij, Krka, Ilirija in 
Nafta, ki bodo med seboj odloči-
le o prvih dveh mestih. Kakšne so 
vaše prednosti v primerjavi s tek-
meci?

N. Marinšek: „Poleg nas vidim 
Krko in Rogaško kot glavna favorita 
za napredovanje oz. dodatne kvalifi -
kacije. Naša prednost je v mladosti in 
igrivosti, vsi smo željni dokazovanja. 
Za vse nas je Aluminij odskočna de-
ska na športni poti, moramo streme-
ti k napredku.“

Jože Mohorič

Kapetan Aluminija Nik 
Marinšek je bil v jesenskem 
delu sezone v 2. ligi eden 
izmed najbolj izstopajočih 
posameznikov, za mnoge 
celo prvo ime pravkar 
zaključenih 18 krogov 
tekmovanja v 2. državni 
ligi. Dosegel je 12 zadetkov, 
ob tem pa bil pomemben 
člen drugouvščene zasedbe 
šumarjev tudi v vseh drugih 
segmentih igre. 

Kakšna bi bila prva splošna ocena 
tega dela sezone?

N. Marinšek: „Če bi nam nekdo 
pred začetkom sezone ponudil 2. 
mesto, bi to zagotovo vzeli. Ekipa 
je po izpadu iz prve lige namreč do-
živela popoln remont, ostala nas je 
zgolj peščica (Marinšek, Brest, Biz-

jak, Martić, op. a.). Glede na to smo 
lahko zadovoljni z doseženim. To 
pa nikakor ne pomeni, da ne bomo 
spomladi poskušali storiti še koraka 
naprej.“

Kljub omenjenemu remontu je 
bilo že v uvodu zaznati, da se lahko 
povsem enakovredno kosate z vse-
mi moštvi.

N. Marinšek: „Medtem ko smo se 
na pripravljalnih tekmah še nekoliko 
'lovili', smo nato postajali iz kroga v 
krog bolj kompaktni. Igra je bila iz 
kroga v krog bolj tekoča in gledljiva, 
kar pa je bila posledica dobrih rezul-
tatov in povečane samozavesti. Žal 
nam je zadnjega poraza z Rogaško, a 
tudi takšne tekme se zgodijo.“

Trener ti je namenil vlogo na igri-
šču, ki je bila glede na prejšnje sezo-
ne nekoliko bližje golu tekmecev.

N. Marinšek: „Na tem igralnem 
mestu sem igral v vseh mlajših se-
lekcijah: začel sem celo kot 'špic', 
pozneje pa so me premestili na 
mesto ofenzivnega vezista. Šele 
takrat, ko sem pri Aluminiju začel 
igrati pri članih, so me premestili v 
bolj defenzivne vloge in sem igral na 
mestu zadnjega zveznega igralca. V 
tej sezoni sem se torej vrnil na svojo 
osnovno pozicijo, kar mi je seveda 
odgovarjalo.“

Najboljši del tega je bil, da si serij-
sko zabijal gole – na uvodnih petih 
tekmah si jih zabil šest.

N. Marinšek: „S svojim učinkom 
sem seveda lahko zadovoljen. Ta 
uvodna serija mi je dvigovala samo-
zavest, ko pa je tako, potem gre 
žoga veliko lažje v gol. Kasneje med 
sezono sem se začel s tem obreme-
njevati, v smislu, da moram vsako 
tekmo doseči gol. S tem je šel moj 
fokus preveč na doseganje golov, 
premalo pa na samo igro. Vmes je 
prišel trenutek, ko sem sam sebi re-

1. SNL
RAZPORED 19. KROGA. V 

TOREK OB 14.00: Gorica – Bra-
vo; OB 18.00: Maribor – Kalcer 
Radomlje; V SREDO OB 15.00: 
Koper – CB24 Tabor Sežana; 
OB 17.30: Domžale – Celje; V 
ČETRTEK OB 17.30: Olimpija – 
Mura. 

Rokomet
Velika zmaga Ormožanov v 
Škofji Loki

Stran 14
Rokomet
Končno pravi obraz Velike 
Nedelje

Stran 14

Futsal
Do remija kljub trem 
zastreljanim 10-metrovkam

Stran 15
Odbojka
S četrto zmago na četrto 
mesto

Stran 15

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci:
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Glede na lansko sezono 
igrate v ligi nižje; kakšna 
je razlika?

N. Marinšek: „Razlika v ka-
kovosti igre nedvomno je, tega 
ne gre zanikati. V 2. ligi je več 
trših dvobojev, več je igre 'na 
horuk', ko se teče po igrišču 
gor in dol. V 1. ligi je več fi nih 
podrobnosti, igra se bolj mirno, 
bolj se čaka na tekmece in nji-
hove napake.“

Foto: Črtomir Goznik

Nik Marinšek je z 12 doseženimi zadetki tretji na lestvici strelcev 2. lige, enega več je zabil Bamba Susso 
(Vitanest Bilje), dva več pa Matej Poplatnik (Ilirija). 

Foto: Črtomir Goznik

Simon Dvoršak je v lanski sezoni Bistrico popeljal iz 3. v 2. ligo, podoben izziv ga sedaj čaka na Ptuju.

Nogomet � Nik Marinšek (Aluminij)

Vrnitev na staro igralno 
mesto povsem uspela

Nogomet � NK Drava Ptuj

Padla odločitev o novem trenerju, prihaja Simon Dvoršak

Kdo je tvoj favorit na SP 
v Katarju?

N. Marinšek: „Navijam za Ar-
gentino, glede na doslej prika-
zano pa bi med glavne favorite 
uvrstil Francoze, so me najbolj 
prepričali.“
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Velika Nedelja – Mokerc 
Ig 31:27 (18:13)

VELIKA NEDELJA: Firšt Šeruga 
(8 obramb), Mesarec (7 obramb), 
Prejac; Zorec 2, Kosi, Notersberg, 
Pandev 2, Kovačec 5, Toplak 3, Voljč, 
Sovič 3, Borko 7 (4), Mlač Černe 8, 
Niedorfer 1. Trenerja: Uroš Krstič in 
Davorin Kovačec.

IGRALEC TEKME: Jan Mlač Černe 
(Velika Nedelja).

Rokometaši Velike Nedelje so v 
domači dvorani končno pokazali svoj 
pravi obraz in zanesljivo premagali 
vodilno moštvo 1. B-lige Mokerc Ig. 
Domači so vodili skozi celotno tek-
mo, le v uvodu je bil rezultat štirikrat 
izenačen, nazadnje pri rezultatu 4:4.

„V tekmo smo dobro krenili pred-
vsem v napadu, v obrambi pa smo se 
še iskali in prejemali zadetke s krilnih 
položajev. Ko smo nadgradili čvrsto 
igro v obrambi še z obrambami vra-
tarja Žana Firšta Šeruge, pa je pred-
nost hitro narasla v našo korist,“ je 
uvodne minute tekme pri Veliki Ne-
delji opisal Niko Sovič. 

Z odlično igro je zelenim v 24. mi-
nuti uspelo uiti na prednost petih 
zadetkov (14:9) in lepo prednost 
tudi obdržati do odhoda na odmor 
(18:13). „To je bil naš najboljši polčas 
v sezoni in tekmeci so bili popolno-
ma nadigrani. Smo pa v zaključku 
prvega dela tekme popustili v ob-
rambi in prejemali prelahke in prehi-
tre zadetke. Tu bi se dalo malo bolje 
odigrati, ampak glede na izjemen 
tempo igre v 1. polčasu smo igralci 
obeh ekip komaj čakali odhod na 
odmor,“ je povedal Žiga Borko, s pe-
timi doseženimi zadetki prvi strelec 
Velike Nedelje v 1. polčasu. 

V nadaljevanju so boljše začeli 
gostje, ki so se v 40. minuti pribli-
žali le na dva zadetka zaostanka 
(21:19). „Mokerc je vse nevarneje 
pritiskal in izkoristil našo nekoliko 
slabšo igro predvsem v napadu. 
Začeli smo igrati vsak zase in nale-
teli na težave v skoraj vsakem na-
padu. Na srečo sta Jan Mlač Černe 
in Peter Zorec dosegla nekaj izje-
mnih zadetkov 'na uro', na zadnjo 
podajo in s tem preprečila popolni 
preobrat. Tudi menjava vratarjev je 

prinesla rezultat, saj je Firšta Šeru-
go odlično zamenjal Ian Mesarec. 
Imeli smo razpoložena vratarja, ki 

sta s skupno 15 obrambami odločil-
no vplivala na dogodke na tekmi,“ 
je opisal dogodke v tretji četrtini 
tekme trener Davorin Kovačec. 

V 54. minuti je krožni napadalec 
Velike Nedelje Žan Toplak zadel za 
visokih +6 (29:23) in kazalo je na mir-
no končnico tekme. Toda rokome-
taši Velike Nedelje kot da ne morejo 
iz svoje kože, so naredili serijo ne-
potrebnih napak in tekmecu skoraj 
dovolili vrnitev v igro. „Manjka nam 
pravi srednji zunanji igralec, ki bi vse 
to organiziral in nadziral. Izgubili 
smo kompas pri organizaciji napa-
dov, zgrešili štiri ali pet čistih odprtih 
metov in ponudili Mokercu možnost 
za preobrat (29:26 v 57. minuti). Na 
srečo gostje ponujenega niso vzeli 
in točki sta ostali doma. Če potegne-
mo črto skozi celotno tekmo, smo 
si vseeno zaslužili zmago. Dokazali 
smo, da se zmoremo kosati tudi 
proti najboljšim ekipam v 1. B-ligi in 
da se naša napoved, da se bo prvak 
1. B-lige odločal na tekmah pri Veliki 
Nedelji, uresničuje. Čestitke vsem 
soigralcem za borbeno predstavo,“ 
je zaključil trener Kovačec.

Veliko Nedeljo že v sredo, 7. de-
cembra, ob 19.00 čaka tekma 12. 
kroga v Radovljici, ki letos igra od-
lično in se bori za najvišja mesta v 
1. B-ligi.

JM

Drava Ptuj – Kronos 
34:22 (15:11)

DRAVA PTUJ: Bedenik (5 obramb), 
Škorc, Rkman (23 obramb); Kram-
berger, Kuzma 1, Šeruga 1, Peklar 1, 
Maroh 8, Krabonja 3, Rojht 4, T. Ko-
cijančič 3, Anžel, Krasnič 3, Krajnc Va-
sić 3, Bezjak, S. Kocijančič 7. Trener: 
Sebastjan Oblak.

Doslej edini poraz v sezoni je 
Drava doživela v 3. krogu, ko jih je 
Kronos v domači dvorani v Logatcu 
premagal s 33:26. Ptujčani so se jim 
za ta poraz oddolžili v soboto, ko 
so jih v športni dvorani Ljudski vrt z 
vrhunsko predstavo ugnali s kar 12 
zadetki razlike. 

Obe ekipi sta zelo motivirano 
vstopili v derbi kroga in v začetnih 
minutah je bila med igralci jasno vi-
dna povečana napetost in nervoza. 
Ta je privedla do nihanj v igri in reali-
zacije na obeh straneh – nekaj minut 
je dobro in uspešno igrala ena, nato 
druga ekipa. Rezultatsko sta bili 
ekipi poravnani do 9:9 (20. minuta), 
sledila je uspešna igra Ptujčanov v 
obrambi in napadu, kar jih je pripelja-
lo do prednosti 13:9. S štirimi zadetki 

naskoka je Drava dobila prvi polčas, 
lahko bi ga še z višjim rezultatom, saj 
so zapravili tri sedemmetrovke in še 
nekaj strelov iz ugodnih situacij. 

V ospredju sta bila s svojimi 
obrambami tudi vratarja, saj je bil v 
taboru gostov razpoložen Jan Ivo 
Marušič, pri domačinih pa Aleksan-

Z'dežele – Žiher hiše 
Ptuj-Ormož 37:22 (17:12)

ŽIHER HIŠE PTUJ-ORMOŽ: Kor-
par (7 obramb, 2 x 7-m), Kmetič (1 
obramba); Kolenko 7(1), Kreft 4, 
Frangež 4, Luknjar 3, Puž 2, Petrovič 
1, Šemrl 1, Zel, Krasnič, N. Bedrač. 
Trener: Matej Bračič. 

IZKLJUČITVE: Z'dežele 8 minut; 
Žiher hiše Ptuj-Ormož 18 minut.

SEDEMMETROVKE: Z'dežele 8/6; 
Žiher hiše Ptuj-Ormož 1/1.

Celjske in ptujske rokometašice so 
se v nedeljo v knežjem mestu merile 
drugič v tej sezoni, prvo tekmo – 
prav tako v dvorani Golovec – so od-
igrale v pokalnem tekmovanju, kjer 
so Celjanke slavile 39:17. Tudi v dru-
go je bila razlika v korist varovank 
trenerke Miše Marinček podobna, 
vendarle pa nekaj nižja. Ravno za 
sedem zadetkov, ki jih je za ŽRK Ptuj 
dosegla Minea Kolenko, ki na prvi 
omenjeni tekmi ni nastopila. 

Zmaga Celjank ni bila ogrožena v 
nobenem trenutku tekme, že v 11. 
minuti je njihova prednost znašala 
pet golov (8:3), v 20. minuti je bilo 
+7 (13:6) – to je bila najvišja razlika v 
prvem polčasu. 

V 2. polčasu so domačinke z veliko 
rotacijo igralk držale visok ritem, ki 
ga maloštevilna vrsta gostij ni mogla 
držati. V 45. minuti je na semaforju 
pisalo 26:13 (delni izid 9:1). Končna 
razlika je bila tudi največja na tekmi. 
Povsem nepotrebno sta svoj piskr-

ček k temu dodala sodnika, ki nista 
imela izenačenega kriterija pri do-
sojanju izključitev in sedemmetrovk 
– gostje so imele prvo in edino na 
tekmi na voljo v 55. minuti ...

Matej Bračič, trener ŽRK Ptuj: 
„Trenutno nismo v najboljšem sta-
nju, zaradi različnih vzrokov šepa 
udeležba na treningih, obenem pa 
imamo težave v zunanji vrsti, kjer 
manjkata Alina Planinc in Neli Rukelj. 
Težave je imela tudi Klara Zel, tako 
da je bilo vse breme na preostalih 
igralkah. Punce so se proti fi zično 
močnejšim in bolje pripravljenim 
tekmicam sicer borile, tako da jim ne 
morem ničesar očitati. Verjamem, da 
se bomo do januarja, ko nas čakajo 
najpomembnejše tekme, že toliko 
pokrpali, da bomo sposobni za ena-
kovreden boj z neposrednimi tekmi-
cami za obstanek.“

JM

Urbanscape Loka – 
Jeruzalem Ormož 26:29 
(13:11)

JERUZALEM: Skledar (1 obramba 
– 1 x 7 m), Balent (12 obramb – 1 x 7 
m), Zemljič; Munda, Bogadi 5, Pun-
gartnik, Fergola, Vincek, Žuran 5, G. 
Hebar, Šulek 3, Kosi, Čirović 13 (7), Ci-
rar 3 (2), Kolmančič, Škrinjar. Trener: 
Saša Prapotnik.

SEDEMMETROVKE: Urbanscape 
6/3; Jeruzalem 10/8.

IZKLJUČITVE: Urbanscape 18; Je-
ruzalem 10 minut.

IGRALEC TEKME: Tomislav Balent 
(Jeruzalem Ormož).

V Ško� i Loki sta se v Športni dvo-
rani Poden srečala soseda na lestvici, 
osmouvrščeni Urbanscape (9 točk) 
in devetouvrščeni Jeruzalem (7 
točk). Ormožane so od predzadnje-
ga mesta, ki vodi ligo nižje, ločevale 
le tri točke, zato je bilo srečanje za 
obe ekipi velikega pomena.

Tekma je večkrat ponudila vzpone 
in padce obeh ekip, pravzaprav je 
bila razdeljena na štiri različne dele. 
Prvi del tekme so dobili gostje iz Pr-
lekije, ki so v 17. minuti prvič povedli 
za tri zadetke (5:8). V 1. polčasu je 
z osmimi obrambami blestel vratar 
Ormožanov Tomislav Balent. Tudi v 
28. minuti je bil pogled na semafor s 
strani gostov zelo dober (9:11) in vse 
je kazalo, da bodo 1. polčas dobili Or-
možani. Nato pa je v pičlih treh minu-
tah Loka s serijo 4:0 odšla na odmor 
z dvema goloma prednosti (13:11). 

Do 45. minute so Gorenjci svo-
jo prednost podvojili (21:17), da 
prednost domačih ni bila še višja, 
je z obrambo sedemmetrovke Ma-
tevžu Jesenku v 43. minuti poskrbel 
Alen Skledar. V zadnjih 15 minutah 
pa je sledil popolni preobrat. Balent 
je znova zbral nekaj lepih obramb, 
razigral se je David Bogadi na le-
vem krilu (štirje zadetki v zadnjih 
desetih minutah), piko na i zma-
goviti predstavi pa je postavil Nik 
Čirović, ki je tekmo končal pri kar 

trinajstih zadetkih (dva zadetka v 1. 
in kar enajst v 2. polčasu). Na kon-
cu je Ormožanom uspelo doseči tri 
zaporedne zadetke in uiti na pred-
nost +4 (25:29) – zmagovalec je bil 
odločen ... Zanimivo je, da se je v 
listo strelcev pri zmagovalcih vpisa-
lo le pet igralcev, pri gostiteljih pa 
kar devet. 

V soboto, 10. decembra, na Har-
dek v tekmi 12. kroga prihaja Sviš 
iz Ivančne Gorice. Zadnja domača 
zmaga Jeruzalema sega že do 8. ok-
tobra, ko je na Hardeku padlo Krško. 
Sviš je letos sestavil odlično ekipo in 
pred Ormožani je nova težka preiz-
kušnja, točke pa bodo na tej tekmi 
štele dvojno.

Nik Čirović, Jeruzalem Ormož: 
»To je za nas zelo pomembna zma-
ga in upam, da bo uspešen celoten 
december, saj bi si lahko nabrali do-
volj točk za mirno nadaljevanje. Imeli 
smo krizo na koncu 1. in na začetku 
2. polčasa, ko smo s +3 prišli celo na 
–4. Zdelo se mi je, da so Ško� eločani 
ob lepi prednosti že mislili, da bodo 

zmagali, vendar nam je uspelo odlič-
nih petnajst minut tekme, kjer smo 
naredili preobrat. Menim, da so to 
bile naše najboljše minute v tem pr-
venstvu. Zdaj nas čaka domača tek-
ma proti Svišu. Našim navijačem na 
Hardeku smo dolžni zmago.«

torek � 6. decembra 2022Šport14

Rokomet � Liga NLB, 11. krog

Velika zmaga v Škofji Loki

Foto: Črtomir Goznik

Rokometaši Ormoža so vpisali pomembno zmago v gosteh. 

NLB liga
REZULTATI 11. KROGA: Urbansca-

pe Loka – Jeruzalem Ormož 26:29 
(13:11), Trimo Trebnje – Gorenje Vele-
nje 27:32 (15:16), Maribor Branik – Ce-
lje Pivovarna Laško 28:31 (14:15), LL 
Grosist Slovan – Krško 32:30 (18:14), 
Dobova – Koper 22:27 (10:13), Sviš 
Ivančna Gorica – Krka 27:29 (13:14). 
Tekma Riko Ribnica – Slovenj Gradec 
bo odigrana v sredo. 
1. CELJE PIVO. LAŠKO 11 10 0 1 20
2. GORENJE VELENJE 11 9 1 1 19
3. TRIMO TREBNJE 11 9 0 2 18
4. KRKA 11 7 0 4 14
5. RIKO RIBNICA 9 6 1 2 13
6. SLOVENJ GRADEC 10 5 2 3 12
7. KOPER 11 5 1 5 11
8. URBANSCAPE LOKA 11 3 3 5 9
9. JERUZALEM ORMOŽ 11 4 1 6 9
10. LL GROSIST SLOVAN 11 2 2 7 6
11. SVIŠ IVANČNA GORICA 10 1 4 5 6
12. DOBOVA 11 2 1 8 5
13. MARIBOR 11 1 2 8 4
14. KRŠKO 11 1 2 8 4

Rokomet � 1. A DRL (ž), 6. krog

Tudi v drugo Celjanke 
uspešnejše

Rokomet � 1. B DRL (m), 11. krog

Končno pravi obraz Velike Nedelje

Rokomet � 2. DRL (m), 10. krog

Krnosu vrnili z obrestmi

Matevž Jesenko, Loka: »Seveda 
smo razočarani, saj smo odigrali 
slabo tekmo in Jeruzalem je to iz-
koristil. Pred tekmo smo pričakovali 
zmago, saj mislim, da imamo kako-
vostnejšo ekipo od Ormožanov. Sle-
dnji nas vedno presenetijo, ko to naj-

manj pričakujemo – res so ekipa, ki je 
ne smeš nikoli odpisati. Izkoristili so 
naše številne napake in dve zgrešeni 
sedemmetrovki v 2. polčasu. Škoda 
za ti dve točki, ki ju bomo morali 
zdaj nadoknaditi kje drugje. Veseli 
december se za nas ni začel veselo.«

Uroš Krstič

1. B DRL (m)
REZULTATI 11. KROGA: Velika Ne-

delja – Mokerc-Kig 31:27, Črnomelj 
– Herz Šmartno 34:33, Butan Plin 
Izola – Ljubljana 32:33, Škofl jica – Ja-
dran Hrpelje-Kozina 30:22, Sevnica 
– Radovljica 31:34, Grosuplje – Dol 
Tki Hrastnik 32:24. Tekma Moškanj-
ci-Gorišnica – Alples Železniki je bila 
prestavljena (več bolnih igralcev v 
taboru Železnikov). 
1. LJUBLJANA 11 8 1 2 17
2. MOKERC - KIG 11 8 0 3 16
3. BUTAN PLIN IZOLA 11 7 2 2 16
4. DOL TKI HRASTNIK 11 7 1 3 15
5. RADOVLJICA 11 7 1 3 15
6. GROSUPLJE 10 7 0 3 14
7. ŠKOFLJICA 10 5 2 3 12
8. VELIKA NEDELJA 11 5 1 5 11
9. ČRNOMELJ 11 4 2 5 10
10. HERZ ŠMARTNO 11 3 2 6 8
11. MOŠKANJCI-GORIŠNICA 10 4 0 6 8
12. JADRAN HRPELJE - KOZINA 11 2 1 8 5
13. SEVNICA 11 1 0 10 2
14. ALPLES ŽELEZNIKI 10 0 1 9 1

dar Rkman. Slednji je tudi v začetku 
drugega polčasa „zaklenil“ svoja 
vrata in na krilih strelsko izjemno raz-
položenega Jana Maroha si je Drava 
priigrala neulovljivo prednost 21:12 
(39. minuta). V tem času je Kronos 
dosegel le en zadetek, kar je pome-
nilo, da je domača obramba 6-0 delo-
vala v tem delu in celotnem drugem 
polčasu odlično. Razpoloženi so 
bili vsi ptujski igralci, ki so dosegali 
zadetke iz protinapadov in na pos-
tavljeno obrambo. Ob Marohu, ki jih 
je zabil osem, je strelsko izstopal še 

krožni napadalec Staš Kocijančič s 
sedmimi doseženimi zadetki.

Vratar Aleksandar Rkman je o tek-
mi povedal: „V tekmo smo šli odloč-
no in smo se borili od prve do zadnje 
sekunde. Večino tekme smo poka-
zali kakovostno igro in predvsem v 
drugem polčasu smo tako v napadu 
kot v obrambi odigrali zelo dobro. 
Prav obramba je meni pomagala, da 
sem lažje branil in danes mi je šlo za-
res zelo dobro. Sicer sem sam že dalj 
časa v dobri formi in vesel sem, da 
sem to danes s svojimi obrambami 
pokazal tudi na tekmi.« 

Na drugi strani sta bila pri Krono-
su ob vratarju Marušiču najboljša 
zelo gibljiv organizator igre Leon 
Lipovac in levi zunanji igralec Marko 
Ribič, ki je dosegel sedem zadetkov. 
A omenjena trojica je bila kljub vsem 
naporom in veliki borbenosti tudi 
ostalih rokometašev veliko prema-
lo, da bi se lahko tokrat kosala s sila 
razpoloženimi igralci Drave, ki so več 
kot zasluženo slavili.

David Breznik

1. A DRL (ž), modra skupina
REZULTATI 6. KROGA: Krim Mer-

cator – Velenje 34:15 (18:7), Trgo ABC 
Izola – Mlinotest Ajdovščina 17:35 
(11:17), Z'dežele – Žiher hiše Ptuj-Or-
mož 37:22 (17:12). Tekma Litija – Krka 
je bila prestavljena. 
1. KRIM MERCATOR 6 6 0 0 12
2. MLINOTEST AJDOVŠČINA 6 6 0 0 12
3. Z'DEŽELE 6 3 1 2 7
4. KRKA 5 3 0 2 6
5. VELENJE 6 2 0 4 4
6. LITIJA 5 1 1 3 3
7. ŽIHER HIŠE PTUJ-ORMOŽ 6 1 0 5 2
8. TRGO ABC IZOLA 6 0 0 6  0

2. DRL (m)
1. DRAVA PTUJ 9 7 1 1 15
2. KOČEVJE 8 6 0 2 12
3. AJDOVŠČINA 7 5 0 2 10
4. KRONOS 8 3 2 3 8
5. ARCONT RADGONA 6 2 2 2 6
6. NOVA GORICA 9 2 1 6 5
7. POMURJE 9 0 0 9 0

Foto: Črtomir Goznik

Ekipa Velike Nedelje je vpisala eno lepših zmag v sezoni.

Foto: Črtomir Goznik

Dravaši so proti gostom iz Logatca vpisali sedmo zmago v sezoni.
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Tea Turka v 25. minuti. Le dve minuti 
pozneje je Urban Goričan izid izena-
čil, tokrat je k temu „pripomogel“ 
vratar Florjan Fras. Gostitelji so pos-
tajali nervozni in začeli nabirati aku-
mulirane prekrške ter za grobo igro 
prejemati tudi rumene kartone. Niku 
Cesarcu je v 32. minuti uspelo svojo 
ekipo še drugič na tekmi popeljati v 
vodstvo (4:3), nato pa je bila na par-
ketu le še gostujoča ekipa. Domačini 
so bili po izpolnjeni kvoti prekrškov 
na težki preizkušnji. Kneževič je prvi 
kazenski strel z desetih metrov pos-
lal mimo gola, drugega pa mu je do-
mači vratar Fras ubranil. Tretji poskus 
z bele točke je v izenačenje vendarle 
spremenil Šnofl  v 38. minuti – 4:4. 

Zaključek je bil infarkten, a pred-
vsem za domačine; Cesarec je na-
mreč v 39. minuti zaradi prekrška 
prejel drugi rumeni karton in je mo-
ral zapustiti parket. Šnofl u je njegov 
drugi poskus z desetih metrov Fras 
ubranil ... Do konca dvoboja so imeli 
gostje igralca več na parketu, a tok-

rat športna sreča ni bila na njihovi 
strani, oz. je Fras zaustavil nekaj ne-
varnih poskusov gostov. Na koncu je 
bil celo najbolj zaslužen, da se gostje 
niso veselili polnega izkupička …

V naslednjih dveh tekmah se bodo 

Ljutomerčani dvakrat pomerili s Si-
likom z Vrhnike: najprej v petek (9. 
12.) v prvi tekmi četrtfi nala pokala 
Terme Olimia v gosteh, nato pa v pr-
venstvu 16. 12. doma.

JM

Dobovec – Meteorplast 
Šic bar 4:4 (2:2)

STRELCI: 0:1 A. Goznik (5.), 0:2 
Šnofl  (8.), 1:2 Duščak (14.), 2:2 Čeh 
(19.), 3:2 Turk (25.), 3:3 Goričan (27.), 
4:3 Cesarec (32.), 4:4 Šnofl  (38.)

DOBOVEC: Jazbec, Fras; Mordej, 
Kotnik, Čujec, Čeh, Turk, Cesarec, 
Debeljak, Fleten, Matošević, Duščak, 
D. Pasariček, P. Pasariček. Trener: 
Kujtim Morina.

METEORPLAST ŠIC BAR: Anžel, 
Lovrenčič; A. Goznik, M. Goznik, 
Rajter, Kneževič, Trstenjak, Goričan, 
Aljaž Ruis, Tkalčič, Šnofl . Trener: Ro-
bert Grdović.

RDEČI KARTON: Cesarec (39., Do-
bovec).

V Rogatcu je bil odigran derbi kro-
ga med domačim Dobovcem in Ma-
teorplastom. Serijski državni prvaki 
so bili po odigranem elitnem turnirju 
Lige prvakov na španski Majorki (po-
raza s poljsko in špansko ter remi s 
hrvaško ekipo), nekoliko utrujeni, za 

nameček so ostali brez poškodova-
nega vratarja Marka Pečka, manj pa 
je igral tudi izjemni Kristjan Čujec.

Na težave s poškodbami pa nika-
kor niso imuni niti Prleki, skozi celot-
no sezono jih imajo cel kup … Tako 
je bilo tudi v prvi medsebojni tekmi v 
sezoni, ki so jo igralci Dobovca v dvo-
rani Šic dobili z izidom 1:6. Popolna 
oddolžitev jim ni uspela, zagotovo 
pa so zelo zadovoljni tudi z remijem 
– sploh prvim proti Dobovčanom!

Ekipa iz Ljutomera je odlično za-
čela dvoboj v Rogatcu in je v prvih 
minutah povsem zasenčila gostite-
lje. Medtem ko sta Denis Kneževič 
in Rok Šnofl  prvi lepi priložnosti 
zapravila, pa je bil bolj zbran pred 
vrati gostiteljev Aljaž Goznik, ki je 
Meteorplast v 5. minuti popeljal v 
vodstvo. Šnofl  je odlično igro gostov 
v 8. minuti kronal z drugim zadet-
kom, tudi pri tem je nekoliko slab-
še posredoval vratar Rok Jazbec. 
Gostje bi lahko v prvem polčasu za-
deli še iz kakšne priložnosti, a jim je 

nespretnost in mladostna neizkuše-
nost preprečila, da bi še kakšno žogo 
spravili za hrbet domačega vratarja.

Šele v drugi polovici prvega polča-
sa je igralcem Dobovca uspelo vzpo-
staviti ravnotežje in z zadetkoma 
Klemna Duščaka in Žige Čeha priti do 
izenačenja še pred odmorom.

Dobovec je na začetku drugega 
polčasa zagospodaril na parketu, 
svojo premoč pa kronal z zadetkom 

Uniforest Prebold – 
ŽOK G.S.V. Ptuj 1:3 
(20, -17, -22, -21)

ŽOK G.S.V. Ptuj: Tomanič, Hren, 
Horvat, Dežman, Mlakar, Hentak, 
Sivčevič, Habjanič, Vedlin Gojčič. Tre-
nerka: Eva Vedlin Gojčič.

Ptujske odbojkarice je na gosto-
vanju v Preboldu čakala predzadnja 
ekipa na prvenstveni lestvici Uni-
forest. Domačinke so bile močno 
motivirane, saj so iskale pot do prve 
prvenstvene zmage. Ne glede na 
stanje na lestvici so pokazale, da 
znajo igrati odbojko, a so na drugi 
strani mreže vseeno stale kakovo-
stnejše igrale ŽOK G.S.V. Ptuj, ki so v 
odločilnih trenutkih odigrale dovolj 
dobro za zmago.

Trenerka Vedlin Gojčičeva ponov-
no ni imela popolne igralske zasedbe 
in je morala nekatere igralke postavi-
ti na nestandardne položaje. Tako je 

na položaju centra Korenovo zame-
njala Sivčevičeva, ki je skozi celotno 
tekmo nanizala kar nekaj uspešnih 
blokov, še posebej izvrstno je bloki-
rala v četrtem nizu, ko je tudi odlo-
čila tekmo.

Pred tem so Ptujčanke v prvem 
nizu igrale slabo, imele so težave 
predvsem v napadu. Velja izposta-

viti, da so Preboldčanke vso tekmo 
zelo dobro igrale v obrambi – to jim 
je prineslo zmago v uvodnem nizu. 
Zaostanek je spodbudil gostje k bolj-
ši igri, ob tem je v drugem in tretjem 
nizu vstopila na igrišče tudi Vedlin 
Gojčičeva, ki je na mestu sprejemal-
ke/napadalke zamenjala Tomaniče-
vo. Igra Ptujčank je bila iz niza v niz 
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Mali nogomet �
Občinska nogometna 
liga Videm 2022/23
Člani

REZULTATI 3. KROGA: Nogome-
tna šola Klopot ec – ŠD As 2:6, ŠD 
Tržec R21 – ŠD Pobrežje 5:3, ŠD Lan-
cova vas – ŠD Zg. Pristava 5:3. Tek-
ma ŠD Selan – KMN Majolka je bila 
prestavljena na 7. 1.
1. TRŽEC – R21 3 3 0 0 14:6 9
2. SELAN 2 2 0 0 19:6 6
3. ŠD AS 3 2 0 1 14:10 6
4. MAJOLKA 2 2 0 0 14:11 6
5. LANCOVA VAS 3 1 1 1 11:11 4

6. POBREŽJE 3 0 1 2 12:15 1
7. ZG. PRISTAVA 3 0 0 3 11:17 0
8. NŠ KLOPOTEC 3 0 0 3 5:24 0

Veterani
REZULTATI 3. KROGA: ŠD  Videm 

veterani – ŠD Zg. Pristava veterani 
1:3, ŠD Pobrežje veterani - ŠD Tržec 
veterani 3:3, KMN Majolka veterani 
– ŠD Selan girpica 2:8, ŠD Pobrežje 
veterani – ŠD Videm veterani 5:3.
1. SELAN – GIRPICA 3 2 0 1 20:12 6
2. ZG. PRISTAVA  2 2 0 0 11:4 6
3. POBREŽJE  3 1 1 1 9:12 4
4. VIDEM  3 1 0 2 10:9 3
5. MAJOLKA 2 1 0 1 8:9 3
6. TRŽEC 3 0 1 2 6:18 1

Darko Lah

Futsal � 1. SFL, 11. krog

Do remija kljub trem zastreljanim 10-metrovkam!
1. SFL

REZULTATI 11. KROGA: Dobovec – 
Meteorplast Šic bar 4:4 (2:2), Oplast 
Kobarid – Mlinše 3:3 (1:0), Siliko Vrh-
nika – Sevnica 7:0 (1:0), Dobrepolje 
– Bronx Škofi je 6:5 (2:3). 
1. SILIKO VRHNIKA 11 8 2 1 51:17 26
2. DOBOVEC 9 7 2 0 36:12 23
3. METEORPLAST ŠIC 11 7 2 2 46:30 23
4. BRONX ŠKOFIJE 11 5 1 5 40:30 16
5. OPLAST KOBARID 11 4 2 5 26:33 14
6. DOBREPOLJE 10 2 2 6 15:44 8
7. MLINŠE 11 1 4 6 18:29 7
8. SEVNICA 10 0 1 9 13:50 1

Foto: Črtomir Goznik

Odbojkarice Ptuja so v Preboldu zasluženo osvojile tri točke. 

ŠD Videm veterani

3. DOL – vzhod (ž)
1. KAJUH ŠOŠTANJ 7 6 1 20:5 19
2. MURANIA LENDAVA 7 6 1 18:5 18
3. KEA ŠEMPETER 7 6 1 18:10 15
4. ŽOK G.S.V. PTUJ 7 4 3 14:12 13
5. SLOVENJ GRADEC 7 4 3 13:9 12
6. ČRNA 7 4 3 13:9 12
7. CELJE 7 3 4 13:12 10
8. SVOLLEY 7 2 5 8:15 6
9. UNIFOREST PREBOLD 7 0 7 2:21 0
10. S. BISTRICA II 7 0 7 0:21 0

Foto: futsal.si

V derbiju kroga so si Ljutomerčani v gosteh v derbiju proti držav-
nim prvakom priborili veliko točko.

nasprotnik, so si »tulipani« z učin-
kovitimi zaključki že v prvem pol-
času priigrali lepo prednost (2:0). Z 
zrelo in taktično igro jim je uspelo 
uresničiti svoje cilje, čeprav njihova 
igra še zdaleč ni tisto, po čemer so 
bili prepoznavni.

Argentina je povsem odvisna od 
Messija, to je jasno pokazala tudi 
tekma proti Avstraliji. Prav Messijeva 
genialnost je bila odločilna pri prvem 
golu. Tekmo, ki je v nadaljevanju pri-
nesla razburljivo končnico, sta obe-
ležili dve potezi vratarjev. Prva, ko je 
po veliki lahkomiselnosti avstralske-
ga vratarja Argentina dosegla drugi 
zadetek, in druga, ko je argentinski 

vratar dobesedno v zadnji sekundi 
sodnikovega podaljška ubranil svojo 
mrežo z izjemno obrambo.

Francija je z dvema zadetkoma 
svojega prvega zvezdnika Kyliana 
Mbappeja premagala prebujeno 
reprezentanco Poljske, Angleži so 
po „vročem“ začetku le strnili svoje 
vrste in že – podobno kot Nizozemci 
– ob polčasu vodili z dvema zadetko-
ma prednosti. Končno je za Anglijo 
zadetek dosegel tudi najboljši stre-
lec zadnjega svetovnega prvenstva 
Harry Kane. 

Že iz prvih dvobojev osmine fi nala 
sta se izluščili izjemno zanimivi četr-
tfi nalni tekmi (Nizozemska – Argen-

tina in Anglija – Francija), na katerih 

bo vse mogoče …

Japonci so v predtekmovanju 
premagali kar dva nekdanja 
svetovna prvaka, Nemčijo 
in Španijo. Nizozemska, 
Argentina, Francija in Anglija 
so že v četrtfi nalu.

Maroški levi so že v Rusiji 2018 
prikazovali zelo dobre predstave, 
vendar niso imeli rezultatske sreče. 
Tokrat so našli čarobno sestavino, 
saj so k odličnim predstavam dodali 
tudi prepotrebne točke. Tri mesece 
pred začetkom prvenstva so „odre-
zali“ selektorja Vahida Halilhodžića, 
ki jih je pripeljal na prvenstvo, na 
njegovo mesto pa ustoličili doma-
čega trenerja Walida Regraguija. Ta 
je v reprezentanco vrnil Abderraza-
ka Hamdallaha, Hakima Ziyecha in 
Noussaira Mazraouija, kar se je po-
kazalo za odlično potezo. Maročani 
so osvojili prvo mesto v skupini F 
ob Belgiji in Hrvaški, kar je vsekakor 

kazalnik kakovosti. V isti skupni so 
Hrvati z remijem poslali v domovino 
Belgijce. 

V skupini E so Japonci na koncu 
skupinskega dela pripravili še eno 
presenečenje in premagali tudi fa-
vorizirano »furijo«. Po nemškem in 
španskem skalpu so nogometaši iz 

dežele vzhajajočega sonca zasluže-
no pristali na prvem mestu v sku-
pini. V isti skupini je bila Nemcem 
pirova zmaga nad Kostariko le rahli 
obliž na rane, saj so po tekmi mo-
rali spakirati kovčke in odpotovati 
domov. 

V skupinah G in H sta oba favorita 
- Brazilija in Portugalska – izgubila v 
sodnikovem podaljšku, Južni Korejci 
so jo zagodli Ronaldu in kolegom, 
Kamerunci pa Brazilcem. Korejci so 
se tako skozi šivankino uho uvrstili 
v osmino fi nala, kjer jih za nagrado 
čaka dvoboj z Brazilci. 

Začetek osmine fi nala 
brez presenečenj

Nizozemska, Argentina, Francija 
in Anglija so v osmini fi nala upravi-
čili vlogo favoritov. Čeprav je ekipa 
ZDA silovito začela srečanje proti 
Nizozemski in bila v uvodu boljši 

Končni vrstni red v skupinah 
E, F, G in H:

skupina E: Japonska 6, Španija 4, 
Nemčija 4, Kostarika 3 točke;

skupina F: Maroko 7, Hrvaška 4, 
Belgija 4, Kanada 0 točk;

skupina G: Brazilija 6, Švica 6, Ka-
merun 4, Srbija 1 točka;

skupina H: Portugalska 6, Južna 
Koreja 4, Urugvaj 4, Gana 3 točke: 

Osmina fi nala:
Nizozemska – ZDA 3:2 (2:0)

Argentina – Avstralija 2:1 (1:0)
Francija – Poljska 3:1 (1:0)
Anglija – Senegal 3:0 (2:0)
Japonska – Hrvaška
Brazilija – Južna Koreja

Spored osmine fi nala in 
četrtfi nala: 
- torek, 6. december, 
osmina fi nala: 

ob 16.00: Maroko – Španija
ob 20.00: Portugalska – Švica

- petek, 9. december, 
četrtfi nale:

ob 16.00: zmagovalec Maroko/
Španija – Brazilija/Južna Koreja

ob 20.00: Nizozemska – Argentina

- sobota, 10. december, 
četrtfi nale:

ob 16.00: zmagovalec Japonska/
Hrvaška – zmagovalec Portugalska/
Švica

ob 20.00: Francija – Anglija

Nogomet � SP Katar 2022

Izjemna napoved četrtfinala

Tudi kapetan Anglije Harry 
Kane je končno zadel v polno – 
to mu je uspelo na tekmi osmine 
fi nala proti Senegalu. 

Odbojka � 3. DOL - vzhod (ž), 7. krog

S četrto zmago na četrto mesto
boljša in tudi rezultatsko uspešna. 
Vse igralke so ponovno dale svoj 
delež k novi zmagi, ob že omenjeni 
Sivčevičevi si tokrat dodatno pohva-
lo zaslužita Dežmanova za številne 
dobre servise ter Horvatova za igro 
v polju.

Ptujske odbojkarice so se z novo 
prvenstveno zmago povzpele na 
četrto mesto prvenstvene lestvice. 
V prihodnjem krogu jih čaka v sobo-
to ob 17.30 v športni dvorani Gim-
nazije Ptuj zadnja letošnja domača 
tekma proti Celju. Glede na stanje 
na lestvici se nam obeta zanimiva 
tekma ...

Tekmovanje začele tudi 
kadetinje

V nedeljo so novo tekmovalno se-
zono v 2. ligi vzhod začele kadetinje 
Ženskega odbojkarskega kluba Ptuj. 
Te vadijo pod vodstvom Karmen 
Stanet Gril in so se v športni dvorani 
Gimnazije Ptuj pomerile z vrstnicami 
iz Ljutomera in Maribora.

V prvi tekmi so se Ptujčanke po-
merile z ekipo ŽOK Ljutomer in so 
izgubile z 0:2 v nizih. Tudi v drugi 
tekmi so bile tekmice iz ŽOK Maribor 
boljše, izid je bil znova 0:2. Novo pri-
ložnost za dokazovanje bodo imele 
mlade ptujske odbojkarice že čez 
dva tedna v Ljutomeru.

ŽOK Ptuj: Kozar, Paternost, Milo-
šič, Lovrenčič, Kopše, Šauperl Maja, 
Šauperl Maša, Stater, Jesenc Jakop, 
Jeremič, Kloar. Trenerka: Karmen 
Stanet Gril.

David Breznik
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Novembra se je s tekmami predtekmovanja in zaključnim turnirjem v organizacija Zavoda za 
šport Ptuj odvilo medobčinsko tekmovanje v malem nogometu za učenke letnikov 2008 in 
mlajših. Nastopilo je šest ekip. 

V organizaciji Zavoda za šport Ptuj in izvedbi domače osnovne šole je v začetku decembra v 
športni dvorani OŠ Ormož potekalo območno tekmovanje v rokometu za učence 
letnika 2008 in mlajše.

Šolski šport � Nogomet, učenke

Juršinčanke najboljše nogometašice

Foto: Črtomir Goznik

Ekipa OŠ Markovci je osvojila končno 3. mesto.

Foto: Črtomir Goznik

Drugo mesto je na koncu zasedla ekipa OŠ Hajdina.

Foto: Črtomir Goznik

Dekleta OŠ Juršinci so postala medobčinske prvakinje v malem no-
gometu.

Foto: Črtomir Goznik

Naslov območnih prvakov v rokometu so osvojili učenci OŠ Velika Nedelja. 

Foto: Črtomir Goznik

Napredovanje v četrtfi nale državnega tekmovanja so si z 2. mestom priborili tudi učenci OŠ Ormož. 

Pošlji SMS z besedo 

NADLANI ALI

NADLANI5
na 1919

Podravje na moji d lani - 

Proostovoljni prispeevkii

ahaahin PPtuj, Osojnikovaa ceskovaa cesk vaa cesta; Suupernova Ptuj; Qcenter Ptuj ter v restavracijah

Hvala! S tvojo

Šolski šport � Nogomet, učenke

Na državno tekmovanje 
OŠ Velika Nedelja in OŠ Ormož

Najprepričljivejše so bile igralke 
OŠ Juršinci, ki so na poti do naslova 
medobčinskih prvakinj nanizale pet 
zmag in en remi. Za drugo mesto 
sta se enakovredno borili ekipi OŠ 
Hajdina in OŠ Markovci, daljšo so na 
koncu potegnile Hajdinčanke.

Rezultati, predtekmovanje:
skupina A (ŠD Juršinci): Juršinci – 

Ljudski vrt 8:0, Ljudski vrt – Breg 1:0, 
Breg – Juršinci 0:4;

skupina B (ŠD Markovci): Mar-
kovci – Hajdina 1:0, Hajdina – Dorna-
va 5:1, Dornava – Markovci 0:0.

Finalni turnir (ŠD Markovci): Jur-
šinci – Ljudski vrt 1:1, Hajdina – Mar-
kovci 0:0, Ljudski vrt – Markovci 0:1, 
Juršinci – Hajdina 3:2, Hajdina – Ljud-
ski vrt 3:0, Markovci – Juršinci 0:2. 

Vrstni red:
1. OŠ Juršinci (7 točk)
2. OŠ Hajdina (4 točke)
3. OŠ Markovci (4 točke)
4. OŠ Ljudski vrt (1 točka)
5. OŠ Dornava

UR

V polfi nalu sta bili ekipi iz or-
moškega območja uspešnejši od 
ptujskih in sta v velikem fi nalu med 
seboj odločili o območnem naslovu. 
Na koncu so bili boljši Nedeljani, ki so 
v fi nalu zmagali z izidom 13:10. Oba 
fi nalista sta si zagotovila nastop v 
četrtfi nalu državnega tekmovanja.

Rezultati, polfi nale: 
OŠ Ormož – OŠ Ljudski vrt 21:5, OŠ 

Gorišnica – OŠ Velika Nedelja 11:16;
tekma za 3. mesto: OŠ Ljudski vrt 

– OŠ Gorišnica 7:23;
tekma za 1. mesto: OŠ Velika Ne-

delja – OŠ Ormož 13:10.

Vrstni red:
1. OŠ Velika Nedelja 
2. OŠ Ormož
3. OŠ Gorišnica
4. OŠ Ljudski vrt

UR
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Po dveh letih premora bo decembrsko dogajanje zopet bolj 
pristno. Odprli so ga v petek s prireditvijo srediških devetošolcev, 
uradno pa v soboto, ko so prižgali praznične luči. Otroke je ob 
tem razveselil še prvi dobri mož, Miklavž, ter jih obdaril z majhnimi 
darilci. Čeprav je okrasitev z manjšimi dopolnitvami podobna 
lanski (dokupili so dotrajane lučke), ne prinaša nič manj veselja in 
prazničnega duha.

Središče ob Dravi � Prižgali lučke

Vabi Središki advent
Praznične lučke so ta konec tedna zasvetile v občini Središ-
če ob Dravi ter najavile zanimivo dogajanje v okviru Sredi-
škega adventa, ki bo trajalo vse 30. decembra.

Foto: arhiv Občine Središče ob Dravi

S prižigom lučk in prihodom Miklavža so odprli Središki advent.

Praznovanje so začeli s sveto mašo, ki jo je daroval p. Jože Petek. 
V nagovoru je pater izpostavil držo služenja, zvestobe in vztrajanja v 
dobrem in tudi v času preizkušenj.

Zahvalil se jim je za njihovo skupno pot, ki je močna spodbuda za 
mlade, ki zbirajo pogum za odločitev za skupno zakonsko življenje. 
Mašo je obogatil cerkveni pevski zbor pod vodstvom Maksa Feguša, 
ki je zaigral tudi na orgle. Po maši so se v cerkvi fotografi rali.

Podlehnik � Srečanje zakoncev jubilantov

Dva zlatoporočenca in en 
biserni par
Zadnjo novembrsko nedeljo je bilo v župnijski cerkvi sv. 
Trojice na Gorci srečanje zakoncev jubilantov, ki so v tem 
letu praznovali jubileje zakonske zveze. Zbralo se je 17 pa-
rov, dva para sta praznovala zlato poroko in en par biserni 
jubilej. 

Foto: Sandi Šprah

Pred cerkvijo je bilo prijetno in kratko druženje, nato so se podali 
zakonci jubilanti na skupno kosilo, kjer jih je duhovnik še enkrat 
nagovoril in jim čestital. Ob prijetni glasbi so se lahko tudi zavrteli.

Zakonci jubilanti so namreč pričevalci za vrednote, ki so v 
današnjem času vse preveč potisnjene ob stran, kot so: zvestoba, 
prijateljstvo, potrpljenje, odpovedovanje, sprejemanje drugačnosti. 
Srečanje bo ostalo v lepem spominu in vzpodbuda za jubilante v 
prihodnjem letu.

Zdenka Golub

Slednjega bodo prinašali tudi z vrsto drugih dogodkov, ki jih 
pripravlja občina skupaj s tamkajšnjimi društvi. Živahno bo praktično 
vsak konec tedna, tudi kakšen dan med tednom. Že prihodnji petek 
bo božični sejem, v soboto Mladinsko društvo Obrež pripravlja 
predstavo. V nadaljevanju osnovnošolci vabijo na božično-novoletni 
bazar, med zanimivejšimi so še božični sejem, tradicionalni božično-
novoletni koncert središke godbe ter Grablensko prednovoletno 
druženje, svoja vrata bosta v tem čarobnem času na široko odprli 
cerkvi. Uživali bodo lahko tudi najmlajši, saj jih bo obiskal in obdaril še 
dedek Mraz.

Da bo občina še bolj praznično zažarela, pa k okraševanju vabijo 
druge. Tamkajšnji lokal Vanilla Cafe bo petim najlepše okrašenim 
objektom podelil denarne in praktične nagrade.  MH

Projekti tako različni, kot je različno podeželje
Gre za različne projekte, kot je različno naše podeželje, vložena 

sredstva so neprecenljiva dodana vrednost lokalnim in razvojnim 
ukrepom, so poudarili na slovesnosti. Le-ti izboljšujejo kakovost 
življenja na podeželju, prispevajo k boljši prepoznavnosti območja, 
omogočajo učinkovito in trajnostno rabo naravnih in družbenih 
virov, izboljšujejo možnost zaposlovanja na podeželju, skrbijo za 
ranljive skupine ljudi ter spodbujajo uveljavljanje znanj, izkušenj in 
novih tehnologij. 

V programskem obdobju 2014–2020 LAS deluje kot pogodbeno 
partnerstvo javnega, nevladnega in gospodarskega sektorja, 
za uresničevanje razvojnih ciljev pa lahko pogodbeni partnerji 
pridobivajo sredstva iz Evropskega kmetijskega sklada za razvoj 
podeželja in Evropskega sklada za regionalni razvoj. Vlogo vodilnega 
partnerja od leta 2015 nadvse uspešno opravlja društvo Bogastvo 
podeželja, ki ga vodi Peter Pribožič.

Foto: Črtomir Goznik

V petnajstih letih je nastalo veliko odličnih zgodb, ki so predstavljene v 
zborniku Znanje, ideje in pogum za razvoj podeželja avtorja Vladimirja 
Korošca. 

Te so prav posebne, saj jih krasi-
jo izdelki uporabnikov društva za 
cerebralno paralizo Sonček Ptuj 
in ptujskega Varstveno-delovnega 
centra Sožitje.

Prav vsak izdelek, postavljen na 
smrečicah, je izdelan z veliko mero 
ljubezni, potrpljenja in ustvarjal-
nosti. Takšni so pravzaprav vsi iz-
delki, ki jih skozi vse leto ustvarjajo 
uporabniki omenjenih društev. Te 

pogosto predstavljajo na stojnicah 
na raznih lokacijah, ponujajo pa 
jih tudi v prostorih, kjer delujejo in 
ustvarjajo. Nakupa bodo zelo vese-
li. Darila izpod njihovih rok pa imajo 
prav posebno vrednost. 

Praznične okraske so ustvarjal-
ci v petek na smrečice namestili s 
pomočjo ptujske županje Nuške 
Gajšek.

DK
Foto: ČG 

Ptuj � V mestu kar 40 manjših smrečic

Posebni okraski posebnih ljudi
Zraven treh velikih smrek, ki krasita center Ptuja, so po mestu postavili še 40 manjših.

Med njimi je tudi publikacija Zna-
nje, ideje in pogum za razvoj po-
deželja avtorja Vladimirja Korošca, 
imidž in promocijski fi lm LAS pode-
želja, ki je odlična promocija pro-
jektov in območja LAS Bogastvo 
z jagodnim izborom, novo spletno 
stran ter izzive, ki jih čakajo v no-
vem razvojnem obdobju.

V petnajstih letih so v LAS Bo-
gastvo podeželja uspešno izvedli 
120 projektov, 60 projektov v ob-
dobju 2007–2013 v skupni vred-
nosti 2.880.00 0 evrov, od tega je 
bilo okrog 800.000 evrov leader 
sredstev. V obdobju 2014–2022 
so uspešno izvedli 37 projektov, 
v izvajanju pa jih je še 23. Skupna 
predvidena vrednost vseh projek-
tov aktualnega obdobja pa znaša 
okrog 3,5 milijona evrov, pri čemer 
pa podpora projektom znaša med 
70 in 85 odstotkov nepovratnih 
sredstev, je povedala Mojca Met-
ličar.

Živimo na območju, 
ki se ponaša z velikim 
bogastvom podeželja

„Pred petnajstimi leti se je 
bilo treba odločiti, kako koristiti 
sredstva leader programa v našem 
lokalnem območju. Takrat smo 
stopili skupaj, oblikovali model, 
ki je danes malo poseben v Slo-
veniji, predvsem pa je učinkovit. 
V začetku je bil največji pouda-
rek na motiviranju, usposabljanju 
in izobraževanju prebivalcev za 
oblikovanje projektnih idej in za 
njihovo uresničevanje. Živimo na 
območju Slovenije, ki se ponaša z 
velikim bogastvom podeželja, to 
je treba izkoristiti. Danes to pode-
želje zna ponuditi ideje v turizmu, 
v povezovanju lokalnih skupnosti, 
gospodarstva in društev. Skupaj 
zmoremo veliko narediti, skupaj 
zmoremo več,“ je poudaril Peter 
Pribožič.

Lokalne skupnosti znotraj LAS 
Bogastvo podeželja se danes po-
našajo z bistveno drugačno infra-
strukturo, ki omogoča, da se ob 
njej lahko vzpostavi bistveno več 
ponudbe. „Že ob prvem javnem 
pozivu smo smelo nastavili kolesar-
ske poti, postavili traso po celot-
nem območju LAS-a, ob kateri se 
gradijo različne ponudbe: turistič-
ne, nastanitvene, športno-rekrea-
tivne, naravovarstvene in nekatere 
druge. Marsikateri projekt ne bi bil 

izpeljan, če teh leader sredstev ne 
bi bilo. Njihov učinek in trajnostni 
vidik sta nadvse pomembna,“ je 
poudarila Mojca Metličar.

V novem strateškem 
obdobju tudi ribiški 
sklad

Program leader bo del podpore 
razvoja podeželja tudi v prihodnje. 
Možnosti se v novem strateškem 
obdobju odpirajo tudi v okviru ri-
biškega sklada, ki jih vzhodni del 
Slovenije doslej še ni koristil.

V petnajstih letih je nastalo ve-
liko odličnih zgodb, ki so predsta-
vljene tudi v zborniku Znanje, ideje 
in pogum za razvoj podeželja av-
torja Vladimirja Korošca, tudi pred-
sednika LAS Bogastvo podeželja. 
„V tem prelomnem obdobju je 
pomembno, da pogledamo, kako 
živijo naši projekti. Ključna področ-
ja za novo programsko obdobje so 
skrb za naravo in okolje, varovanje 
dediščine, oblikovanje identitete, 
po kateri smo znani in prepoznani 
v svetu, ter še nekatere druge vse-
bine, ki spodbujajo razvoj turizma. 
Dopolnitve zahtevajo tudi neka-
tere infrastrukturne pridobitve,“ 
je povedal Korošec, ki je bil tudi 
slavnostni govornik ob jubileju LAS 
Bogastvo podeželja. Prepričan je, 
da tudi danes premoremo toliko 
ljubezni, modrosti in nacionalnega 
ponosa, predvsem pa znanja, da 
bomo zmogli zavarovati slovensko 
zemljo, jo ohraniti zase in za pri-
hodnje rodove.

Kidričevo � 15 let LAS Bogastvo podeželja

Projekti dobrega sodelovanja in povezovanja
V dvorani Pan v Kidričevem je minuli teden potekala slovesnost o 15-letnici LAS Bogastvo podeželja ob Dravi in v Slo-
venskih goricah. Vladimir Korošec, predsednik LAS, Mojca Metličar, strokovna vodja pisarne LAS Bogastvo podeželja, 
in Peter Pribožič, predsednik vodilnega partnerja društva Bogastvo podeželja, so predstavili dosežke tega obdobja.

Foto: Saša Urih

Vladimir Korošec, Mojca Metličar in Peter Pribožič so predstavili dosežek LAS Bogastvo podeželja v petnajstih 
letih in izzive novega programskega obdobja.

V imenu kmetijskega ministrstva 
je svečani zbor pozdravila Alina 
Cunk Perklič, sekretarka v kabine-
tu ministrice za kmetijstvo Irene 

Šinko. V kulturnem programu pa 
sta nastopili pevka Tinkara Kovač 
in kitaristka Julija Fajhtinger.

MG
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Gre za uvod v predstavitvi vin-
ske kulture na Ptujskem: Vinska 
kultura Ptuj, sončna Štajerska in ti-
sočletja, ki govori o zgodovinskem 
vidiku vinske kulture na Ptujskem 
skozi tisočletja, o pomenu le-tega, 
karakterju vin iz južne Štajerske in 
vinorodnih podokolišev v zaledju 
Ptuja, vinske trgovine znanih vin-
skih trgovcev, o zlati dobi ptujske 
vinske kulture konec 19. stoletja in 
tudi o današnjih sodobnih vidikih 
vina in vinske kulture.

Ta dokumentarec je nastal tudi 
zato, ker sta bili doslej pridelava 
vina in vinska kultura bolj ali manj 
naslovljeni kot dodatek ob drugih 
temah, nikoli pa še kot samostojen 
zapis. Vinska kultura je eden najpo-
membnejših atributov identitete 
našega mesta in njegove okolice 
skozi stoletja in tisočletja. To je 
eden od bistvenih razlogov, zakaj 
smo se v hotelu Mitra odločili, da 
skupaj z Mihom Tošem in drugimi 
sodelavci v tem dokumentarcu po-
snamemo ta video zapis, je pove-
dal Peter Vesenjak.

„Želimo si, da bi ti prispevki – ta 
je uvodni, saj načrtujemo še krajše 
dokumentarne fi lme po posame-
znih specifi čnih temah, povezave 
vina z različnimi področji – osvet-
lili čim več vidikov vinske kulture. 
Ob utrjevanju identitete mesta 
kot centra vinske kulture v širšem 
prostoru, je tudi prispevati k bolj 
povzdignjenim oblikam čaščenja 

vina in uživanja vina, k višji dodani 
vrednosti, ki jo vino in vinska kul-
tura prinašata v naš prostor, na-
sproti vulgarni uporabi vina in pi-
jančevanju, ki ni v ponos naši vinski 
kulturi. Zato želimo prikazati tiste 
elemente in vidike vinske kulture, 
ki jo povzdigujejo in bodo dopri-
nesli višjo raven razumevanja ter 
tako tudi višjo dodano vrednost 
naše kulture, kar je v interesu vseh 
pridelovalcev, destinacije in turi-
stičnih ponudnikov. Na ta način jo 
bomo uspešneje vključevali v našo 
turistično ponudbo. Vse to pa je 
pomembno tudi za domače pre-

bivalstvo, da bo bolj ponosno na 
svoje okolje, vinsko kulturo, da bo 
še bolj spoznalo, cenilo in celostno 
uživalo vino z našega območja,“ 
pove Vesenjak o tem, kako želijo 
predstaviti vinsko kulturo in njen 
pomen.

Ob dvigu splošne kulture biva-
nja v našem okolju je nujno, da se 
poveča tudi raven vinske kulture. 
Odkar imamo arheologijo skrito v 
depojih, postajamo destinacija za-
bave, v pretežni meri tudi vulgarne 
zabave, kamor odhaja človek, da 
se ga napije, kar je velik problem, 
razmišlja Miha Toš. Vinska kultura 

se dotika vseh, zato je toliko bolj 
pomembno, da ljudje vedo, kaj 
vino sploh je. Po statistiki povpreč-
ni Slovenec spije 36 litrov vina na 
leto, marsikdo med nami le liter, 
kar pomeni, da ga nekateri spijejo 
toliko več.

Ptuj je mesto zakladov, 
ki morajo postati vidni, 
ne pa zabave

„Naše mesto ima večtisočletno 
tradicijo pridelave vina. V hotelu 
Mitra lahko obiskovalci občudujejo 
ostanke vrčev, najdenih v okolici 
mitrejev, na katerih je upodoblje-
na vinska trta. Nekdanje civilizacije 

so vino uporabljale pri verskih ob-
redih, za visoke duhovne obrede, 
ne pa za zamegljevanje uma. Ptuj 
potrebuje tovrstne dokumentira-
ne prispevke za obeležitev 1955. 
obletnice našega mesta in 130-le-
tnice muzeja, ki bo 2023. Sledil bo 
dokumentarni fi lm o 1955-letnici 
mesta. Tovrstni promocijski mate-
rial potrebujemo, kar je v razvitem 
svetu digitalne dobe nekaj povsem 
samoumevnega. Odmakniti se mo-
ramo od tega, da smo destinacija 
zabave. Ptuj je najstarejše mesto 
regije z izjemnimi zakladi, tudi z 
najstarejšim vinom, a se razvijamo 
tako kot destinacije, ki nimajo česa 
pokazati. V dokumentarnem fi lmu 
o pridelavi vina in vinski kulturi je 
poudarjeno, da je vinska kultura 
uživanje žlahtnosti, aromatičnos-
ti, okusov vina in kulinarike, ne pa 
opijanje do neprepoznavnosti in 
nedojemanja sveta,“ pa je še dodal 
Miha Toš. Tudi ta fi lm je na ogled 
na spletnih omrežjih.

MG

Po številnih poletnih nasto-
pih in festivalih ansambli ne mi-
rujejo. V jesensko-zimsko sezo-
no, ki je prav tako polna nasto-
pov, še posebej pa v prazničnem 
decembru, so stopili s številni-
mi novimi projekti, glasbenimi 
zgodbami, ki razveseljujejo.

Skupina Mladi asi ima sedež 
v Trbovljah. Sestavljajo jo: Nik 
Vozelj (harmonika), Gašper Ce-
stnik (kitara), Blaž Cestnik (ba-
riton, bas), Martin Špajzer (kla-
rinet), Teodor Maurer (trobenta) 
ter pevca Alen Krajnc in Eva 
Popotnik. Za valček Odpuščanje 
ljubezni, ki se ponaša z najbolj-
šim besedilom 53. festivala NZG 
Ptuj 2023, so konec oktobra po-
sneli nov videospot. Alen Krajnc, 
avtor besedila, je povedal, da je 
to nastalo kot odziv na razmere 
v družbi v času korone, ko je bila 
celotna družba na svojevrstni 
preizkušnji, ko so se odnosi raz-
galili v najbolj intimnih sferah, se 
postavili na preizkušnjo in vpli-
vali na našo prihodnost. „Včasih 
moramo odpustiti preteklost, da 
lahko s polnimi pljuči zadiha-
mo v prihodnost,“ je izpostavil. 
Osrednja zgodba spota se doga-
ja v čudovitih kotičkih prelepih 
gorenjskih koncev. Zgodba vide-
ospota spominja in opominja, da 

je za pravo ljubezen treba včasih 
tudi odpustiti in pozorno pris-
luhniti ter iskati srednjo pot. 
Valček in njegovo sporočilnost 
so Mladi asi poslali med ljubi-
telje narodno-zabavne glasbe z 
željo, da vsem seže do srca. Od-
mevi so več kot pozitivni, valček 
Odpuščanje ljubezni je v resnici 
našel pot do številnih, ki so se z 
njegovo zgodbo poistovetili.

Foto: zasebni arhiv

Mladi asi

Ptuj � Prvi dokumentarni fi lm o pridelavi vina in vinski kulturi

Vinska kultura – eden najpomembnejših atributov Ptuja
Novembra je Ptuj dobil svoj prvi dokumentarni fi lm o pridelavi vina in vinski kulturi na Ptujskem. Svečano so ga predstavili v hotelu Mitra ob letošnjem 
prazniku vinskega patrona. 

ustvarili fantje skupine Boom!, 
skupaj z izrednim Janom Pleste-
njakom, priredba in produkcija 
pa sta delo Žana Serčiča. Avtorji 
besedila so: Patrik Mrak, Matevž 
Derenda, Luka Cvetičanin, Jan 
Plestenjak, avtorji glasbe pa Pa-
trik Mrak, Matevž Derenda in 
Luka Cvetičanin. 

Zagotovo bo tudi najnovejša 
skladba Modrijanov in skupine 
Boom! navdušila številne.

MG

Skrinja domačih viž — nove glasbene zgodbe slovenskih ansamblov

Mladi asi z videospotom za valček Odpuščanje ljubezni

Modrijani: Oj, zemljica 
in Spomin

Modrijani (Franjo in Peter 
Oset, Rok in Blaž Švab, Sergije 
Lugovski) so v kratkem času raz-
veselili z dvema novima sklad-
bama. V začetku novembra so 
s Silvom Pliberškom predstavili 
prvi duet s pesmijo Oj, zemlji-
ca. Kot so povedali ob izdaji, so 

iskali pevca, ki prav tako kot oni 
ljubi slovensko zemljo, besedo 
in pesem ter je pri tem najbolj 
pristen in iskren. Tako so k so-
delovanju povabili izrednega 
glasbenika in pevca Silva Terška 
iz Oplotnice. Rok Švab je ob tej 
pesmi povedal, da ga njeno bese-
dilo spominja na njegovega sta-
rega očeta, ki se je vedno boril za 
to zemljo. Prav tako pa tudi na 
njegovo mamo, ki se vedno spra-
šuje, kdo bo skrbel za to zemljo, 

ko nje več ne bo. Na besedilo 
Fanike Požek je glasbo ustvaril 
Rok Švab. Skladbo spremlja tudi 
videospot.

Novembrsko glasbeno zgodbo 
pa so Modrijani sklenili s sklad-
bo Spomin, ki jih je povezala s 
skupino Boom! Gre za iskreno 
pesem, ki naj vsem pomaga v 
težkih trenutkih, naj lajša bole-
čino in žalost. Pesem je čuteča, 
polna strasti, ki naj olepša lju-
bezenske trenutke. Pesem so 

Foto: Črtomir Goznik 

Ptujska klet hrani izjemen zaklad – najstarejše vino na Slovenskem, zlato trto iz leta 1917.

Foto: Črtomir Goznik

V mini arheološkem muzeju hotela Mitra je možno videti vrče, na katerih 
so upodobljeni motivi vinske trte, ki so jih našli v okolici mitrejev.

Foto: zasebni arhiv

Modrijani in Silvo Pliberšek
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Hramba oporoke in centralni 
register oporok

Napravil sem oporoko, z vsebino katere še ne želim sezna-
niti potomcev. Zanima me, kje in kako jo lahko hranim, da 
bo najbolj varno in gotovo, da bo po moji smrti upoštevana.

Zakon zelo natančno določa pogoje za veljavnost oporoke kot 
enostranskega pravnega posla za primer smrti (o sestavi oporoke 
smo pisali v januarskem prispevku), glede njene hrambe pa vas 
ne zavezuje k določenemu načinu. Vsekakor je treba oporoko 
hraniti tako, da bo predložena sodišču takrat, ko bo treba, kar 
pomeni v zapuščinskem postopku po vaši smrti.

Oporoko lahko hranite na varnem mestu doma. Hraniti jo je 
treba tako, da jo bodo dediči po vaši smrti našli, lahko tudi ne-
komu poveste, da ste napravili oporoko in kje je. Oporoko lah-
ko za vas hrani tudi zaupanja vredna tretja oseba, ki bo po vaši 
smrti dediče seznanila z obstojem oporoke in oporoko izročila 
dedičem ali sodišču. V obeh omenjenih primerih pa bo v prime-
ru izgube oziroma izginotja oporoke zainteresirani dedič težko 
dokazal, da je oporoka obstajala in kakšna je bila njena vsebina. 

Nadaljnje možnosti hrambe oporoke so pri odvetniku, ki jo 
je pripravljen sprejeti v hrambo, pri notarju ali pri sodišču. Od-
vetnik ali notar bosta v takšnem primeru oporoko vpisala tudi 
v centralni register oporok, ki ga vodi notarska zbornica. To je 
baza podatkov, v katerega se vpisujejo oporoke – tiste, ki jih 
napravi odvetnik, tiste, ki jih napravi notar v obliki notarskega 
zapisa, in tiste, ki so odvetniku ali notarju izročene v hrambo. 
Z vpisom v centralni register oporok se zagotavlja zanesljiva evi-
denca o obstoju oporoke, v register je vpisano tudi, kje je opo-
roka. Vsebina oporoke iz centralnega registra oporok ni razvi-
dna. Za časa življenja oporočitelja je tajen celoten vpis v register 
oporok, po smrti oporočitelja pa lahko podatke iz centralnega 
registra oporok dobi sodišče in oseba, ki izkaže za to upravičen 
interes. Zakon določa obveznost vpisa v centralni register opo-
rok tudi za sodno oporoko in za oporoko, ki je sodišču izročena 
v hrambo. 

Vpis v centralni register oporok zagotavlja zanesljivo evidenco 
o obstoju oporoke, same oporoke pa seveda ne nadomešča, niti 
iz registra ni razvidna njena vsebina. Zato je oporoko kljub vpi-
su v centralni register oporok treba skrbno hraniti in poskrbeti, 
da jo bodo dediči po vaši smrti predložili sodišču oziroma jo bo 
predložila tretja oseba, ki bo oporoko hranila. 

V centralni register oporok se vpiše tudi podatek o tem, kdaj 
je bila oporoka vrnjena oporočitelju (v primeru, da jo je hra-
nil odvetnik, notar ali sodišče). Vpiše se tudi vsaka sprememba, 
preklic ali razveljavitev oporoke, če je narejena v obliki, za katero 
je vpis v register oporok obvezen po zakonu. Zato je smiselno, 
da oporočitelj v izogib mučnim sporom med dediči morebitno 
spremembo ali razveljavitev oporoke, ki je vpisana v centralni 
register oporok, napravi tako, da bo tudi sprememba ali razve-
ljavitev oporoke (ali pa podatek o vračilu oporoke oporočitelju 
zaradi uničenja) vpisana v centralni register oporok. To pomeni, 
da naj spremembo oporoke sestavi odvetnik, notar ali sodišče.

Odgovor  je pripravila:

Pravni nasvet
Za naše bralke in bralce z letošnjim letom uvajamo novo 

rubriko, v kateri vam bo odvetniška pisarna Mayr odgovarjala 
na dileme in vprašanja z najrazličnejših področij civilnega 
prava: obligacijsko pravo (pogodbe, odškodninske obveznosti 
...), stvarno pravo (lastninska pravica in druge stvarne pravice), 
dedno pravo (oblike prehoda lastnine na dediče), družinsko 
pravo (zakonska zveza, zunajzakonska zveza in razveza ...) ter 
delovno pravo (zaposlitvena razmerja).

Vaša vprašanja s kratkim opisom težave nam lahko pošljete na 
naslov: tednik@radio-tednik.si (ali na naslov Štajerski tednik, 
Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj) s pripisom Za pravni nasvet. 

Odgovori predstavljajo splošne napotke brez prevzema 
odgovornosti za odločitve in ukrepanje strank v posamičnih 
primerih, saj odgovor na kratko vprašanje ne more nadomestiti 
mnenja strokovnjaka, ki je seznanjen z vsemi podrobnostmi 
konkretnega primera.

Odgovori so brezplačni.

Foto: Pravni nasvet

M Odvetniška 
pisarna Mayr, d. o. o.,
Ptuj

Že od nekdaj je človek v svoje 
domove prinašal zelenje, saj ga je 
mrzlo, predvsem pa turobno, sivo 
vreme vedno motilo. Sprva je bilo 
zelenje vejice iglavcev, bršljana, 
kasneje, mnogo kasneje pa so našli 
tudi rastline, ki cvetijo v kratkem 
dnevu. Mnogi mladi boste misli-
li, da je to božična zvezda, a ta je 
srca Slovencev in tudi Evropejcev 
zavzela v bistvu zelo pozno. Najsta-
rejša tradicija Slovanov je v bistvu 
setev božičnega žita.

Božično žito
Zelenje v notranje prostore lah-

ko prinaša tudi setev semena, saj 
je vsaka mlada rastlinica sprva ze-
lena. Vendar nekoč niso imeli toli-
ko različnih rastlin, žito pa je sejal 
vsak, da si je zagotovil hrano za po-
zimi. Tradicija setve žita sredi zime 
sega dolgo dolgo nazaj, še pred 
krščanske čase. Vedno je pomeni-
lo nekaj dobrega, sreča, plodnost, 
pridelek. Najpogosteje se je sejalo 
prav v času Božiča, saj so naši pred-
niki verjeli, da zelenje v jaslicah pri-
naša dobro letino naslednje leto. 
Danes pa lahko predstavlja krasen 
okras na svečano pogrnjeni mizi, 
v jaslicah, na oknih, celo zunaj, saj 
vemo, da žito ne zmrzne. Skratka, 
meni se zdi v bistvu najbolj upora-
ben simbol božičnih praznikov.

Nekoč so se natančno držali tra-
dicije in žito, pšenička se je sejalo 
na tri določene datume. Prvi je bil 
4. december, god svete Barbare, 
drugi je bil potem 8 december, 
praznik device Marije, in tretji je 
bil praznik svete Lucije, praznik pri-
našalke luči. Že to nam pove, kako 
mrzlo je bilo nekoč v stanovanjih. 
Danes je še Lucija prezgodnja, pše-
nička posejana 13. decembra, zras-
te do božičnih praznikov prevelika, 
do novega leta pa sploh. 

Imam sicer dve rešitvi za tiste, ki 
se želijo držati tradicije. Sama se-
jem žito vedno na sveto Lucijo, a ga 
potem, ko je veliko približno 5 cm, 
postavim ven, na mrzlo in ga dam 
na toplo šele nekaj dni pred boži-
čem. Druga možnost je seveda, da 
ga dva do tri dni pred božičem po-
režemo, zelo hitro se obraste in je 
spet lepo. Porežite ga precej nizko, 
tik nad zemljo. Ja, običajno lahko 
porežemo samo rastline, ki smo jih 
sejali v zemljo. Če bo večerja pose-
bej slavnostna in potrebujete res 
lepo dekoracijo, pa ga sejte samo 
deset dni pred tem, ko potrebujete 
najlepši okras. 

Božično žito, ki ga potrebujete 
le kratek čas, lahko sicer sejete tudi 
na vato, jaz sem ga enkrat sejala 
tudi v mah in je bilo čudovito. Za se-
tev vedno izberemo ustrezne po-
sode, odvisno, kje okras potrebu-
jemo. Ni potrebno, da so globoke, 
saj rastlina običajno hranila dobiva 
samo iz semena. Če pa želimo imeti 
žito dalj časa, ga tudi porezati, po-
tem je bolje, če so nekoliko globlje, 
vsaj 15 cm. 

Najpomembnejše je, da zemljo 
pred setvijo ogrejete. Verjetno ima-
te vsi, tako kakor jaz, zemljo pozimi 
nekje na mrzlem, jaz jo imam kar 
zunaj, drugi jo imate v garažah. Vsaj 
dan pred setvijo jo dajte nekam na 
toplo. Običajno ni težko priti do 

semena, saj ga dobimo povsod. A 
opozorilo, večina semena v semen-
skih vrečicah za božično žito je raz-
kuženo. Tega torej kasneje za pre-
hrano ne morete uporabiti. Sama 
imam to srečo, da lahko uporabim 
seme iz kombajna. Ko torej prvič 
porežem liste, da so lepi dalj časa, 
jih pojem, navadno v presnem soku 

Zeleni nasveti

Prihaja najbolj nori čas v letu
S prvo, še bolj pa z drugo adventno nedeljo smo postavili vrt in zelenjadnice malo ob rob in začenjamo razmišljati 
o praznikih, ki so pred nami. Za mnoge je to najlepši čas. Tako kakor vsak drugi čas tudi te praznike zaznamujejo 
posebne rastline. 

Foto: Miša Pušenjak

 Božično žito je lahko tudi lepa dopolnitev božični zvezdi.

Foto: Miša Pušenjak

Pravi božični kaktus ima listni rob valovit, zato cveti nekaj kasneje.

skupaj z jabolki in banano. Nekoč, 
ko sem imela še hrčka, je on dobil v 
kletko preveliko rastlino, prav lepo 
jo je poglodal, da se je ponovno 
obrasla. Pri setvi posejte seme tako 
na gosto, da bo seme na semenu. 
To je malo skregano z našim občut-
kom za setev, a le tako dobite res 
lep okras. 

Kasneje lahko lončke okrasite s 
pentljami, bunkicami, dodate okras 
tudi božični zvezdi, skratka, samo 
domišljija je vaša ovira. 

Božični kaktus
Je druga, veliko starejša rastlina, 

ki je krasila praznike naših babic in 
dedkov. Čeprav tej rastlini rečemo 
kaktus, to sploh ni. Zato se poleti 
na soncu slabo počuti. Zanimivo, 
a v bistvu govorimo o najmanj treh 
rastlinah. Pravi božični kaktus oz. 
Schlumbergera buckleyi res cveti 
okoli božiča. A tega so imele naše 
stare mame. Prepoznamo ga po 
tem, da je listni rob segmentov (lis-
tov) valovit, nima ostrih zobcev. A 
tega danes le še težko dobimo. Se 
vprašate, zakaj? Tudi vi verjetno v 
trgovini ne bi kupili rastlin, ki prak-
tično nimajo cvetnih popkov ali pa 
so ti res majhni. Čeprav prav take 
rastline zagotovo cvetijo. Da so 
popki že veliki ali praktično cvetovi 
odprti, prodajajo na policah trgovin 
v resnici sorodno rastlino Schlum-
bergera truncata, ki pa ji Američa-
ni rečejo Thanksgiving cactus ali 
kaktus zahvalnega dne. Gre za to, 
koliko temnih ur katera vrsta pot-
rebuje, da nastavi cvetove. Poleg 
teme dalj časa (zato cvetijo pozimi) 
potrebujejo tudi nizke tempera-
ture, zato jih ne imejte v pretoplih 
prostorih v jeseni. Ta pa ima na se-
gmentih prepoznavne špičke, listni 
rob je bolj koničast.

Za cvetenje torej potrebuje niz-
ke temperature, od 10–15 oC, pod 
10 oC pa nastanejo poškodbe. Dan 
pa se mora skrajšati pod 12 ur. Še 
eno opozorilo, ko so popki že lepo 
vidni, ga ni več dobro prestavljati, 
saj rad te popke odvrže. Prav tako 
jih bo zavrgel, odpadli bodo tudi 
segmenti, če mu bo premrzlo, pa 
četudi samo za nekaj deset minut. 
Zato ga pri nabavi v trgovini nika-
kor ne izpostavljajte mrazu. Enako 
pa se lahko zgodi, če ga postavite v 
pretopel prostor. Tudi velika razlika 
v temperaturi lahko povzroči odpa-
danje popkov in tudi segmentov.

Kljub temu da ni kaktus, pa ga 
uvrščamo med sukulente, to po-
meni, da ne zna plavati. Premočno 
zalivanje ga ubije. V naravi živijo na 
drevesih ali skalah kot epifi ti, brez 
zemlje. Zato si zapomnite, kljub 
cvetenju ga ne zalivajte preveč, po 
cvetenju pa ga sploh skoraj izsuši-
te. Še nekaj, tudi mišljenje, da gno-
jimo, ko cveti, ker potrebuje takrat 
hranila, je napačno. Epifi ti v bistvu 
živijo od delčka hranil, ki se izpere 
skupaj z dežnimi kapljicami iz listja 
dreves, na katerih živijo. Tudi gno-
jenje lahko povzroči odpadanje 
popkov.

Božični kaktus je res skromna 
rastlina, ki bo najlepše in najdalj 
časa cvetel v neogrevanem prosto-
ru, kjer je dovolj svetlobe, sonce 
ni potrebno. Ne gnojimo, raje ga 
spomladi samo presadimo v nov 
substrat, zalivamo pa res skromno, 
vsakih 14 dni povsem zadošča.

Za božično zvezdo je zmanjka-
lo prostora, pa o njej nekaj več 
naslednjič, čeprav se bojim, da bo 
za mnoge prepozno. Ne pozabite, 
gre za tropsko rastlino, ki hitro oze-
be in začne odmetavati liste. 

Miša Pušenjak
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Igralo se je na orglice, pelo in 
veselilo, kakor da se vozimo naj-
manj na ohcet. Ko smo zjutraj 
prispeli v Firence, so mi nočni ve-
seljaki povedali, da gredo še nap-
rej, nekam proti jugu, bogsigave-
di kam. Z nosovi so se prilepili na 
steklo in mi pomahali v pozdrav. 

Jutro je bilo sveže in na posta-
ji ni bilo žive duše. Vklopila sem 
navigacijo in po nekaj minutah 
hoje, ko sem gledala pikico na 
ekranu in se skoraj zaletela v 
tablo, sem obstala pred trinad-
stropno belo stavbo. Yellow Squ-
are Hostel je pisalo na tabli pred 
vhodom. Nekaj časa sem strmela 
v visoko poslopje, nato sem se le 
povzpela po širokih stopnicah in 
vstopila.

Dekle na recepciji me je spreje-
lo, kakor da sem gostja. Preden 
sem uspela izjaviti, da to nisem, 
mi je že razkazala skupne prosto-
re, kuhinjo in razložila hišna pra-
vila. “Aha,” je zamrmrala in se 
počila po čelu, ko sem povedala 
razlog svojega prihoda. Pomi-
gnila je proti skupini, ki je sedela 
za mizo in igrala uno. Z velikimi 
nasmehi so hitro, skoraj tekaje, 

stopili do naju in me obkrožili. 
“Sem Laura iz Brazilije,” je rekla 
prva. “To je Isai iz Mehike, An-
tonella iz Argentine in Kayleigh 
iz Nizozemske,” je nadaljevala. 
Da še niso nikoli spoznali Sloven-
ke, prav zares ne, so mi drug za 
drugim zatrjevali. Laura me je 
prijela za roko, češ da mi razka-
že hostel, ostali pa so se vrnili h 
kartanju. Vodila me je po rume-

nih hodnikih, najprej na vrt, nato 
na streho. Tam je bil bazen, v ka-
terem je plavala blazina v obliki 
sladoleda. “Gelato,” se je nas-
mehnila Laura. Noge sva namo-
čili v mrzlo vodo in takrat sem jo 
vprašala: “Kaj pa ti sploh delaš?” 
Pogledala je okoli sebe, kakor da 
gre za državno skrivnost, in rek-
la: “Pojdiva, ti pokažem, kje boš 
spala.”

Soba v pritličju je bila velika 
in moderna, čeprav smo spale 
na pogradih, in kopalnica je bila 
svetleča, kakor da so jo pravkar 
sčistili. Odprla sem kovinsko 
omarico in Laura mi je podala 
ključavnico, s katero naj bi jaz 
zaklenila svoje imetje. “Za vsak 
slučaj, sem pač iz Latinske Ame-
rike,” je skomignila.

“Od kod pa si ti?” je rekla in 
se pogledala v ogledalo. Nisem 
vedela, ali sprašuje mene ali svoj 
odsev. “Aaa, tudi moja teta je 
nekoč potovala po Avstraliji,” je 
pokimala ogledalu in se smeje 
obrnila k meni. Zmedeno sem jo 
gledala, nisem razumela te njene 
igre. “Ja, seveda, takoj ti povem, 
kje je najboljši sladoled v mestu,” 
se je spet zasukala proti svojemu 
odsevu. “Kam pa potuješ nap-

rej?” je vprašala, medtem ko sem 
jo gledala in se praskala po čelu. 
Zavila je z očmi in rekla: “Aha, za-
nimivo … Pisa, Siena, blablabla.” 
Držala se je za trebuh in se kro-
hotala. “A boš to zmogla?” se je 
naenkrat zresnila. “Cele dneve 
boš govorila z gosti in imela zme-
raj iste pogovore! Ajajaj, to je 
moje delo.” Nasmehnila se je in 
dodala: “Tudi tvoje bo ...”

Takrat je nekdo potrkal. “Veni-
re,” je zaklicala Laura. V sobo je 
stopilo mlado dekle, prinesla je 
svežo posteljnino in mi podala 
brisače. Zanimalo jo je, ali je do-
volj, da mi posteljo preoblečejo 
vsake tri dni. “Vsake tri dni?” sem 
vprašala. Da lahko pogosteje, je 
hitro rekla. Laura je še kar naprej 
nekaj čebljala. Hrano, da naročim 
pri kuharju, pijačo dobim v baru, 
nove brisače na koncu hodnika 
… “To je vse tako neverjetno,” 
sem rekla. Laura je skomignila 
in pokimala dekletu, ki je stopilo 
v kopalnico. Nekaj časa sva bili 
tiho, Laura si je zlagala perilo, 
jaz sem iz nahrbtnika potegnila 
najnujnejše. Ko je dekle v modri 
uniformi odprlo vrata kopalnice, 
je zadišalo po limonah. Laura je 
rekla, grazie, in dekle je odšlo.

“Čez čas ne bo več tako rožna-
to,” je rekla Laura, kakor da bi 
vedela, o čem razmišljam. “Po-
govori te bodo utrudili, še hrana 
bo postala enolična, ampak za 
zdaj samo uživaj.” 

“La dolce vita,” je skomignila.

KOLOFON
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Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
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Piše: Mateja Toplak � La dolce vita, Toskana

“Kaj pa ti sploh delaš?”
Tisto noč sem spala bolj malo. Avtobus, ki je vozil iz Ljubljane, se je prešerno stresal 
in poskakoval ob zvokih ciganske glasbe. Znašla sem se ob romski družini, ki je zase-
dala prvo polovico avtobusa in med potjo posvojila še naključne popotnike. 

Foto: Mateja Toplak

Workaway je projekt, ki povezuje prostovoljce in gostitelje — v zameno za 
nekaj ur dela (v povprečju dvajset ur na teden), dobi prostovoljec preno-
čišče in hrano. 

ARAI, Hakuseki - japonski pisatelj in državnik, AVAL - menično jamstvo v trgovskih poslih, INEMANN, Rudolf - češki 
gledališki igralec in režiser

Preprost insekticid je mešanica rastlin-
skega olja in tekočega mila. Najučinko-
vitejši je proti listnim ušem in pršicam. 
Zanj potrebujete 240 ml olja in žličko 
tekočega mila. Oboje dobro zmešajte 
v plastenki z razpršilom in poškropite 
prizadete rastline. Oljni plašč, ki jih bo 
obdal, po pomoril nezaželene goste. Po-
doben je insekticid, katerega glavna se-
stavina je tekoče milo. Najučinkovitejši 
je pri premagovanju pršic, uši, ličink in 
drugih lačnih insektov. Zmešajte žličko 
in pol tekočega mila z 2 dl in pol vode 
ter poškropite rastline. Deluje po podob-
nem principu kot oljni pripravek, oba 
uporabljajte po potrebi, vendar raje kot 
v sončni pripeki zgodaj zjutraj in zvečer. 

Foto: Mateja Toplak

Ko smo zjutraj prispeli v Firence, 
so mi nočni veseljaki povedali, da 
gredo še naprej, nekam proti jugu, 
bogsigavedi kam …

Foto: Mateja Toplak

Noge sva namočili v mrzlo vodo in 
takrat sem jo vprašala: “Kaj pa ti 
sploh delaš?”
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Z dodatno nagrado za vse!

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(Velja za teden od 6. do 12. decembra 2022.)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� ��� € ���

Bik �� � €€€ ��

Dvojcka � ��� €€€ �

Rak ��� � € ��

Lev �� ��� €€€ �

Devica � �� €€ ���

Tehtnica �� � € ���

Škorpijon ��� ��� €€ ���

Strelec �� � €€€ �

Kozorog � ��� € ��

Vodnar � ��� €€€ ��

Ribi ��� � €€ �

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _____________________________________________

Telefonska številka: _______________________________

�

Foto: ČG

8 4 5 7 9

7 3 4 8

4 1 2

5 7

7 3 8

1 9 8 3

4 7 6 1 3

Da boste lažje ugotovili, vzemite v roke 
škarjice, razrežite fotografi jo po črtah in 
nato na novo sestavite kvadratke ter jih na-
lepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s svoji-
mi podatki pošljite na naslov Radio-Tednik, 
d. o. o., Osojnikova 3, 2250 Ptuj, do pone-
deljka, 12. decembra. Lahko jo tudi fotogra-
fi rate (skupaj s kupončkom z izpolnjenimi osebnimi podatki) in jo pošljete 
na elektronski naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed vseh poslanih rešitev razrezanke bomo vsak teden izžrebali do-
bitnika zanimive in lepe nagrade, ki jo podarja Bukvica, knjigarna in papir-
nica.

Zdaj pa veselo na delo!
Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je:
Amadej Žuran Rodrigez, 2251 Ptuj.
Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

V decembru v družbi Radio-Te-
dnik Ptuj v v sodelovanju z Zve-
zo prijateljev mladine Ljubljana 
Moste-Polje, Rotary Clubom Ptuj 
ter Lions Clubom Ptuj znova prip-
ravljamo dobrodelno akcijo, s ka-
tero bomo poskrbeli za nasmeh 
otrok iz socialno ogroženih dru-
žin Spodnjega Podravja. Nasmeh 
ne pride samo zaradi daril, ki jih 
s pomočjo te akcije prejmejo ot-
roci, nasmeh na obraz narišemo 
tudi staršem. Ne samo, da jim 
odvzamemo del skrbi, poskrbimo 
tudi za prehranske in higienske 
pakete v njihovih družinah. Vse 
to skupaj čar božiča še osvetli in 
ljudem daje upanje na boljši jutri. 
Z manj skrbmi se namreč vsaka 
družina lažje spoprime z izzivi, ki 
so pred njimi.

Prostovoljne prispevke je od 
začetka decembra moč oddati na 
vidnih mestih trgovskih poslovalnic 
po Spodnjem Podravju.

Podravje � Iz studia Radia Ptuj

Podravje na moji dlani – božično darilo na vsaki dlani
Približajmo čar božiča socialno ogroženim družinam, ki si tega sicer ne bi mogle privoščiti.

Foto: arhiv Radia

Podravje na moji d lani - 

Pošlji SMS z besedo 

NADLANI ALI

NADLANI5 na 1919

del zbranih sredstev od poslovnih 
čestitk družba Radio-Tednik Ptuj 
namenila v dobrobit akcije Podrav-
je na moji dlani – božično darilo na 
vsaki dlani. V želji po čim več zbra-
nih sredstev letos pripravljamo 
tudi licitacijo izjemno cenjenega 
dresa Slovenske nogometne repre-
zentance s podpisi vseh reprezen-
tantov. Ker nas slovenski športniki 
vedno izjemno lepo povežejo, ver-
jamemo, da bo med posamezniki 
in podjetji Spodnjega Podravja to 
zagotovo vzbudilo veliko interesa.

Osnovni cilj akcije je donacija 
sredstev za darila in drugo pomoč 
otrokom in mladostnikom social-
no ogroženih družin Spodnjega 
Podravja. Sodelovati je moč tudi 
s pošiljanjem SMS-sporočil – SMS 
s ključno besedo NADLANI ali 
NADLANI5 lahko pošljete na števil-
ko 1919, tako boste darovali en ali 
pet evrov ter postali iskren prijatelj 
otrok v stiski.

NŠ

V sredo, 21. decembra, bomo 
v programu Radia Ptuj ves dan 
praznično in dobrodelno razpo-
loženi. V studiu Radia Ptuj bomo 
gostili različne glasbene goste in 
skušali pričarati nepozaben pred-
božični dogodek – letos bo naše 
dobrodelno druženje spet lahko 

potekalo v živo, okoli 18. ure pa 
bomo v programu Radia Ptuj v 
živo razglasili znesek zbranih 
sredstev.

Na Radiu Ptuj se vsako leto k 
oddaji poslovnih čestitk odzove 
veliko gospodarstvenikov, orga-
nizacij in društev. Tudi letos bo 

Za zdaj potrjene lokacije so: 
Jager Gorišnica, Kidričevo, Majšperk in Ptuj; 
Tuš market Ptuj, Osojnikova cesta; 
Tuš marketa Haložanka Zavrč in Kea Destrnik; 
Supernova Qlandia Ptuj; 
Qcenter Ptuj, Puhova ulica ter 
restavracija Gastro Ptuj.
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Potek izleta:

-

-

ODHOD S PTUJA:

Cena: 17,90 eur/osebo

ADVENTNI IZLET 

(sobota, 3. 12. in 17. 12.)

Puhova ulica 21, 2250 Ptuj
02 292 60 04

info@agencija-playa.si
www.agencija-playa.si



Štajerski TEDNIK torek, 6. 12. 2022     COLOR CMYK stran 23

torek � 6. decembra 2022 Oglasi in objave   23

Tam, kjer si ti, ni sonca,
ne luči, le tvoj nasmeh
nam v srcih še živi.
Nihče ne ve, kako boli,
ko se zavemo, da te več ni.

V SPOMIN

5. decembra sta minili dve leti, odkar nas je zapustila mama, 
tašča, babica, prababica in teta

Marija Šilak
IZ SLOMOV 16

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu.

Njeni najdražji

Leto dni že v grobu spiš,
v naših srcih še živiš,
ostala velika je praznina
in huda bolečina.

V SPOMIN

6. decembra mineva eno leto, odkar nas je za vedno zapustil 
dragi mož, oče, dedek in brat

Lovrenc Cebek
IZ PODVINCEV 2B

Iskrena hvala vsem, ki se ga spomnite in postojite ob grobu ter 
prižgete svečko v spomin.

Tvoji najdražji

Hudo je otroku za starši jokati,
še težje brez sina, brata in strica ostati.
Krivična usoda, posoda gorja,
nikoli izpita, le solze pozna.

SPOMIN
Boleč je spomin na 4. december 2021, ko je 
v cvetu mladosti prenehalo biti tvoje srce, 
dragi sin, brat, svak in stric

Denis Slanič
10. 9. 1985–4. 12. 2021

Z ZADRUŽNEGA TRGA 8
Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem grobu in 
mu prižigate svečko.

Njegovi najdražji

www.tednik.si

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

www.reporter.si

BOŠTJAN BANDELJ
Študent Roberta Goloba, ki je postal četrti najbogatejši Slovenec

POLITIČNO ZAKULISJE
NSI išče pot v Golobovo vlado, v SDS pa se dogaja poljski scenarij

INTERVJU
Frane Adam: Janšev modus operandi postaja vse bolj nevzdržen

ZDRAVJE
Fenomen raka duše: ko rak napade dušo, zaboli v dno srca

IZ NOVE ŠTEVILKE

Frančiška Egartner, roj. Sovič, Stoperce 34, roj. 1938 – umrla 24. 
novembra 2022; Jožefa Jurič, roj. Lovše, Dornava 115, roj. 1934 – 
umrla 25. novembra 2022; Kristina Lubaj, roj. Govedič, Kidričevo, 
Lackova ul. 1, roj. 1934 – umrla 25. novembra 2022; Marija Zorec, 
roj. Hameršak, Mestni Vrh 103, roj. 1936 – umrla 26. novembra 
2022; Marija Lah, roj. Lah, Hardek 40, roj. 1958 – umrla 27. novem-
bra 2022; Janez Rižnar, Kicar 122, roj. 1949 – umrl 27. novembra 
2022; Marija Mohorko, roj. Mohorko, Dravci 8, roj. 1940 – umrla 
28. novembra 2022; Milan Koren, Ptuj, Jadranska ul. 7, roj. 1946 
– umrl 28. novembra 2022; Štefan Vogrinec, Zgornja Hajdina 66, 
roj. 1945 – umrl 28. novembra 2022; Anton Kace, Trgovišče 11, roj. 
1954 – umrl 29. novembra 2022; Erna Krajnc, roj. Horvat, Mestni 
Vrh 120a, roj. 1943 – umrla 29. novembra 2022.

Umrli so 

Mali oglasi

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Dani-
lo Horvat, s. p., Moškanjci 1d. Tel. 051 
667 170.

ODKUPUJEMO vse vrste hlodovine 
iglavcev in listavcev, hrast, bukev, bor, 
smreka … Možnost odkupa tudi na pa-
nju in spravilo lesa. Aleksander Šket, 
s. p., Irje 3d, 3250 Rogaška Slatina. Tel. 
041 785 318.

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM cirkularko Osijek s trifaznim 
motorjem. Tel. 031 680 971.

PRODAM krmno peso za prašiče in 
tehtnico Libela, 300 kg, ležečo. Tel. 041 
261 676.

PRODAM odojke. Tel. 051 423 260.

PRODAM dva prašiča domače reje. Tel. 
031 535 315.

OSEBNI STIKI

UREJEN 66-letni moški išče sebi mlaj-
šo gospo za občasna srečanja, pozneje 
možno kaj več, otroci niso ovira. Tel. 070 
159 475 ali pošlji SMS.

RAZNO

STAREJŠI osebi nudim pomoč in oskrbo 
na vašem domu, z možnostjo dosmrtne-
ga preživljanja v zameno za bivanje v 
okolici Maribora, Ptuja, Lenarta. Tel. 031 
889 378. 

ZBIRALEC kupi stare fi gurice Pez in Kin-
der, lahko tudi poškodovane ali nekom-
pletne. Plačilo dobro. Inf. na mobitel 068 
185 000.
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Danes čez dan se bo delno zja-
snilo, po nižinah v notranjosti bo 
marsikje dolgotrajna megla ali 
nizka oblačnost. Najvišje dnevne 
temperature bodo od 2 do 7, na 
Primorskem okoli 12 °C.

Obeti
V sredo bo zmerno do pretežno 
oblačno in po nižinah megleno.
V četrtek se bo pooblačilo, na za-
hodu bo zvečer pričelo deževati.

Vir: ARSO

3-dnevna napoved za Podravje

Rojstva: Danijela Slavec, Dobrina 
3, Žetale – deklica Elina; Anja Vrbanec, 

Ulica Talcev 3, Rogaška Slatina – deklica Anaya; Venesa Šetar, 
Zgornje Hoče 2f, Hoče – deček Mark; Sanja Sejmanović, 

Potrčeva cesta 13, Ptuj – deklica Nina; Anja Irgl, Svetinci 41a, 
Destrnik – deček Filip; Sara Ketiš Glažar, Volkmerjeva cesta 

26b, Ptuj – deček Vito; Tamara Ornik, Zgornji Jakobski Dol 39, 
Jarenina – deček Staš; Katarina Schram, Ulica Roberta Hvalca 

8, Maribor – deček Benjamin; Alenka Domanjko Rožanc, 
Stojnci 49, Markovci – deček Tomaž; Natalija Kundija – deklica 
Nika; Urška Vučina – deček Skai; Jana Vočanec – deček Luka; 
Janja Peklič – deček Lovro; Leonida Godec – deček Gal; Lara 

Kovačevič – deklica Lana.
Poroka – Ptuj: Toni Mohorko in Gabrijela Polajžar, Sp. 

Sveča  19b.

Ormoški policisti so bili 24. no-
vembra v jutranjem času obveš-
čeni o več prometnih nesrečah na 
spornem krajšem cestnem odseku 
glavne ceste. Večina se jih je kon-
čala z materialno škodo, ena pa z 
lahko telesno poškodbo. »O stanju 
na cestnem odseku je bil obveščen 
izvajalec rednega vzdrževanja ces-
te. V povezavi s prometno nesrečo 
s telesnimi poškodbami policisti 
še zbirajo obvestila, o nesreči so 
obvestili tudi pristojno okrožno 
državno tožilstvo in bodo, če bo 
potrjen utemeljen sum, da je bilo 
storjeno kaznivo dejanje opustitve 
nadzora v javnem prometu, po-
dali kazensko ovadbo. Pri ogledu 
krajev prometnih nesreč kršitve 
voznikov niso bile ugotovljene,« 
so v zvezi z nesrečo sporočili na 
PU Maribor. Na sporni cesti je si-
cer izvajalec zimske službe Cestno 
podjetje Ptuj, kjer so odgovorili, 
da so prometno nesrečo zaznali. 
Na vprašanje, ali so posuli sporni 
odsek, pa niso odgovorili. Pri tem 
je treba še dodati, da so bile nizke 
temperature za tisto jutro sicer na-
povedane.

Letos in lani nobene 
kazenske ovadbe

Glede na odgovore generalne 
policijske uprave se kazenska od-
govornost upravljavca ceste redko 
ugotavlja, še redkeje pa ugotovi. 
Kot so nam povedali, sta bili zaradi 
opustitve nadzora v javnem pro-
metu v letih 2018 in 2019 podani po 
dve kazenski ovadbi, leta 2020 ena, 
zadnji dve leti pa nobena. Sicer 
policisti med primarnimi vzroki za 
nastanek prometnih nesreč ugota-
vljajo tudi nepravilnosti na cesti. V 
letu 2018 se je zaradi njih na cesti 
zgodilo kar 61 prometnih nesreč, v 
letu 2019 50, v letu 2020 49, lani 51 
in letos 62 prometnih nesreč.

Kazenska ovadba le, 
če na nevarno situacijo 
opozori več voznikov

Čeprav bo voznik vozil počasi 
(pod omejitvijo hitrosti) in ga bo 

na poledenelem vozišču odneslo, 
bodo policisti le v redkih primerih 
ovadili vzdrževalca ceste. Kdaj toč-
no? 

Zakon o cestah v 18. členu pred-
pisuje, da se javne ceste redno 
vzdržujejo tako, da jih lahko ob 
upoštevanju prometnih pravil in 
vremenskih razmer za odvijanje 
prometa varno uporabljajo vsi 
uporabniki cest, ki so jim name-
njene. To pomeni, da mora voznik 
hitrost in način vožnje prilagodi-
ti poteku, tehničnim in drugim 
lastnostim ceste, stanju vozišča, 
preglednosti, vidljivosti, promet-
nim in vremenskim razmeram ter 
svojim vozniškim sposobnostim, 
in sicer na način, da ves čas vožnje 
obvladuje vozilo. Na podlagi ome-
njene določbe je tako primarna 
odgovornost za vožnjo s prilago-
jeno hitrostjo (ki je lahko tudi nižja 
od predpisane hitrosti) na vozniku 
vozila, so pojasnili na Policiji in na-
daljevali, da okoliščine, ki kažejo na 
odgovornost vzdrževalca ceste – v 
povezavi s prometno nesrečo –, 
policija ugotavlja individualno in jih 

ni možno posplošiti: »Ko govorimo 
o poledenelem cestišču, je zelo 
pomembna nenadna oziroma hit-
ra ali nepričakovana sprememba 
vremenskih vplivov, zaradi katerih 
cestišče poledeni. Če pride do ne-
nadnih sprememb, od vzdrževalca 
ceste ni možno pričakovati, da raz-
mere takoj sanira, zato je dokazo-
vanje odgovornosti v takšnih pri-
merih zelo težavno. V primerih, ko 
je na nevarno situacijo že opozorilo 
več uporabnikov cest ali npr. poli-
cija, ali če vzdrževalec v razumnem 

(pričakovanem) roku ne vzpostavi 
razmer za varno uporabo cest ali z 
vzpostavitvijo prometne signaliza-
cije omeji ali prepove prometa na 
določenem delu ceste, policija na 
podlagi tako ugotovljenih dejstev 
poda kazensko ovadbo.«

Vprašanje je, ali bodo policisti 
v dotičnem primeru tudi zares 
kazensko ovadili ptujsko cestno 
podjetje, še večje pa, kakšen bi bil 
zaključek na sodišču …

Monika Horvat

Sp. Podravje � Kdo je odgovoren za prometne nesreče na poledenelem vozišču

Kazenske ovadbe upravljavcev cest redke, 
še redkeje dokazane
Pred dnevi, ko je stisnil prvi mraz, je prišlo do več prometnih nesreč, zlasti na nadvozih in mostovih. V tovrstnih 
primerih policisti največkrat kazen napišejo vozniku zaradi neprilagojene hitrosti (četudi je vozil pod omejitvijo 
hitrosti). Toda v primeru ene izmed nesreč, ki se je zgodila na ormoški obvoznici in je voznica utrpela lažjo telesno 
poškodbo, policisti razmišljajo o kazenski ovadbi vzdrževalca ceste zaradi poledenelega vozišča.

Foto: MH

Na ormoški obvoznici se je v četrtkovem jutru zaradi poledenelega vozišča zgodilo več prometnih nesreč.

Foto: MT

Zaradi požiga ob vodotoku med Brengovo in Zg. Verjanami v Slovenskih 
goricah je tam pribežališče izgubila mala divjad. 

Sv. Trojica � Lovci omejili skupne jesenske love

Vse manj male divjadi
V Lovski družini Dobrava ugotavljajo, da intenzivno siro-
mašenje naravnega okolja zelo ogroža malo poljsko divjad.

Pri sosedih je drugače
A pri svojih težavah niso osamljeni, saj se s podobnimi srečujejo 

tudi druge lovske družine v Slovenskih goricah, zlasti lenarška, ki 
je velik del lovišča v revirjih Lormanje in Šetarova pred leti izgubila 
zaradi pomurske avtoceste. 

Velikokrat strokovnjaki poudarjajo, da želimo ohraniti kulturno 
krajino z visoko stopnjo biotske pestrosti, obenem pa povečati 
prehransko varnost države, zato bi bilo najbolje, da bi upravljanje 
z divjadjo potekalo z enakopravnim dialogom vseh, ki jih divjad 
zadeva. S tem se v LD Dobrava strinjajo, a obenem opozarjajo, da v 
praksi strateško povečanje samooskrbe s hrano in velika številčnost 
divjadi stojita na nasprotnih bregovih. »Človek je tisti, ki je posegel 
v naravo in uničil ravnovesje z industrijo, urbanizirano gradnjo, 
avtocestami, intenzivnim kmetijstvom, krčenjem gozdov, nepravilno 
regulacijo potokov, divjim odlaganjem smeti, vožnjo z motornimi 
vozili … Pa vendar je krajina na Madžarskem in v Avstriji bistveno 
drugačna in prijaznejša do divjadi. Ker pristojni vodijo drugačno 
politiko ali zato, ker je tam zavest ljudi drugačna? Verjetno oboje,« 
menijo.

SD

Zaradi sežiganja suhe trave ter uničevanja redkih mejic in grmišč 
so živali ostale takorekoč brez remiz, ki so pribežališča za številne 
živalske vrste, in to v velikem delu osrednje Pesniške doline in v dolini 
Drvanje. Mala divjad ima tako varno zavetišče le še med letališko 
stezo v Čagoni in meliorirano reko Drvanjo v Spodnjih Verjanah, zato 
si lovci želijo, da bo zaraščeni del doline Drvanje ostal in da jim bo v 
njem tudi s pomočjo vlaganja iz umetne vzreje uspelo ohraniti vsaj 
fazane.

»Poljske jerebice so namreč že povsem izginile iz celotnega 
lovišča, lovu na fazane pa smo se tudi povsem odpovedali. Zaradi 
drastičnega upadanja števila male divjadi smo omejili jesenske 
skupinske love, saj smo letos izvedli samo dva. Kako resna je 
situacija, pove podatek, da smo na obeh uplenili le po enega zajca in 
prav nobene lisice,« razlaga lovec Marjan Toš. Zaradi sežiganja suhe 
trave in uničevanja redkih mejic in grmišč bi zato dobravski lovci radi 
kupili nekaj manjših zemljišč ter na njih uredili remize in krmne njive. 

Po sedmih letih brez epiloga
Eden izmed najodmevnejših primerov ovadbe vzdrževalca 

cest je nesreča, ki se je zgodila že poleti 2015, v kateri je 
življenje tragično izgubila sedemletna kolesarka. Cesta 
ni imela urejene bankine, za deklico pa je bila usodna 
neoznačena udarna jama, v katero je zapeljala in padla, 
kasneje pa v bolnišnici izgubila boj za življenje. Policisti so 
zaradi suma kaznivega dejanja opustitve nadzora v javnem 
prometu ovadili vzdrževalca spornega cestnega odseka. 
Toda po več letih zgodba na sodišču še vedno ni dobila 
epiloga …
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